
LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 14. og 15. februar 2009 
 
 

SAKSLISTE        (10.02.09) 

1. Åpning og konstituering     

2. Protokoller og referater.           Sakstype Side  
 
2.05  Protokoll fra guvernørrådsmøte 15.11..08    B  
2.06 Referat fra CC møte i Købernhavn     I 
2.07 Referat fra CC møte i Hurdal     I 
2.08 Referat fra NSR rådsmøte i Hurdal     I     

3. Rapporter 
 
  
3.35  Årsregnskapet for MD 104 for 2007/08   B     
3.36  Rapport lederutvikling     O     
3.37  Rapport medlemsutvikling    O     
3.38  Rapport ungdomsarbeid      O    
3.39  Rapport forebyggende ungdomsarbeid   O    
3.40  Rapport internasjonalt arbeide    O 
3.41  Rapport PR og IT     O 
3.42  Rapport GMT      O 
3.43  Rapport MD 104      O 
3.44  Kommentar til regnskapet pr. 31.12.08 i DMV  O    
      3.44.1      Regnskap pr 31.12.08 for DMV    O 
3.45  Referat fra styremøte i DMV 21.10.08   I 
3.46  Kommentar til regnskapet for LAN pr. 31.12.08  B 
 3.46.1 Regnskap for LAN pr. 31.12.08     B   
3.47  Kommentar til måltall pr. 31.12.2008   I    
 3.47.1 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  I   
3.48  Orientering fra prosjektgruppen ROLF II    B 
3.49  Rapport Lions Røde Fjær 2009    O   

4. Planer 
 
4.18 Statusrapport for distrikt A – K    O   
4.19 Nytt prosjektland LAN (muntlig)     O 
4.20 Langtidsplan 2009 – 2011     B 
4.21 Representasjon på nordiske Riksmøter   B 
 

5. Organisasjon og administrasjon 
 
5.10 Retningslinjer for AIM     B  
5.11 
5.12   
   
  

  
6. Økonomi 

 
6.13 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.12.08  B  



 6.13.1  Regnskap MD 104 pr. 31.12.08    B 
6.14 Kommentar til budsjett 2009/2010    B 
 6.14.1 Budsjett 2009/2010     B    
6.15 Katastrofeberedskapen. Statusrapport   O 
6.16 Lion Mints – statusrapport    O  
6.17 Innbetalinger til Beitoleiren 2009    O 
 
 
 

7. Bevilgningssaker 
  
7.05 LC Oslo/Høybråten. Prosjekt i India   O 
7.06 Bevilgning til Gaza.     B 
7.07 LC Stord/Fitjar og LC Bømlo. Søknad narkofondet  B  

8. Andre saker    
8.03 Møtedatoer 2009/2010     I 
8.04 Tanker rundt NSR IR-prosjekt i fremtiden   B 
8.05 Ahead. Søknad om støtte fra klubbene   B  

9.  Riksmøtesaker 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Geiranger  B 
9.02 Nominasjon av lovkomiteen    B 
9.03 Foreløpig møteplan for Riksmøte i Geiranger  O 
9.04 LC Onsøy – regelverk for prosjektgjennomføring  B 
9.05 LC Narvik – vurdering av ungdomsutvekslingen  B 
9.06 LC Røyken/Øst – regelendring om vertsfamilier  B 
9.07 LC Rakkestad – teksten i våre annonser   B 
9.08 Orkester Norden      B 
9.09 LC Opdal m.fl. AIM som riksprosjekt   B 
9.10 LC Austevoll. Riksmøte hvert 2. år.   B 
9.11 LC Andebu. Avvikling av vandreleirene   B
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LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 17. januar 2009, kl. 08:00- Hurdalsjøen Hotel 
 
 

SAKSLISTE         

1. Åpning 

2. Statusrapport Lions Røde Fjær  Egil 

3. Rapport fra Rolf II komiteen   Helge/Hroar 

4. Frivillighetsregister    Egil 

5. Beitostølen     Egil 

6. Eventuelt 

a. Forslag fra Sverige om mulighet for 2-årig tjenestetid for DG og GRL 

b.



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 22. mai 2009 

SAKSLISTE        (14.05.09) 
 
    Sakstype:  B (beslutning i GRM) 
      O (til orientering – kan løftes inn i GRM) 
1. Åpning og konstituering   I (til informasjon – kan ikke løftes inn)   

2. Protokoller og referater.             Sakstype  Side  
 2.09 Protokoll fra guvernørrådsmøte 14. og 15.  

  februar 2009       B             
     

3. Rapporter 
 
3.50 Rapport lederutvikling     O   
3.51 Rapport medlemsutvikling     O     
3.52 Rapport ungdomsarbeid      O    
3.53 Rapport narkotikaarbeid      O     
3.54 Rapport internasjonalt arbeide    O    
3.55 Rapport PR og IT      O   
3.56 Rapport GMT       O 
3.57 Rapport MD 104      O    
3.58 Rapport LRF 2009      O 
3.59    Regnskap pr 31.12.08 for DMV    I     
3.60 Referat fra styremøte i DMV 19.02.09   I    
3.61 Regnskap LAN pr. 31.12.09     B 
3.62 Måltall pr. 30.04.2009     O      
3.62.1 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O     
3.63  Årsregnskap for Stiftelsen Lions Førerhundskole 
  og Mobilitetssenter.      O 
3.64 Rapport Minsk      O               
  

4. Planer 
 
4.22 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B             

5. Organisasjon og administrasjon 
  
5.11 Valg av AIM komité      B   
5.12 Distribusjon av The Lion/spørreundersøkelse  B   
5.13 Muntlig orientering fra ROLF II komiteen   O 
5.14 Valg av styremedlemmer i DMV    B 
5.15  Nye hjemmesider for Lions Norge    O   
 



 

6. Økonomi 
 
6.18 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.03.09  B   
6.18.1  Regnskap MD 104 pr. 31.03.09    B   
6.19 Utbetalinger fra narkofondet     O   
6.20 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 31.03.09  O   
6.21 Ikke innbetalte kontingenter      I   
6.22 Mintfondet. Status pr. 31.03.09    O   
      

7. Bevilgningssaker 
 
7.09 LC Bergen/Student. Støtte til grisefarm i Uganda  B 
7.10 AIM – studenter til Uganda. Søknad om garanti  B 
7.11 Søknad om støtte – Den kongolesiske forening Hordaland B 
7.12  Søknad om støtte til skolegang for studenter fra Tibet. B   

8. Andre saker    
 8.07 Møtedatoer 2009/2010     O   

8.08  LC Haslum. Salg av lysestaker    B   
8.09 LC Oslo. Salg av Lionstelt.     B   
8.10       

9. Riksmøtesaker 
 
9.14 Foreløpig møteplan for Riksmøte  
  i Geiranger       O           



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 29. august 2008 

SAKSLISTE. (pr. 25.08.08) (SAKER MERKET MED UTHEVET ER IKKE FERDIGE) 
 
Sakstyper: 
 
B: Saken skal opp på GRM 
O: Saken er til orientering. DG som ønsker saken tatt opp i GRM må varsle GRL om dette på forhånd. 
I: Saken er kun til informasjon 

1. Åpning og konstituering         Sakstype       Side 

2. Protokoller og referater. 
2.01 Protokoll fra guvernørrådsmøte 30.05.2008    B   
2.02 Protokoll fra Riksmøte 2008             Ligger på www.lions.no 
 

3. Rapporter 
 
3.01 Årsrapport MD 104 2007/2008    B 
3.02 Kommentar til foreløpig regnskap for MD 104 for 2007/08 B 
 3.02.1 Regnskapet (drift, balanse og aktivitet)   B 
 3.02.2 Regnskap hvor kostn. info. kampanjen er eliminert  B 
3.03 Årsrapport lederutvikling      O   
3.04 Årsrapport medlemsutvikling     O 
3.05 Årsrapport ungdomsarbeid     O 
3.06 Årsrapport narkotikaarbeid     O 
3.07 Årsrapport internasjonalt arbeide     O 
3.08 Årsrapport lovkomiteens arbeide     O 
3.09 Halvårsrapport Lions Aid Norway    B 
3.10 Regnskap for LAN pr. 30.06.08    B   
3.11 Halvårsrapport Stiftelsen det er mitt valg             O 
3.12 Kommentar til regnskap Stiftelsen DMV    O 
3.13 Regnskap for Stiftelsen DMV pr. 30.06.08   O 
3.14 Referat fra styremøte i DMV 19.05.08   I  
3.15 Referat fra fagsjefmøtene     O   
3.16 Rapport om NSR Minsk     O    
3.17 Rapport Lion Mints 1. halvår 2008    O 
3.18 Årsrapport PR      O 
3.19 Årsrapport IT      O 
 

4. Planer   
 
4.01 Handlingsplaner for distrikt A – K    O   
4.02 Handlingsplan lederopplæring      B 
4.03 Handlingsplan medlemsutvikling    B 
4.04 Handlingsplan ungdomsarbeid     B 
4.05 Handlingsplan narkoarbeid      B 
4.06 Handlingsplan internasjonalt arbeide    B 
4.07 Handlingsplan PR     B 
4.08 Handlingsplan IT     B 
4.09 Handlingsplan MD 104      B 
4.10 Møte og aktivitetskalender for 2008/2009   I 
4.11 Leadership Institute     B 
4.12 Måltall – planer for 2007/08    O 
   

5. Organisasjon og administrasjon 
   
5.01 Valg av styremedlem i DMV    B  



5.02 Komiteer, styrer og utvalg. Ajourhold og nyvalg.  B 
5.03 Oppnevning av nytt medlem av YC-gruppen  B 
5.04 Informasjon fra ROLF II komiteen   B 
5.05 VDG 2 – vedtak fra Convention    I 
 5.05.1 VDG 2 – spørsmål og svar    I 
 
 
 
 

6. Økonomi 
  
6.01 Rapporteringsrutiner. Opplegg og innhold   B  
6.02 Kommentarer til måltall pr 30.06.08   I 
 6.02.1 Måltallsrapporten pr. 30.06.08    I 
6.03 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 30.06.08  O 
6.05 Utgår 
6.04 Lion Mints. Statusrapport pr. 30.06.08   O  
6.06 Narkofondet – bevilgninger i 2008/09   O 
  

7. Bevilgningssaker 
7.01 Distrikt K – søknad om refusjon    B 
 
     

8. Andre saker 
 

9. Riksmøtesaker 
 
9.01 Evaluering av Riksmøte 2008-08-11   I 
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10.06.2008            
    

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 30. MAI 2008 

PROTOKOLL. 

Møtested: Rica Maritim i Haugesund 
Varighet:  Fredag 30. mai kl 8.30 – 11.00 
     
Tilstede:   Guvernørrådsleder Helge Toftner 

Ass. guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 
    IPDG Hroar Thorsen, AU medlem 

Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen    
    Informasjonskonsulent Vibeke Aasland 
         
Dessuten var til stede PID Jan Holtet 

IPCC Bjørn Sætrom 
PCC Marit Klokkerhaug 

 PCC Martin Haakull 
Leder LRF 2009 Rune Johansen 

 DG Jens Peder Nielsen, MD 106 B 
 PDG Finn Hartmann 

PDG Bjørn Egil Skar 
 PDG Jon Øystein Jelti 
 PDG Arne Kolsrud 
 PDG Erik Evang 
 PDG Carl Bugge  
 PDG Tom Sletner 
 YC Marith T. Jensen 
 PDG Ingolf Bekkelund 
 PDG Harald Hartviksen 
 PDG Kjell Langballe 
 PDG Thore J. Klever 
 DG-elect fra 10 distrikter 
  
  
  

1. Åpning og konstituering. 
 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Ole Fjeldtvedt leste Lions etiske norm. 
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Helge Toftner orienterte om opplegget for guvernørrådsmøtet.  
 

2. Protokoller og referater 
 
2.13 Protokoll fra GRM 16. og 17. februar 2008 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 

3. Rapporter 
 
3.49 Rapport lederutvikling 
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Finn Haug viser at det har vært stor aktivitet 
på bl.a. disse områdene: 
 
- DG-e brevkursene har kommet fra LCI og behandles videre 
- Siste opplæring for DG elect nå på Riksmøtet. 
- Opplæringsprogrammene skal revideres på fagsjefmøte. 
 
 Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.50 Rapport medlemsutvikling 
Det er utarbeidet en rapport av MD-MEC Knut Eirik Wollan som bl.a. tar for seg: 
- det har kommet ca. 100 nye medlemmer etter informasjonskampanjen 
- kampanjen i seg selv gir ikke nye medlemmer – det er klubbenes innsats som er                             
avgjørende 
- medlemstallet er nå 12.658, en nedgang på 295 
- det arbeides med nye klubber på ca. 25 steder, men så langt ser det ut til at kun en ny  
klubb stiftes i år. 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.51 Rapport ungdomsarbeid 
I rapporten som er utarbeidet av MD-YC Christopher Knag, pekes det bl.a. på: 
- ca. 125 studenter inn til norske sommerleire 
- ca. 100 norske studenter ut 
- AIM-camp i Uganda får 13 deltagere, 12 fra Norge og 1 fra Danmark 
- ansvarlig for vandreleirene er B, E og K 
- til Beitoleiren er så langt 28 deltagere klarert. 

 Vedtak: Rapporten godkjennes. 
  
3.52 Rapport narkotikaarbeid 
Rapporten som er utarbeidet av MD-NAC Hilde Straumsheim, påpeker bl.a.: 
- totalt ca. 906.000 tulipaner som er en vekst på 30.000 
- antall kurs i DMV i 2007 ca. 89 som i 2006 
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- gledelig mange forslag til kandidater til Lions Tulipanpris 
- det er fortsatt rom for langt flere aktiviteter på NA-fronten som kvalifiserer til bidrag 
fra narkofondet. 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes. 

3.53 Rapport internasjonalt arbeid 
Rapporten som er utarbeidet av MD-IRC Evy Einarsen påpeker bl.a.: 
- innbetalingen til CSF II fortsatt positive. Vil vi nå målet? 
- det arbeides med mange små og store IR-prosjekter, noe som gjenspeiles i antall 
søknader til Mintfondet. 

Vedtak: Rapporten godkjennes. 
 
3.54 Rapport PR 
Rapporten er utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke Aasland, og påpeker bl.a.: 
- vi må fortsette å arbeide for økt kunnskapsnivå hos vår medlemmer, særlig gjennom 
forbedret informasjonsmateriell og The Lion 
- det er klubbenes ansvar å følge opp informasjonskampanjen og utnytte det 
materiellet som er utarbeidet. 
- det er laget film om Lions som vil bli sendt på bl.a. TV 2 i pinsen 
- det arbeides med å utforme en informasjonsstrategi for Lions 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.55 Rapport IT 
Rapporten er utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke Aasland, og påpeker bl.a.: 
- alle klubber har fått ny startside, men bruken er veldig forskjellig 
- ny startside for Lions Norge skal utarbeides 
- ny startside for Lions Røde Fjær er på plass 
- trafikken på alle våre sider er økende. Det er derfor enda viktigere enn før at 
medlemmer og andre lett finner frem til relevant informasjon 
 
Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.56 Styremøte i LAN 15. februar 2007 
Vedtak i AU: Referatet tas til informasjon 
 
3.57 og 3.58. Regnskap DMV pr. 31.03.08 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 213.000 mot et budsjett på kr. 80.000. Den 
positive utviklingen skyldes i hovedsak lavere kostnader til tross for et høyt 
aktivitetsnivå. 
  
Vedtak i AU: Regnskapet tas til informasjon.  
 
3.59 Referat fra styremøtet i DMV 15.02.2008 
Det ble fremlagt referat fra styremøtet i DMV. Av dette fremgår det bl.a. at to 
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styremedlemmer er på valg. Av disse er Kjell Børresen innstilt til en ny periode på to 
år, mens Bjørn Holm ikke ønsker gjenvalg. Det arbeides derfor med å finne hans 
etterfølger. 
  
Vedtak i AU: Referatet tas til informasjon.  
 
3.60 Rapport om NSR Minsk 
Det er utarbeidet en rapport av prosjektleder Erik Evang som bl.a. påpeker: 
- prosjektet ser nå ut til å utvikle seg positivt 
- det skal utarbeides en ny finansieringsplan etter vedtaket på distriktsmøte i K om 
forlengelse av prosjektet 
- det vil i august bli sendt ut en giro til alle klubbene med anmodning om å bidra etter 
evne for å sikre sluttfinansieringen av prosjektet. 

Vedtak: Rapporten godkjennes 
 
3.61 og 3.61.1 Måltall pr. 31.03.2008 
 Sammendragene viser bl.a.: 

1. Antall studenter ut 100 mot 150 som mål 
2. Innbetalingen til Leo – og ungdomskontoen høyere enn budsjett 
3. Medlemstallet 12.658, som er 661 medlemmer under de mål DG’ene hadde satt 
4. Nedgang i år 295 medlemmer, hovedsakelig i 2. halvår 2007 
5. Ingen nye klubber så langt, men 5 nye klubbfilialer 
6. Tulipansalget som målsatt – 907.000. Meget bra. 
7. CSF II nær målet 
8. Innbetalingene til LCIF og fadderbarn over målene, mens vi ligger under på NSR. Det 

siste kan få kostnadseffekt da vi må dekke opp det som mangler. 
9. 45 modellklubber – og nye kommer i mai 

 Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
 
3.62 Referat fra årsmøtet i Leo 
 
Referatet fra årsmøtet i Leo, inklusive valg at nytt styre, skal fremleggs for 
Guvernørrådet på møtet i mai.  
I en mail til GS opplyser Leoleder Liv-Christine Syversen at det ikke, av forskjellige 
årsaker, er avholdt årsmøte så langt i år. 
 
Vedtak: GS vil innkalle til et møte etter ferien med representanter fra Leo og Lions  
 
3.63 Årsregnskap for stiftelsen Lions Førerhundskole og Mobilitetssenter 
I henhold til stiftelsens vedtekter, skal årsregnskapet oversendes Guvernørrådet.  
Det ble i 2007 levert 10 hunder mot et budsjett på 12 (de to siste måtte utsettes pga 
operasjon, men blir levert i 2008). Dette medførte at regnskapet gjøres opp med et 
underskudd på kr. 492.000. Skolen er fortsatt avhengig av bidrag fra utenforstående, 
og her bidrar Lionsklubbene med betydelige midler.  
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Vedtak: Regnskapet tas til orientering. 

4. Planer 
 
4.16 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
Samtlige distrikter hadde sendt inn sine statusrapporter. 
 
Vedtak: 
Statusrapportene godkjennes.  
 
 
 

5. Organisasjon og administrasjon 
 
5.15 Valg av medlem av AU for 2008/2009 
I henhold til våre lover, skal det i siste guvernørrådsmøte velges medlem til neste års 
arbeidsutvalg. Valgbar er de to AU-medlemmene som i dette Lionsåret sitter som 
medlem av AU, dvs. Atle Lerøy og Arild Dahle. 

Imidlertid foreligger det et forslag om å redusere antall AU-medlemmer til tre. 
Dersom dette forslaget blir vedtatt, vil det medføre at dette valget er unødvendig.  
  
Vedtak. 

  
5.16 Gjennomføring av vandreleirene. Forslag fra YE-komiteen 
 
Saken har kommet opp da det er meget vanskelig å finne vertsfamilier til vandreleiren 
i desember/januar. 
 
Vedtak:  

 
5.17 Valg av to styremedlemmer i DMV 
 
To av styremedlemmene i DMV er på valg. Kjell Børresen har sagt seg villig til å 
fortsette, mens Bjørn Holm ikke ønsker gjenvalg. 
 
Vedtak: Kjell Børresen gjenvelges for 2 år fra 1.7 2008. 
Nytt styremedlem etter Bjørn Holm velges på GRM i august 2008.  

Valget utsettes til etter Riksmøtet da det der skal behandles forslag til ny sammensetning av 
AU.  
Dersom forslaget i sak 4.8 på Riksmøtet vedtas, skal det nye guvernørrådet velge AU-
representant.  
Dersom forslaget faller, og det fortsatt skal være 5 medlemmer i AU, velges medlemmet fra 
nåværende AU (Lerøy eller Dahle) rett etter Riksmøtet ved hjelp av mailavstemming. 

GR ba MD-YC å jobbe mer med det forslaget som først ble laget.  
 
Et revidert forslag er vedlagt, hvilket betyr at man i første omgang ønsker å drøfte alternativer 
med YC-gruppen. Nytt forslag fremlegges på guvernørrådsmøtet i november. 
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5.18 Muntlig orientering fra ROLF-II komiteen 
 
GRL Helge Toftner ga en orientering om arbeidet i ROLF II komiteen. Man vil 
komme tilbake til mer konkrete forslag på GRM i august 2008. 

6. Økonomi 
 
6.23 og 6.24 Regnskap MD 104 pr. 31.03.2008 
 

 
Vedtak: Regnskapet pr. 31.03.08 godkjennes. 

6.25 Utbetalinger fra narkofondet 

  
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
   Prisen på tulipaner til klubbene må fastsettes på GRM i august. 
 
6.26 Katastrofeberedskapen. Status pr. 31.03.08. 
Det er i 1. kvartal 2008 ikke bevilget noe fra fondet som nå er på ca. 2,7 mill.  
Det er bevilget kr. 376.042 til Sri Lanka som ikke er brukt så langt.  
 
Vedtak:  

1. Etter 9 måneder har vi et overskudd på kr. 1.045.000 mot et budsjett på 920.000, dvs 
en bedring på kr. 125.000 

2. Svikten på kontingenter er på kr. 105.000.  
3. Laver dollarkurs og antall medlemmer medfører en svikt i overføringer fra Oak Brook 

for The Lion. I tillegg er annonseinntektene lavere enn budsjettert. 
4. Svikten på netto driftsinntekter er kr. 100.000. 
5. Dette er kompensert med kr. 190.000 i lavere kostnader. 
6. Det forventes at vi får et overforbruk i de tre siste månedene, særlig som følge av at vi 

først da bruker av reklamemidlene.  
7. Besparelsen på reiser og møter skyldes i hovedsak lavere kostnader på NSR. 

 

1. Utbetaling fra narkofondet er så langt kr. 1.255.000 mot kr. 1.283.000 for tilsvarende 
periode forrige år. 

2. Fondet er på kr. 1.967.000  
3. Årets tulipanaksjon forventes å tilføre fondet ca. 1,9 mill.  
4. Dette skulle bety et fond pr. 30.06.08 på ca. 3,5 mill. med normale utbetalinger i de tre 

siste månedene. Fondet vil derved øke med ca. 0,3 mill. i år.  
5. Spørsmålet om pris på tulipaner til klubbene bør vurderes så snart vi har fått inn tilbud 

fra gartneriene til neste års aksjon. 
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Beløpet bevilget til Sri Lanka på kr. 376.042 overføres det ordinære fondet.  
GR i august avgjør om det skal sendes ut giro på katastrofeberedskapen i 2008. 
 
6.27 Ikke innbetalte kontingenter 
Ikke innbetalte kontingenter utgjør kr. 33.887. De klubbene som skylder penger har 
fått purrebrev. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
  
6.28 Utbetalinger Mintfondet 
Utbetalinger i de første 9 månedene utgjør kr. 293.413, mot innbetaling på kr. 173.545. 
Fondet forventes å bli redusert til ca. kr. 200.000 pr. 30.06.08 dersom alle innkomne 
saker godkjennes. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
  
 
6.29 Endring av satsen for kilometergodtgjørelse 
Kilometergodtgjørelse for tillitsvalgte skal utgjøre 75 % av statens sats. Denne er nå 
økt til kr. 3, 
50 fra 1. mai 2008, og det foreslås at vår interne sats derfor øker til kr. 2,65 fra samme 
dato. 
 
Vedtak: Kilometergodtgjørelse for tillitsvalgte økes til kr. 2,65 pr km. fra 1. mai 2008.  
 
7. Bevilgningssaker. 
 
7.11 Budsjett 2008/2009 for Leo 
Budsjetter for Leo, med bl.a. forslag til støtte fra MD 104, skal behandles på GRM i 
mai. Av årsaker slik det fremgår av sak 3.62 foreligger det ikke noe budsjettforslag. 
  
Vedtak: GRL og GS vil ha møte med representanter for Leo etter sommerferien. 
 
7.12 Søknad til Mintfondet fra distrikt C 

 
Vedtak i AU: Søknad om bidrag fra Mintfondet på kr. 75.000 innvilges. Dersom leiren 
går med overskudd, skal dette tilbakeføres til Mintfondet, begrenset oppad til kr. 
75.000. 
 
7.13 Garanti for ungdomsleir i B 
Distrikt B søker om en garanti for bortfall av inntekter på kr. 50.000 i forbindelse med 
ungdomsleiren sommeren 2008. Imidlertid er usikkerheten i budsjettet kr. 31.000, og 
det er dette beløpet det max. kan søkes om.  
 

Distrikt C skal arrangere sommerleir for barn fra Hvitrusland. Planen er at ti barn og to ledere 
kommer fra Hviterussland til et opphold på ca. to uker i Norge. 
 
Det søkes om en bevilgning fra Mintfondet på kr. 75.000. Etter de nye regler vedtatt på GRM 
i februar 2008, kan denne bevilgningen avgjøres av AU. 
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Vedtak i AU: Søknaden om garanti på inntil kr. 31.000 innvilges. 
 
7.14 Søknad om mintmidler til skole i Bosnia og Hercegovina – LC Vågå 
Klubben har hatt et langvarig samarbeid med nevnte skole, og søker nå om kr. 128.000 
som i hovedsak skal gå til finansiering av utstyr til skolen. 
 
Vedtak: Søknaden innvilges. 
 
7.15 Søknad om ytterligere bidrag til barnehjemmet i Romania. Distrikt D 

 
Vedtak: Da det allerede er bevilget kr. 200.000 til prosjektet, beklager GR å måtte 
avslå søknaden. 
 
7.16 Brønner i Uganda og Malawi. Distrikt C 
 
Distrikt C ønsker å starte et prosjekt der det skal bores tre brønner i Uganda og/eller 
Malawi til en kostnad på ca. kr. 60.000 pr. brønn. 
 
Vedtak i AU: 

 
8. Andre saker. 
 
8.12 Møtedatoer 2008/2009 
Vedtak: Møtedatoer fastsettes som oppsatt. Bemerk endring av møtested for GRM i 
august. 
 
8.13 LC Andebu m/flere. Tillatelse til salg av DVD (stadfestelse av tidligere vedtak) 
 
Vedtak: 

 
8.14 Forslag til budsjett – Lions Røde Fjær 2009 
 

 

I avtalen som ble inngått etter rettssaken om barnehjemmet i Romania, skal distrikt D 
medvirke til at det søkes om ytterligere midler fra mintfondet.  
Det er tidligere innvilget kr. 200.000 til samme formål. Dette ble gjort i GRM i februar 2008 
til tross for at fristen for å søke mintmidler egentlig hadde gått ut. Det er heller ikke normalt at 
man søker om mintmidler til samme prosjekt flere ganger.  

Distriktet anmodes om å få økt bidragene fra klubbene slik at prosjektet fullfinansieres.  
Alternativt at det nå bores to brønner, og at den tredje utsettes til finansieringen er i orden, 
eventuelt med noe bidrag fra mintfondet på et senere tidspunkt.  

Søknaden om salg av DVD til norske Lionsklubber innvilges. 
Som vanlig i slike saker anmodes klubben om å avgi 1 % av netto salgsinntekter til vårt 
nasjonale hjelpefond. 

Iht vedtak på GRM i februar 2008 oversendes budsjett for Lions Røde Fjær 2009. Budsjettet 
er utarbeidet av hovedkomiteen og den har lagt til grunn regnskapet for 2004-aksjonen. 
Hovedinntekten vil være fra bøsseinnsamlingen og baserer seg på foreløpige resultatmål fra 
distriktene. Målet for Lions Røde Fjør 2009 er kr 50 mill. netto. 
 
Den største posten på kostnadssiden vil være en eventuell TV-sending. Her er kun 2004-
kostnaden indeksregulert da beslutningen ennå ikke er tatt og prisen er ukjent.  
 
Salg av produkter er ikke med i budsjettet.  
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Vedtak: 

 

8.15 Salg av jakker til klubbene. LC Oslo/Ormsund 

Vedtak: 

Dog gis ikke eksklusiv rett. Det forutsettes at det innhentes tillatelse fra Oak Brook på 
bruk av Lionslogo. 
 

9. Riksmøtesaker. 
 
9.10 Møteprogram Riksmøtet 
 
Vedtak: Møteprogrammet godkjennes 
 
9.11 Endring av navn på fagområde NAC 
 
På guvernørrådsmøtet i februar ble det nedsatt en hurtigarbeidende komité som skulle 
vurdere forslaget fra LC Vang om nytt navn på fagområdet NAC. Gruppen har 
fremlagt sin innstilling som er som følger: 

 
Vedtak: Guvernørrådet støtter forslaget fra LC Vang og den komiteen som har arbeidet 
med navnevalget. Dette betyr at fagområdet NA endres til BU (barne- og 
ungdomsarbeid), og at narkofondet endrer navn til tulipanfondet. Avgrensningen 
mellom fagområdene Y og BU må gjennomgås og eventuelt justeres. 

    ******* 
Møtet ble avsluttet med at guvernørrådsleder Helge Toftner takket for oppmøte og 
deltagelse på dette siste guvernørrådsmøtet i Lionsåret 2007/2008. 

Budsjettet med et netto overskudd på 50 mill. og en kostnadsramme på 14,1 % godkjennes.  
Når endelig avklaring om TV-dekning eller ikke er avklart, anmodes det om at budsjettet 
revideres. 

Klubben ønsker å selge en gul jakke med ”Til tjeneste” trykket på forsiden, og Lionsmerket 
på baksiden av jakken.  
Jakken vil være godt synlig og medvirker til at man får en egen identitet. 
Salgsprisen blir kr. 290.- inkl moms. 
 

LC Oslo/Ormsund gis anledning til å selge jakke som vist til norske Lionsklubber.  
Klubben bes overføre 2 % av salgssummen som bidrag til Lions nasjonale hjelpefond 

Arbeidsgruppen støtter forslaget fra LC Vang om å endre navnet på fagområdet NA til BU – 
Barne- og ungdomsarbeid, med tilsvarende endring i tittel for fagsjef: BUC. 
Samtidig foreslås navnet ”Narkofondet” endret til ”Tulipanfondet”.   
Arbeidsfordelingen mellom fagområdene Y og BU (NA) må gjennomgås og evt. justeres. 
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01.12.2008          

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 16 NOVEMBER 2008 

PROTOKOLL. 

Møtested: Kontorene til UmoeIKT i  Oslo 
Varighet:  Lørdag 16. november: 10.00 – 17.00 
   
Tilstede:   Guvernørrådsleder Ole  Fjeldtvedt 

Ass. Guvernørrådsleder Hroar Thorsen 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 
     
Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt   
    Informasjonskonsulent Vibeke Aasland 
         
Dessuten var til stede VDG fra 10 distrikter (på deler av møtet) 

PDG Erik Evang 
PDG Kjell Sporsheim 
IPDG Hans Reykdal 
PCC Bjørn Sætrom 
Leder LRF 2009 Rune Johansen 
PDG Karstein Koteng 
Lions Bjørn Eide Olsen 

   
1. Åpning og konstituering. 

 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Hroar Thorsen leste Lions etiske norm. 
Ole Fjeldtvedt orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet. 
 

2. Protokoller og referater 
 
2.03 Protokoll fra GRM 29.08.2008 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 
2.04 Referat fra CC møte i Bangkok. 
 
Vedtak: Referatet tas til informasjon. 
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3. Rapporter 
 
3.20 Årsrapport for MD 104 for 2007/2008. 
Det foreløpige regnskapet er gjort opp med et underskudd på kr. 4.014. Regnskapet 
som ble presentert på GRM i august 2008 viste et overskudd på ca. 119.000. 
Endringen skylles at vi har fått mindre momskompensasjon enn forutsatt.  

Da vi for året 2007/2008 skal utarbeide regnskapet etter den nye regnskapsstandarden 
for frivillige organisasjoner, ble regnskapet nå tatt til orientering.  

Nytt regnskap blir presentert så snart det er ferdig utarbeidet. 
 
Vedtak: Regnskapet tas til orientering. 
  
 
3.21 Rapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Helge Toftner viser at det har vært stor 
aktivitet på bl.a. disse områdene: 

• Regionalt Leadership Institute avholdes IKKE i 2008/2009 pga manglende  
finansiering 
• VDG-opplæringen går etter planen 
• Revidering av eksisterende (online) opplæringsmoduler påbegynnes mot  
slutten av 2008 
• Ingen spesielle tiltak må igangsettes for neste periode. 
 
 Vedtak: Rapporten tas til orientering.  
 
3.22 Rapport medlemsutvikling.  
Det er utarbeidet en rapport av MD-MEC Alexander Grønvold som bl.a. tar for seg: 
• Info-programmet ”Kjenn Lions” er distribuert til alle klubbene. 
• Det arbeides i samtlige distrikter med klubbetablering. 
• Problematikken med at man må være 20 medlemmer for å gjøre om klubbfilial  
til egen klubb, er tatt opp med IP Al Brandel. 

Vedtak: Rapporten tas til orientering 
 
3.23 Rapport ungdomsarbeid. 
I rapporten som er utarbeidet av MD-YC Christopher Knag, pekes det bl.a. på: 
• Norske leirer er presentert både på Convention og Europa Forum 
• Avtaler er signert under Europa Forum med alle aktuelle land 
• Komité for videreutvikling av AIM er egen sak under GRM 
• Til nå 13 studenter til vandreleiren 2008/09 
• Vi hadde en deltager på musikk-konkurransen under EF, men hun nådde  
dessverre ikke opp. 
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 Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
  
3.24 Rapport narkotikaarbeide.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-NAC Hilde Straumsheim, påpeker bl.a.: 
 
• Felles fagsjefsamling er OK, men et ønske om litt med tid til selve fagdelen 
• Tulipaner er nå bestilt hos to leverandører. Men i og med at vi har avventet så  
lenge, har prisen gått opp til ca. 2,50 pr tulipan, mot opprinnelig tilbud på 2,30.  Dette 
betyr såpas mye som ca. kr. 200.000 i økte kostnader. 
• Markedsføring av NA-området – se sak 4.16 
• NAC’ene har fått tilsendt felles mal for tilbakerapportering til MD NAC 
• Brosjyre om tegnekonkurransen er sendt til alle medlemmer via The Lion 
• Kr. 100.000 bevilget til TV aksjonen fra narkofondet. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 

3.25 Rapport internasjonalt arbeid.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-IRC Marit Klokkerhaug påpeker bl.a.: 

• To av klinikkene i Uganda har skade på bygning. Er nå under reparasjon 
• Klinikken i Zomba i Malawi er under bygning, men noe forsinket. 
• NSR Minsk går sakte med sikkert fremover. Ca kr. 150.000 innbetalt fra  
klubbene. 
• Tilfredsstillende innbetalinger til katastrofeberedskapen 
• To IR-brev er sendt til klubbene for distribusjon til medlemmene. 
• IR katalog. Se egen sak 4.17 

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 

 
3.26 og 3.27 Rapport PR og IT 
Rapporten er utarbeidet av informasjonskonsulent Vibeke Aasland og påpeker bl.a.: 
 
- forslag til mediestrategi er under utarbeidelse 
- dagens avtale med Interkodex om nettsider er sagt opp. Det arbeides med flere 
leverandører for å lage ny løsning (sammen med LRF) 
- evalueringsskjema for informasjonskampanjen sendt til alle klubbene. Svarfrist  
   31.01.09. 
- brosjyre for tegnekonkurransen sendt med The Lion 
- evaluering av The Lion er utsatt til 2009 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 
 
3.28. Utgår. 
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3.29 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 30.09.08. 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 188.000 mot et budsjettert underskudd på kr. 
97.000. Hovedårsaken er salt av flere kurs enn budsjettert (+ 286.000), og reduserte 
kostnader med kr. 106.000 
 
Vedtak: Regnskapet tas til orientering. 
 
3.30 Rapport om NSR Minsk 
IPDG Erik Evang ga en kort orientering om status for prosjektet. Det er store 
forsinkelser, men tingene synes nå å være på plass.  
 
Alle klubber er oppfordret til å bidra for å få fullfinansiert prosjektet.  
  
Vedtak: Rapporten tas til orientering..  

3.31 Måltall pr. 30.09.08 
 
Det er nå utarbeidet måltall i alle distriktene. Sammendragene viser bl.a.: 
 
• Kun 4 distrikter har tall for studenter ut 
• Vi har ikke bedt om innbetaling til Leo 
• Ca 50 % av målsettingen innbetalt til ungdomsarbeide. 
• Pr. oktober netto 91 medlemmer i reduksjon (pr. 31.10.08 var reduksjonen 231  
medlemmer). 
• B og H har økning – de andre nedgang. 
• En ny klubbfilial i B (egentlig startet i juni 08) 
• Fortsatt innbetalinger til CSF II, men mesteparten er fra modellklubbene 
• Generelt bra innbetaling til de ulike IR prosjektene. 
• Meget positiv innbetaling til Minsk-prosjektet 
 
Vedtak: Rapporten tas til informasjon. 
 
 3.32 Orientering fra reglements- og lovfornyingskomiteen (ROLF). 
Leder av komiteen, MD-LDC Helge Toftner ga en orientering om status så langt.  
 
Vedtak: Rapporten ble ikke realitetsbehandlet, da det skal gjøres på GR i februar 2009. 
Imidlertid ble følgende kommentert og bedt innarbeidet: 
 
- Høringsnotat sendes til GR, fagsjefer, administrasjonen og andre interesserte snarest  
   mulig 
- Svarfrist for høringen settes til 21.12.08 
- Økonomien i forslagene må innarbeides i notatet. 
- Det må komme forslag til overgangsordninger for nåværende MD- fagsjefer. 
 
3.33. Referat fra fagsjefmøtene. 
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Vedtak: Referatene tas til orientering. 
 
3.34. Rapport Lions Røde Fjær 2009. 
Leder for LRF 2009, Rune Johansen hadde utarbeidet en rapport med status pr. 
november. Det er en rekke ting som er på prosjektstadiet, og som vil bli besluttet etter 
hvert. Dato for aksjonen er enda ikke fastsatt. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. Det reviderte budsjettet med en kostnadsprosent 
på 16,6 % godkjennes. 

4          Planer 
 
4.13 Mål og statusrapport for distriktene A – K 
  
Vedtak: 
Statusrapportene godkjennes. Guvernørene oppfordres til å ta en gjennomgang av 
rapportene for å gjøre disse mer lesevennlige.  
Det avtegner seg allerede nå visse avvik i de oppsatte måltall, og rapportene til 
februarmøtet må fokusere på hvorledes man skal nå målene.  
 
4.14 NSR 2009 i Norge. 
MD 104 Norge har ansvaret for NSR i 2009. Møtet skal avvikles 3. helg i januar, og 
med LC Eidsvoll Sør og LC Ullensaker som arrangører.  
  
Vedtak: 
Rapporten tas til orientering. 
 
4.15 Nytt prosjektland LAN. 
Otto Brødholt orienterte om det arbeidet som så langt er gjort for å finne frem til nytt 
prosjektland. Status er: 
- Vi vil være i Uganda lenge enn 2010. 
- I Malawi er byggingen av klinikk nr. 2 noe forsinket. 
- Vi har vurdert en rekke land i Afrika. Mosambik er det mest aktuelle. 
- LCIF er kontaktet. De er positive til Mosambik som også kan bety at det stiftes 
   Lionsklubber i landet. 
- Valg av land bør stemme med FN’s tusenårsmål. 
 
Vedtak: Orienteringen tas til etterretning. Så sant det er mulig bes det fremlagt en 
konklusjon på GRM i februar 2009. 

4.16 Markedsføring av NA området 
MD-NAC Hilde Straumsheim har kommet med forslag til kursing av tillitsvalgte for å 
øke kunnskapen om undervisningsprogrammene i ”Det er mitt valg”. Fortrinnsvis er 
det NAK i klubbene som skal læres opp. De som deltar må forplikte seg til å sitte som 
NASK i mer enn et år. Hensikten med kursingen er å få langt flere til å markedsføre 
opplegget.  
Dette opplæringstiltaket er tatt med i søknad som DMV har sendt til Helse- og 
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Sosialdirektoratet.  
 
Vedtak: Opplegget godkjennes. Det gis en støtte pr. kurs på inntil kr. 5.000 mot 
dokumenterte utgifter. Støtten gis fra narkofondet. Oppstart våren 2009 med inntil 4 
kurs pr. distrikt. Totalramme i 2008/2009 er kr. 200.000. 
 
4.17 Mal for opprettelse av IR katalog. 
MD-IRC har kommet med forslag om opprettelse av IR katalog i Norge. Opplegget er: 
 
1. Alle små prosjekt trenger en prosjektbeskrivelse, og hvilket land dette er i. 
2. Det er hensiktmessig å benytte de prosjektene som de forskjellige distriktene har. 
    Større utgifter som bygninger har distriktene ansvar for, men de små utgiftene kan 
    fordeles mere og klubbene kan kjøpe seg små, egne prosjekt. 
3. Hvert prosjekt har et prosjektnummer, og klubbene kan kjøpe det de selv ønsker å     
støtte. 
4. WEB- butikk. Klubbene handler selv på nettet og betaler her. 
5. Det utarbeides et samlehefte i første omgang, med de innspill som kommer inn. 
Dette legges ut på nettet, når vi har nok stoff til å starte en IR katalog . 
6. Vibeke må være behjelpelig med å organisere dette med hjelp av IT og IRC i 
Danmark. 

GS påpekte at kapasiteten på Lionskontoret allerede er sprengt, slik at det med 
nåværende bemanning ikke kan påregnes at større nye oppgaver kan løses. 
 
Vedtak: Man er generelt positiv til forslaget, men det ønskes en nærmere redegjørelse 
for bl.a. kostnaden ved prosjektet. I tillegg ønsker GR å vite mer om hvem som skal 
skaffe de nødvendig opplysninger, vedlikehold, etableringskostnader etc.  
 
GS bes kontakt Lions i Danmark, da de allerede har et etabler system. 
 

5. Organisasjon og administrasjon. 
 
5.06 Sammenslåing av komiteer.  
MD-YC Christopher Knak har kommet med forslag om å slå sammen komiteen for 
Lions Tulipanpris og Lions Ungdomspris. 
 
Vedtak: Da dette er et av områdene ROLF II komiteen arbeider med, overlates dette til 
komiteen å komme med forslag om.  
Inntil videre opprettholdes begge komiteene, men MD-NAC Hilde Straumsheim går 
inn som leder for begge komiteene. 
 
5.07 Komiteer, styrer og utvalg.  
Det ble fremlagt en revidert oversikt over alle komiteer og utvalg 
 
Vedtak: Komitéoppnevningen godkjennes.  
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5.08. Vertsfamilieproblematikk 
 MD-YC Christopher Knag har kommet med informasjon fra fagsjefmøte for YEC’er, 
at man ikke ønsket endret praksisen med vertsfamilier i forbindelse med vandreleir og 
ungdomsleir.  
 
Vedtak: MD-YC kommer med forslag til en bredt sammensatt komité som skal utrede 
spørsmålet nærmere, samt komme med forslag til komiteens mandat. 
 
5.09 AIM komité. 
MD-YC Christopher Knag har kommet med forslag til en komité som skal utrede 
nærmere AIM konseptet.  
 
Vedtak: Det oppnevnes en komité bestående av: 
• Ole Fjeldtvedt – leder 
• MD-YC Christopher Knag 
• MD-IRC Marit Klokkerhaug 
• To representanter fra LC Bergen Student 
• En representant fra LAN 
• PGRL Bjørn Sætrom 
 
I forhold til innstillingen fra AU, ble det med 6 mot 5 stemmer vedtatt at komiteen 
skulle ha to representanter fra LC Bergen Student. 

6. Økonomi 
 
6.07 Regnskap MD 104 pr. 30.09.2008 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 914.000 mot et budsjett på kr. 891.000.  
Det bedre resultatet skylles at kostnadene er noe lavere enn budsjett. 
 
Vedtak: Regnskapet godkjennes. 
  
6.08 Regnskap Beitoleiren 2008 
Regnskapet for Beitoleiren 2008 viser et underskudd på ca. kr 24.000 som er finansiert 
ved bruk av overskudd fra tidligere år. Fra klubbene er det innbetalt 564.000. For å 
kunne finansiere neste års leir, er behovet ca. kr. 600.000. 
 
Vedtak i AU: Regnskapet tas til orientering. 
  
6.09 Statusrapport katastrofeberedskapen: 
Det er i 3. kvartal 2008 ikke utbetalt noe fra norske Lionsklubbers 
katastrofeberedskap. Det er innbetalt kr. 324.ooo fra klubbene, slik at saldo pr. 
30.09.08 er på kr. 2.510.000. 
 
Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering 
 
6.10 Statusrapport Lion Mints. 
Det er i 3. kvartal 2008 utbetalt kr. 90.000, slik at fondet nå er på ca. kr. 211.000. 
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Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
 
6.11 Innbetalinger til Beitoleiren 2008 
Pr. 23.10.08 var det innbetalt kr. 355.000 fra 186 klubber. Gjennomsnittlig innbetaling 
har økt fa kr. 1794 i 2007 til kr. 1911 nå.  
  
Vedtak i AU: Rapporten tas til orientering. 
Guvernørene oppfordres til å be klubbene spesielt ta opp bevilgningene til våre to leire 
for funksjonshemmet ungdom. Rapporten tas til orientering 
 
6.12 Budsjett Lions Røde Fjær 2009 
Leder for LRF 2009, Rune Johansen, presenterte et revidert budsjett. Budsjettet har en 
brutto inntektsramme på 62,2 mill og en kostnadsramme på 11,8 mill. 
Kostnadsprosenten er da 15,9 % etter at momsrefusjonen går som kostnadsrefusjon.  
 
Vedtak: Budsjettet godkjennes med en kostnadsramme på 16 %, som et prosentpoeng 
over det som er angitt i retningslinjene. Denne økningen gjelder kun for LRF 2009. 
 
7. Bevilgningssaker. 

7.02 Premiering av vinneren av Lions tegnekonkurranse. 
 
MD-NAC Hilde Straumsheim, som er leder for Lions tegnekonkurranse, har påpekt at 
vinneren av konkurransen burde få en påskjønnelse.  
 
Vedtak: Den nasjonale vinneren premieres med et diplom. 
    I tillegg får klassen en pengepremie på kr. 5.000. Bruken avgjøres sammen · 
med klasseforstander, men skal komme hele klassen til gode. 
    Premieringen gjelder fra 2008. 
 
 7.03 Bevilgning til TV aksjonen 
 
Vedtak: Det bevilges kr. 100.000 til årets TV aksjon. Beløpet belastes narkofondet. 
 
7.04 Bevilgning til oppfølging av informasjonskampanjen. 
Det er foreslått at det bevilges kr. 150.000 til oppfølging av informasjonskampanjen i 
distriktene. Beløpet tas av budsjettposten på opprinnelig kr. 450.000, men som 
forventes å måtte reduseres da momsrefusjonen antagelig blir lavere enn budsjett.  
Beløpet er foreslått fordelt på samme måten som den ordinære refusjonen til 
distriktene. 
Beløpet skal i hovedsak denne reise- og møteutgifter for oppfølging av bl.a. 
fornyelsesprosessen. Reiseregning sendes via DG til Lionskontoret som foretar 
kontroll og utbetaling.  
 
Vedtak med 8 mot 3 stemmer (som stemte for flat fordeling): Kr. 150.000 øremerkes 
oppfølging av fornyelseskampanjen, og fordeles som følger: 
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Opplegget koordineres med GMT teamet. 

8. Andre saker. 
 
8.01 Rapport fra seminaret ”Kvinner i Lions”. 
 
DG Solbjørg Kolsrud informerte om konferansen som ble arrangert på Bø Hotell 20. – 
21. september 2008. 
 
Flere av distriktene viste stor interesse for opplegget, og kontakter Solbjørg direkte for 
å få flere detaljer.  
 
  
8.02. LC Haram. Søknad om salg av refleksvest til Lionsklubbene. 
 
LC Haram har søkt om å henvende seg til klubbene for å selge refleksvester.  

Vedtak: 
1. Klubben gis IKKE eksklusiv rett til denne refleksvesten, da jo andre allerede  
har den som sitt produkt.  
2. Markedsføringen gjøres enten ved at klubben sender brev til alle klubber  
(adresser kan kjøper på Lionskontoret). Alternativt at Lionskontoret sender ut  mail. 
I tillegg anbefaler vi at dere legger ut produktet på vår hjemmeside under 
 "Markedsplassen" 

Fordeling av budsjett infokampanjen.
Totalt å fordel kr. 150.000

Distrikt Prosent Beløp

A 14,8 22 200

B 12,8 19 200

C 12,2 18 300

D 9,1 13 650

E 10,2 15 300

F 10 15 000

G 10,2 15 300

H 1,4 2 100

J 9,5 14 250

K 9,8 14 700

  150 000
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3. Fem prosent av netto overskudd skal tilbakeføres til nasjonalt hjelpefond i  
Lions Norge, første gang pr. 31. 12 2009.  
4. I salgsbrevet dere sender ut må det fremkomme at tillatelse er gitt av  
Guvernørrådet. I tillegg må det angis hva klubben skal bruke overskuddet til. 
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10.03.2009            
    

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD 104 

GUVERNØRRÅDSMØTE 14. og 15. FEBRUAR 2009 

PROTOKOLL. 

Møtested: Lionskontoret, Ensjøveien 18, 0661 Oslo 
Varighet:  Lørdag 14. februar: 10.00 – 17.00 
  Søndag 15. februar: 09.00 – 12.30 
   
Tilstede:   Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt 

Ass. Guvernørrådsleder Hroar Thorsen 
    Distriktsguvernørene fra 10 distrikter  
    Fagsjefer (5) 
     
Fra administrasjonen:  Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
    Rådgiver Otto Brødholt (lørdag)   
    Redaktør/info. Konsulent Vibeke Aasland    
     
Dessuten var til stede PID Jan Holtet 

Leder LRF 2009 Rune Johansen 
 PDG Kjell Sporsheim 
 PDG Finn H. Hartmann 
 PDG Arne Kolsrud 
 PDG Evy Einarsen 
 PDG Inger Elise Bergaust 
 PDG Hans Reykdal 
 PDG Erik Evang 
 IPDG Atle Lerøy 
 PDG Ingolf Bekkelund 
 PDG Anders Heen 

PDG Jan Rønning 
PDG Sigmund Hole 

  

  
• Åpning og konstituering. 

 
Innkalling og saksliste ble godkjent. 
Hroar Thorsen leste Lions etiske norm. 
Ole Fjeldtvedt orienterte om opplegget for Guvernørrådsmøtet. Da valgkomiteen 
hadde møte på samme tidspunkt, ble det vedtatt at dagsorden måtte tilpasses dette 
møtet.  
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Protokoller og referater 
 
2.05 Protokoll fra GRM 15. november 2008 
  
Vedtak: Protokollen godkjennes 
 
2.06 Referat fra CC møte i København 29. 2008. 
 
Vedtak: Referatet tas til orientering. 
 
2.07 Utgår 
 
2.11 Referat fra NSR Rådsmøte i Hurdal 17. januar 2009 
 
Vedtak: referatet tas til orientering. 
 

3. Rapporter 
 
3.35 Årsregnskap for MD 104 for 2007/2008 
Det ble fremlagt årsregnskap for året 2007/2008 etter den nye modellen for frivillige 
organisasjoner. Inklusive aktivitetsregnskapet viser regnskapet et underskudd på kr. 
1.562.451 som fordeler seg slik: 
 
- Ordinært driftsresultat (underskudd)  (kr.     4.014) 
- Underskudd i aktivitetsregnskapet   (kr. 1.581.389) 
- Riksmøtefondet      kr.      22.951 
- Totalt      (kr. 1.562.451 
 
Vedtak: Regnskapet godkjennes og fremlegges for Riksmøte med anbefaling om 
endelig godkjenning. 
 
3.36 Rapport lederutvikling.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-LDC Helge Toftner viser at det har vært stor 
aktivitet på bl.a. disse områdene: 
 
• Regionalt Leadership Institute planlegges okt/nov 2009 
• VDG-opplæringen seminar 1 & 2 avholdt etter planen. 
• Revidering av eksisterende (online) opplæringsmoduler påbegynnes februar 

2009 
• Vellykket LDC seminar under NSR i januar, med MD LDC Helge Toftner som 

seminarleder. 
• Nordisk samarbeid vedr. LDC initiert. 
• Ingen spesielle tiltak må igangsettes for neste periode. 
 
 Vedtak: Rapporten tas til orientering 
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3.37 Rapport medlemsutvikling.  
Det er utarbeidet en rapport av MD-MEC Alexander Grønvold som bl.a. tar for seg: 
Medlemstallet pr. 31.12.08 er på 12.541, en nedgang på 139 fra lionsårets begynnelse.  
 
Det gledelige er at medlemstallet etter nyttår viser en oppgang, og er i midten av 
februar 2009 på ca. 12.565 medlemmer. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering 
 
3.38 Rapport ungdomsarbeid. 
I rapporten som er utarbeidet av MD-YC Christopher Knag, pekes det bl.a. på: 

De norske leirarrangørene er godt i gang med leirdetaljer og har allerede mottatt en del  
søknader. 
Fremtiden for AIM har vært diskutert og vil bli fremmet som egen sak til GRM 
Vandreleiren 2008-2009 ble gjennomført tross problemer med vertsfamilier. 
Vi har hittil mottatt forespørsel fra 4 studenter fra Hviterussland 
I tillegg kommer det normalt en fra Hviterussland til Beitoleiren. 
Søkning til de norske leirene ser ikke ut til å være påvirket av den økonomiske krisen i 
verden 
Det ser heller ikke ut til at den økonomiske situasjonen påvirker antallet norske 
studenter til utlandet.   

 
 Vedtak: Rapporten tas til orientering 

  
3.39 Rapport forebyggende ungdomsarbeide.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-NAC Hilde Straumsheim, påpeker bl.a.: 
 
Færre bestillinger av tulipaner inn i 2008 
Rekruttering av resurspersoner for innsalg av DMV i gang 
Egen brosjyre sendt ut for tegnekonkurransen. Fortsatt for liten deltagelse. 
Nasjonal vinner er kåret. 

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 

3.40 Rapport internasjonalt arbeid.  
Rapporten som er utarbeidet av MD-IRC Marit Klokkerhaug påpeker bl.a.: 
- stor aktivitet i neste alle distrikter med egne prosjekter. 
- innbetalingene til våre felles aktiviteter noe under budsjett, spesielt til 
katastrofeberedskapen. 

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.41 Statusrapport PR og IT. 
I sin statusrapport peker Vibeke Aasland bl.a. på: 
- det er utarbeidet kravspek i forbindelse med ønske om nye hjemmesider 
- julekampanjen ga i år langt lavere resultat enn tidligere, mye da vi kom for sent ut. 
- evalueringen fra klubbene om informasjonskampanjen ga litt over 100 svar.  
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- det har kommet ny logo og profilprogram fra USA. Er nå brukt på The Lion. 
- utsettelse med vår eventuelle oppstart av Frikanalen 

Under sin redegjørelse informerte Vibeke noe mer om evalueringen av 
informasjonskampanjen. Generelt er klubbene positive. Mer info kommer senere i The 
Lion og på nettet. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.42 Rapport Global Membership Team (GMT). 
Ansvarlig for GMT, MD-MEC Alexander Grønvold hadde utarbeidet en rapport om 
GMT-arbeidet så langt. 
Det ble informert om det Skandinaviske GMT møte i København der også Ole 
Fjeldtvedt og Bjørn Egil Skar var til stede.  
GMT møte i Oslo 21. – 22. februar.  
Finansieres ved at hvert distrikt bidrar med kr. 1.000 og MD 104 tar resten. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.43 Statusrapport MD 104 
Guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt har i sin samlerapport oppsummert de viktigste 
målene for dette Lionsåret.  

Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
3.44 Regnskap for Stiftelsen ”Det er mitt valg” pr. 31.12.08. 
På grunn av sykdom, er regnskapet ikke ferdig. De foreløpige tallene indikerer et 
resultat langt bedre enn budsjett.  
 
Regnskapet vil bli sendt ut til guvernørene så snart det er ferdig revidert.  
 
Vedtak: Informasjonen tas til orientering. 
 
3.45 Referat fra styremøtene i DMV 21.10.2008. 
Det ble fremlagt referat fra styremøte i DMV. 
  
Vedtak i AU: Referatet tas til orientering.  
 
3.46 Regnskap LAN pr. 31.12.2008. 

På grunn av sykdom er regnskapet ikke ferdig.  
Regnskapet sendes ut så snart det er ferdig revidert. 

Vedtak: Informasjonen tas til orientering. 
 
3.47 Måltall pr. 31.12.2008 
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Hovedkonklusjonen fra måltallene er: 

• 123 studenter ut så langt. Målet er 142. 
• Leo ligger helt nede. Kommer ikke i kontakt med gamle styre 
• Bra innbet til ungdomskontoen – 196.500 mot mål på 161.000. H meget bra. 
• 139 i netto medlemstap. Bedre enn siste år, men langt fra mål. E og H viser oppgang 
• Ingen nye klubber så langt, mens 3 er nedlagt.  
• Antall tulipaner under budsjett – 844.500 mot 944.000.  
• LCIF innbetalingene 247.000 mot mål på 360.000. 
• Til katastrofeberedskapen er innbetalt kr. 775.000 som er over målet (som var satt 

meget lavt i alle distrikter unntatt J).  
• Vi mangler fortsatt ca. kr. 25.000 for å dekke vår forpliktelse på NSR IR prosjektet. 
• Meget bra innbetaling til fadderbarna. Her må det utarbeides en plan for å løfte 

aktiviteten enda høyere.  
• Generell bistand har innbrakt 123.000 
• Minsk innbetalingen er på 234.000, men derav er det minst 50.000 som er fra klubber i 

K og en del av distriktets forpliktelse. 

 Vedtak i AU: Rapporten tas til informasjon. 
 
3.48 Orientering fra ROLF II komiteen. 
Formann i ROLF II komiteen orienterte om arbeidet og den rapporten som forelå.  
Guvernørrådet hadde en lengre diskusjon om en rekke av punktene i rapporten, og 
vedtok følgende: 

a) De to forslagene om endringer i Lov for MD 104 (ang hvem som kan stemme i 
NSR) og endring i arbeidsordningen (om hvem som kan møte på 
Guvernørrådsmøtene) ble vedtatt fremmet som egen saker på Riksmøte. 
b) det ble vedtatt å bevilge inntil kr. 50.000 for kjøp av ekstern bistand i det videre 
arbeidet med rapporten. 
c) rapporten ble vedtatt sendt tilbake til komiteen med anmodning om å se nærmere på 
de forslag som fremkom under debatten. Dersom komiteen ønsker å utvide med faste 
medlemmer, skal dette godkjennes av GRM. 
d) komiteen står fritt i å trekke på andre medlemmer der det er behov for ytterligere 
kompetanse. 
e) komiteens leder vil orientere om arbeidet på Riksmøte. 
 
3.49 Rapport fra Lions Røde Fjær 2009. 
Leder for LRF 2009, Rune Johansen, orienterte om status.  
Generelt ser tingene ut til å være på plass så langt. Det kritiske også nå er antall 
bøssebærere.  
 
Vedtak: Orienteringen tas til informasjon. 

4. Planer 
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4.18 Statusrapport for distriktene A – K 
Samtlige distrikter hadde sendt inn sine statusrapporter. 
 
Vedtak: Statusrapportene tas til orientering 
 
4.19 Nytt prosjektland LAN. 
Rådgiver Otto Brødholt orienterte om det arbeid prosjektgruppen hadde gjort for å 
finne frem til forslag om nytt prosjektland for LAN. Det har vært vurdert en rekke 
land, hvorav Mosambik har vært det mest aktuelle. Etter en mer grundig vurdering, 
fraråder imidlertid prosjektgruppen å starte opp i dette landet. Dette skylles i hovedsak 
at landet ikke har kommet langt nok i oppbyggingen av de departementene vi vil måtte 
arbeide med.  
Gruppen arbeider nå videre, og vil etter påske foreta en studiereise til Zambia.  
 
Vedtak: Guvernørrådet vil overfor Riksmøte fremme forslag om å gi Guvernørrådet 
2009/2010 fullmakt til å velge nytt bistandsland etter innstilling fra LAN 
 
4.20 Langtidsplaner for 2009 – 2012 
Eter innspill fra MD fagsjefene, fremmet AGRL Hroar Thorsen forslag til revidert 
langtidsplan for 2009 – 2012.  
Det ble fremmet forslag om en del mindre endringer som er tatt inn i det forslaget som 
fremmes til Riksmøte i Geiranger 
Vedtak: Langtidsplanene for organisasjon- og utvikling, ungdomsarbeid og nasjonalt- 
og internasjonalt arbeid med de foreslåtte endringer godkjennes, og fremmes som 
forslag på Riksmøte i Geiranger.  
 
4.21 Representasjon på nordiske Riksmøter 
Følgende skal representere Norge på de nordiske Riksmøter: 
 
GRL Ole Fjeldtvedt i Danmark og Finland 
Distrikt E i Sverige 
Distrikt J på Island. 
 
Vedtak: Fordelingen ovenfor vedtas og er i henhold til gjeldende regler. 

5. Organisasjon og administrasjon 
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5.10 Retningslinjer for AID IN MEETING (AIM) 
 
Det ble fremlagt forslag til retningslinjer for AIM. Forslagene har vært sendt ut på 
høring, og en rekke uttalelser er innarbeidet i det forslaget som foreligger. 
 
På møtet kom det forslag om en del mindre endringer. 
 
Vedtak: Utkastet til retningslinjer for AIM ble vedtatt. Retningslinjene skal gjelde fra 
år 2010.  
 
Etter dette lyder retningslinjene: 
 
Retningslinjer for gjennomføring av Aid In Meeting 
prosjekter (AIM) 

1. AIM er åpen for alle mellom 20 og 35 år som ønsker å drive bistandsarbeid. I tilfelle 
søkergrunnlaget er stort nok bør en tilstrebe at leirdeltakerne kommer fra alle 
lionsdistrikter. Det bør også tilstrebes at noen få tidligere leirdeltakere blir med 
som erfarne leirleder. 

2. MD IR sammen med LAN finner fram til aktuelle prosjekter. MD YC sørger for 
bemanning. Innspill fra tidligere utvekslingsstudenter må vektlegges. Begge henter 
inn nødvendig ekspertise etter behov. 

3. Prosjektene bør ligge innenfor FNs tusenårsprogram for bekjempelse av fattigdom. 

4. Leirene bør avholdes i områder der LAN er inne med kompetanse i form av personer 
og prosjekter. 

5. Leirenes varighet bør ligge innenfor fire ukers prosjektarbeid og en uke med 
kulturelle opplevelser i prosjektlandet. Om deltakerne ønsker å utvide oppholdet ut 
over leirukene er det på eget ansvar og økonomi. 

6. Planlegging av leirene bør være på plass minst ett år før gjennomføringen. MD-IRC 
sammen med LAN er ansvarlig for detaljplanleggingen av prosjektet/prosjektene, 
herunder nødvendige innkjøp/anskaffelser av utstyr, materialer og verktøy, 
tegninger, etc. til gjennomføring av prosjektene. Videre å sørge for alle nødvendige 
offentlige godkjenninger både i Norge og prosjektlandet. MD-YC er, sammen med 
LAN, ansvarlig for planleggingen av reiser, opphold og det øvrige programmet, 
herunder koordinering mot lokale Lionsklubber. 
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7. AIM fullfinansieres via ungdomskontoen. Det sendes ut giro til landets klubber på 
linje med Beitoleiren og leiren i Tana der en ber om tilsvarende støtte. I de årlige 
leirbudsjettene tas det høyde for 10-15% til ad hoc hjelp. 

8. Deltakerne fra Norge får innenfor årsbudsjettets ramme dekket sine utgifter etter 
de regler som gjelder for tillitsvalgte i samme område. 

9. Prosjektene bør gjennomføres i samarbeid med LAN og lokale lionsklubber der slike 
finnes. Prosjekter kan gjennomføres i samarbeid med andre organisasjoner, men da 
på Lions Internasjonal sine premisser. Det skal anvises dekningsmåte for eventuelle 
kostnader som påløper i forbindelse med gjennomføring av selve prosjektet. 

10. Samarbeid med ungdom i prosjektlandet bør stimuleres. LAN og dets representant i 
prosjektlandet kvalitetssikrer utvelgelsen. Prosjektarbeidet skal ikke honoreres med 
lønn direkte. Ungdom fra prosjektlandet bør honoreres for sin innsats indirekte 
etter anbefaling fra LAN, og må inngå i prosjektets budsjetterte kostnader. 

11. Disse retningslinjer er vedtatt i guvernørrådsmøtet 14. februar 2009, og 
gjelder fra 2010. 

6.  Økonomi 
 
6.13 Regnskap MD 104 pr. 31.12.2008 
På grunn av sykdom, har det ikke vært mulig å fremskaffe et regnskap.  
 
GS har imidlertid foretatt et summarisk oppgjør, og det ser ut til at resultatet er noe 
bedre enn budsjett.  
 
Vedtak: Informasjonen tas til orientering. 

6.14 Budsjett 2009/2010 
 
Kontingenten i MD 104 ble sist endret fra 1. juli 2003. Da gikk kontingenten opp kr. 
kr. 355.- til kr. 400. Etter dette har altså kontingenten vært kr. 400 pr. medlem, men i 
de to siste lionsårene har det blitt innkrevd en ekstrakontingent på kr. 100 hvert av 
årene til dekning av informasjonskampanjen i april 2008.   

Vi har klart å holde uforandret kontingent dels ved at bemanningen har blitt redusert 
(fra ca. 3,5 til ca. 2,8 årsverk), samtidlig som øvrige kostnader er redusert ved 
reforhandling av de fleste faste kontrakter og en bevist kostnadsbesparelse bl.a. 
gjennom effektiv utnyttelse av billige reiser, rabatter etc.  
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Prisstigningen i denne perioden er på 11,2 %. Det vil si at om vi hadde indeksregulert 
kontingenten, skulle den ha vært ca. kr. 448 for neste Lionsår. I tillegg har vi hatt en 
reduksjon på ca 1200 medlemmer i denne perioden, hvilket tilsvarer et inntektsbortfall 
på nærmere kr. 500.000. Med prisstigning og inntektsbortfall skulle kontingenten nå 
ha vært på ca. kr. 490 med kostnadsnivået fra 2003.  

I budsjettet er det tatt en del forutsetninger: 
• 12.500 medlemmer (31.01.09 er det 12.556).  
• En nyansatt på informasjonssiden (+ diverse annet kontorarbeid) 
• 20 % av nyansatt i LAN. Dette er den personen som erstatter Roe og får 

ansvaret for alle nye LAN prosjekter, fadderordningen etc. (øvrige kostnader 
dekkes av adm. midler fra NORAD). 

• Kostnaden til MD administrasjon som tas inn via kontingenten blir 
kostnadsmessig dekket av det riksmøtefondet vi har opparbeidet (krav fra 
revisor). 

• Lønnstillegget er beregnet til 4 %. 
• Brutto kostnad med The Lion øker med 72.000. Både trykking og bladporto går 

opp. Alternative distribusjonsformer må vurderes. 
• Bidraget fra Oak Brook til The Lion (USD 6 pr. medlem) øker pga bedre 

dollarkurs, og kompenserer mesteparten av kostnadsøkningen. 
• Våre interne møter (AU, GRM, RM etc.) øker med prisstigningen. 
• Budsjett fagsjefmøte økes med ca. kr. 100.000 da man nå ønsker et todagers 

møte 
• GMT legges inn med kr. 40.000 
• Leadership Institute legges inn med en MD kostnad på kr. 25.000 
• NSR kostnadene øker med kr. 112.000, og er tilbake til et nivået vi har hatt når 

møtene er arrangert utenfor Norge. Dog er reisekostnadene til Aalborg høyere 
enn normalt. Et alternativ er å vurdere antall deltagere. Det vil også bli vurdert 
andre reisemåter (båt). 

• Det er forutsatt at kostnaden til ledsagers deltagelse på Convention i distrikter 
under 1250 medlemmer, dekkes av distriktet (distriktet kan få refusjon fra Oak 
Brook dersom de viser økning i medlemstallet) 

• Reklamebudsjettet øker fra kr. 200.000 til kr. 300.000. Det vesentlige av 
økningen skal brukes til nytt hjemmesidesystem. 

• Overførsel til distriktene på kr. 1.155.000 opprettholdes 
• På grunn av rentenedgangen, reduseres renteinntektene fra kr. 150.000 til kr. 

75.000 
• I langtidsplanen er det forutsatt at det kjøres en informasjonskampanje hvert 3. 

år. For å starte oppbyggingen av midler til en slik kampanje, er det budsjettert 
med kr. 575.000 (som egentlig er beløpet som er igjen når kontingenten settes 
til kr. 500). 

• Det regnes ikke med at finanskrisen får vesentlig innflytelse på driften av 
Lions Norge. Tidligere undersøkelser har vist at økonomiske årsaker ikke er grunn til 
utmeldelser. 
 
Vedtak: Budsjettet med et overskudd på kr. 7.000 godkjennes. Kontingenten fastsettes 



 10

til kr. 500.- pr medlem. Dersom forslag som har økonomisk konsekvens blir vedtatt på 
Riksmøtet, må kontingenten økes tilsvarende. 
 
6.15 Katastrofeberedskapen – statusrapport. 
Fondet er pr. 31.12.08 på ca. 2,7 mill. I tillegg kommer renter for 2008.  
Det er bevilget kr. 250.000 til flyktningene i Kongo. Beløpet er gitt gjennom Care 
Norge. 
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
6.16 Lion Mints – statusrapport. 
Fondet er pr. 31.12.08 på kr. 211.000 før renter og inntekt 2. halvår 2008.  
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering. 
 
6.17 Innbetalinger til Beitoleiren. 
Det er pr. januar 209 innbetalt ca. kr. 513.000 fra klubbene. Det mangler ytterligere ca. 
kr. 100.000 for å få leiren fullfinansiert.  
 
Vedtak: Rapporten tas til orientering.  
    Dersom nødvendig gis leirkomiteen tillatelse til å sende ny oppfordring til  
    klubbene om bidrag skal at leiren kan gjennomføres som tidligere. 

7. Bevilgningssaker. 
 
7.05 LC Oslo/Høybråten. 
Klubben har sendt inn søknad til Mintfondet om et tilskudd på kr. 32.000 til 
landsbyprosjektet i India. Prosjektet er på totalt ca. 1,2 mill, hvorav ca. 1,8 mill 
allerede er finansiert. 
Vedtak i AU: Søknaden innvilges. 
 
7.06 Bevilgning fra katastrofeberedskapen til Gaza. 
Styret i Norske Lionsklubbers Katastrofeberedskap har diskutert å yte nødhjelp til 
Gaza. Vi vet at norske organisasjoner er aktivt inne i området. Bl.a. har Care Norge 
stort behov for midler i arbeidet med å hjelpe barn og kvinner. 
 
Vedtak: Det ble besluttet å undersøke om det finnes Lionsklubber i området, samt 
finne ut om Lions i Israel er inne med nødhjelp. 
 
7.07 LC Stord/Fitjar og LC Bømlo 
De to nevnte klubber ønsker å produsere en film om hvorledes narkohunder kan 
brukes. Filmen skal lages i flere versjoner som alle har som mål å bekjempe bruken av 
narkotika. Prosjektet har en total kostnadsramme på ca. 1,5 mill, hvorav 1,2 mill 
skaffes via klubbene. 
Når filmen er ferdig vil den kunne kjøpes av klubbene til kostpris. 
 
Vedtak: Søknad om bidrag fra Narko på kr. 300.000 innvilges. 
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7.08 Distrikt E. Søknad om mintmidler. 
Distriktet søker om kr. 20.000 til fullfinansiering av den skole distriktet har bygget i 
Buwuni i Uganda.  
 
Vedtak av GS: Søknaden innvilges. 

   8.   Andre saker. 
 
8.03 Møtedatoer 2008/2009 
 
Vedtak: Det fremlagte forslaget tas til informasjon. DG bes vennligst snarest mulig 
informere fagsjefene om dato for fagsjefmøte. 
 
8.04 Tanker rundt IR prosjektene i NSR i fremtiden  
MD-NAC Hilde Straumsheim hadde laget et notat der hun kom med helt nye tanker 
om fremtidige NSR prosjekter. Utgangspunktet er de mange vanskeligheter vi har hatt 
med de tradisjonelle NSR prosjektene de siste årene. Hennes forslag, som også er 
drøftet på et større Lions Quest møte på Kypros, er å bruke midlene til å hjelpe land i 
Øst-Europa i gang med Lions Quest.  
Guvernørrådet ga sin støtte til forslaget. 
 
Vedtak: Forslaget oversendes leder i NSR-AU, PCC Svein Berntsen, for videre 
drøfting. Forslaget kan tidligst behandles under NSR på Island i 2011. 
 
8.05 Ahead. Søknad om å henvende seg til klubbene i Norge 
Ahead Moldova er en organisasjon som arbeider for å bedre situasjonen for 
funksjonshemmede barn i Moldova. De søker om å henvende seg til alle Lionsklubber 
med anmodning om økonomisk støtte. 
 
Vedtak: Da vi selv skal avvikle vår Lions Røde Fjær aksjon avslås anmodningen. 
Eventuell ny henvendelse kan rettes til det nye Guvernørrådet etter sommeren 2009. 
 
8.06 LC Notodden/Telerosa. Søknad om å selge ring med Lionsmerke til klubbene. 
 
Vedtak: LC Notodden/Telerosa gis tillatelse til å henvende seg til alle klubbene med 
tilbud å kjøp av ring. Klubben kan legge tilbudet ut på www.lions.no/markedsplassen. 
Annonse i The Lion kan kjøpes med 50 % rabatt på normale priser.  
 
Henvendelse til klubbene skal skje via Lionskontoret.  

5 % av netto overskudd skal overføres til vår sentrale nasjonale hjelpefond. 

   9.   Riksmøtesaker. 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Geiranger. 
Vedtak: Følgende oppnevnes: 
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 Tidligere guvernørrådsleder Martin Haakull, LC Sokndal, møteleder 
 Assisterende guvernørrådsleder Hroar Thorsen, bisitter 
 
9.02 Nominasjon av lovkomiteen. 
Som lovkomité for Lionsåret 2009/2010 innstilles overfor Riksmøte 2009: 

PDG Tom Sletner, LC Heggedal, leder 
Lions Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud 
Lions Finn Ramstad, LC Asker (advokat) 

Vedtak: Som innstilt fra Guvernørrådet. 
 
9.03 Foreløpig møteplan på Riksmøte i Haugesund 
Vedtak: Den oppsatte møteplan tas til orientering. 
 
I de øvrige sakene til Riksmøte, refereres kun vedtakene. Forslagene vil bli inntatt i 
riksmøtepapirene og det fulle saksdokumentet ligger tilgjengelig på nettet. 
 
9.04 LC Onsøy. Forslag om regelverk for IR prosjekter.. 
Vedtak: Lions Norge lager et kvalitetssikringsorgan for alle prosjekter over kr. 
100.000.  
Ingen prosjekter over kr. 100.000 kan søke om MD midler før prosjektet er godkjent. 
Det vil heller ikke bli gitt tillatelse til å henvende seg til andre Lionsklubber før en slik 
godkjennelse er gitt. 
Sammensetningen av den komité som skal styre prosjektet må være slik at den ivaretar 
alle faglige oppgaver som skal løses. 
Kostnadene ved en godkjennelse dekkes ved at det må legges inn en 
administrasjonsgodtgjørelse på inntil 15 % i prosjektkostnaden. 
 
9.05 LC Narvik. Forslag om komité som skal vurdere 
ungdomsutvekslingsprogrammene.. 
 
Vedtak: Guvernørrådet støtter LC Narvik og foreslår at det opprettes en komité som 
vurderer alle sider av ungdomsutvekslingen, og fremlegger innstilling til Riksmøte i 
2010.  
Guvernørrådet foreslår at komiteen også får med seg to andre forslag i samme område, 
nemlig forslagene i sakene 9.06 fra LC Røyken Øst om vertsfamilieopphold, og sak 
9.11 om vandreleir. 
MD-YC Christopher Knag utarbeider forslag til komiteens mandat. 
 
9.06 LC Røyken Øst om forslag til å endre reglene om vertsfamilieopphold . 

Vedtak: Guvernørrådet tar ikke stilling til forslaget, men foreslår at det tas med som 
oppgave i den komité som foreslås opprettet for å vurdere alle sider av 
ungdomsutvekslingen. Se sak 9.05 
 
9.07 LC Rakkestad om teksten i våre annonser. 
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Vedtak: Guvernørrådet støtter ikke forslaget – se begrunnelsen under 
saksopplysninger. 
Dersom LC Rakkestad selv står for annonse i lokalmedia, kan de imidlertid selv kunne 
vurdere teksten. 
 
9.08 Utgår 
 
9.09 LC Oppdal med flere om å gjøre prosjektet ”Aid In Meeting” (AIM) til et 
riksprosjekt. 
 
Vedtak: Guvernørrådet støtter forslaget, og har vedtatt at det innarbeides i forslaget til 
Langtidsplan for 2009 – 2012 med anmodning om at klubbene støtter med kr. 100.- pr 
medlem eller kr. 2.500 pr klubb.  
 
9.10 LC Austevoll om at Riksmøte skal arrangeres hvert 2. år. 
 
Vedtak: Guvernørrådet ber Riksmøte vedta å oversende forslaget fra LC Austevoll til 
Oak Brook. Forslaget må begrunnes bl.a. ut fra de økonomiske forhold som klubben 
har påpekt. 
  
Dersom forslaget godkjennes av den Internasjonale Convention, gir Riksmøte fullmakt 
til Guvernørrådet til å foreta nødvendige endringer i vårt lovverk 
 
9.11 LC Andebu om gjennomføring av vandreleire. 
 
Vedtak: Det arrangeres ikke vandreleire i 2009 og 2010.  
Den komiteen som skal se på hele ungdomsutvekslingsprogrammet skal også komme 
med forslag til hva som skal skje med vandreleirene etter 2010.  

9.12 Guvernørrådet om endring i MD lov, kapittel XIII, § 26. 
 
Vedtak: Guvernørrådet ber Riksmøte vedta følgende tilføyelse til Lov for MD, kapittel 
XIII, § 26: 

Antall stemmer fra hvert enkelt land er landets stemmeberettigede medlemmer av 
guvernørrådet pluss en (1) stemme. 

9.13 Endring i arbeidsordningen for MD 104, Kapittel 1, § 3. 
 
Vedtak: Guvernørrådet ber Riksmøte vedta nedenstående som ny § 3 i 
Arbeidsordningen for MD 104: 

Guvernørrådsmøtene er åpne for alle Lionsmedlemmer. Tale- og forslagsretten, men 
ikke stemmerett, ut over de som er nevnt i § 2 ovenfor er likevel begrenset til: 
a) Det nordiske medlem av Det internasjonale styret. 
b) Tidligere norske medlemmer av Det internasjonale styret. 



 14

c) Tidligere distriktsguvernører. 
d) Medlemmer av distriktsstyrene. 
e) Redaktør for "The Lion" - norsk utgave. 
f) Presidenten i Leorådet. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Intet 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  
Årsrapporten skal nå skrives av IPGRL Helge Toftner så snart rapportene fra alle 
fagområdene er innlevert.  

Så snart rapporten og årsregnskapet er ferdig, vil den bli distribuert. 

Endelige dokumenter vil foreligge til GRM i november 2008 

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Årsregnskapet sendes ut til godkjenning så snart det er ferdig utarbeidet.

Sak: ÅRSRAPPORT MD 104 FOR 2007/2008

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.01 – 2008/09

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Årsregnskapet sendes ut til godkjenning så snart det er ferdig utarbeidet. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se vedleggene: 
  3.02.1 Regnskapet inklusive inntekter og kostander til info. Kampanjen 
  3.02.2  Resultatregnskap der info. Kampanjen ikke er med. 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Kommentarene nedenfor er i forhold til regnskapet i sak 3.02.2 der tallene er sammenlignbare 
med vedtatt budsjett: 

• Det er en svikt i inntektene på 172.000, dels pga færre medlemmer, dels pga laver 
dollarkurs 

• Lavere rekvisitasalg medfører lavere produksjonskostnader 
• Netto driftsinntekter 118.000 lavere enn budsjett. 
• For å kompensere lavere inntekter, har det vært en stram kostnadskontroll. Dette har 

medført 313.000 i sparte kostnader.  
• Lavere kontorkostnader pga reforhandling av avtaler. 
• Reisekostnader også lavere, dels pga besparelse på NSR-reisekostnader, dels som 

følge av aktiv bruk av reisebestilling på nett. 
• Reklamekonto nesten ikke brukt, da alt har gått til informasjonskampanjen. 
• Besparelse på avskrivninger, da oppgradering av datasystemer er utsatt til høsten 2008 
• Netto driftsresultat 195.000 bedre enn budsjett. 
• Momsrefusjon 212.000 høyere enn forventet. 
• Økt innskuddsrente og plasseringer på høyeste rentenivå, gir 125.000 i økte 

renteinntekter.  
• Netto resultat når det ikke tas hensyn til informasjonsprosessen er 532.000 bedre enn 

budsjett. 

Sak: FORELØPIG REGNSKAP FOR MD 104 FOR 
2007/2008

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.02 – 2008/09

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Det foreløpige regnskapet godkjennes 



Regnskap der informasjonskampanjen er med. 

• Inntektene som skal dekke kampanjen er beregnet til 2.636.300, hvorav 100.000 er 
bidrag fra Oak Brook (er godkjent, men enda ikke utbetalt) 

• Totalkostnadene er på 3.336.349, hvorav 250.000 var i budsjettet.  
• Netto kostnad ut over budsjett er således 450.000, som i sin heltet er finansiert over 

driften. 
• Netto resultat, som er det vi vil presentere, er således kr. 118.806.  
• Det tas forbehold om refusjonen av moms. Det vi vil få refundert får vi ikke beskjed 

om før i september/oktober. 

Balansen: 
• Det er ingen spesielle problemer i balansekonto. 
• Likviditeten har gått ned, dels som følge av reduksjon av aktivitetsmidler med 1,5 

mill, dels som følge av ikke innbetalte midler fra tulipanaksjonen og 
ungdomsutveksling på ca. 1,4 mill.  

• Egenkapitalen er på 3,6 mill, dvs 28 % av totalkapitalen. Dette er meget 
tilfredsstillende. 

Aktivitetsregnskapet. 
• Saldo på aktivitetsregnskapet har gått ned fra 8,4 mill til 6,9 mill.  
• Narkofondet øker fortsatt, og er nå på over 3,6 mill, en økning på nesten 0,5 mill. 

Dette betyr at vi bør ha en ny diskusjon om prisen til klubbene for tulipaner. 
• Katastrofeberedskapen er redusert med 1,6 mill til ca 2,2 mill. Reduksjonen skylles at 

det i siste Lionsår ikke ble bedt om nye penger til dette fondet.  
• Til GRM har jeg bedt MD-YC om en redegjørelse av YE-kontoen som viser et 

underskudd på ca. 250.000 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 
Det foreløpige regnskapet godkjennes 



SAK .3.02.1
RESULTATREGNSKAP PR. 30.06.2008

Noter Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt
Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 5 097 780 5 179 732 5 203 000 −105 220
Inntekter vedr. infokampanjen 2 636 300 0 0 2 636 300
Tilskudd The Lion, annonser 468 854 533 067 548 000 −79 146
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 330 590 224 908 355 000 −24 410
Andre inntekter 306 357 276 940 270 000 36 357
SUM INNTEKTER 8 839 881 6 214 647 6 376 000 2 463 881

PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200 3 249

Lions ulykkesforsikring 135 829 150 921 145 000 9 171
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 218 123 178 645 260 000 41 877
SUM PROD. KOSTNADER 511 903 486 724 566 200 54 297
NETTO DRIFTSINNTEKTER 8 327 977 5 727 923 5 809 800 2 518 177

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 1 809 467 1 693 703 1 777 791 −31 676
Lokalkostnader 229 113 212 683 243 000 13 887
Revisjon 61 625 66 250 70 000 8 375
Kontor- og adm.kostn. 525 678 555 560 579 000 53 322
The Lion - trykk og porto 649 181 623 498 635 000 −14 181
Reiser, møter 1 064 402 1 076 656 1 167 975 103 573
Andre driftskostnader 76 000 57 815 75 000 −1 000
Reklame, PR 2 500 120 563 100 000 97 500
Prosjekt "organisasjon" 3 336 349 194 650 250 000 −3 086 349
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −1 276 −45 750 0 1 276
Avskrivninger 37 962 111 870 120 000 82 038
Overført til distriktene 1 155 000 1 225 000 1 155 000 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 8 946 000 5 892 500 6 172 766 −2 773 234

DRIFTSRESULTAT −618 023 −164 577 −362 966 −255 057
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 561 878 579 087 350 000 211 878
Finansresultat 174 951 109 158 50 000 124 951
RESULTAT 118 806 523 668 37 034 81 772

Perioden 31.03. - 30.06 separat
Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt

Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 0 −200 0 2 636 300
Tilskudd The Lion, annonser 137 103 0 0 −2 897
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 78 725 130 690 140 000 8 725
Andre inntekter 184 854 25 898 70 000 −13 896
SUM INNTEKTER 400 682 156 388 210 000 2 628 232
PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200 3 249
Lions ulykkesforsikring 0 0 0 0
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 61 020 30 388 47 500 −13 520
SUM PROD. KOSTNADER 218 971 187 546 208 700 −10 271
NETTO DRIFTSINNTEKTER 2 818 011 144 826 200 050 2 617 961

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 351 075 275 850 336 359 −14 716
Lokalkostnader 66 971 23 333 60 750 −6 221
Revisjon 0 0 20 000 20 000
Kontor- og adm.kostn. 165 617 169 982 187 000 21 383
The Lion - trykk og porto 108 580 112 378 105 833 −2 747
Reiser, møter 199 424 245 014 250 217 50 794
Andre driftskostnader 44 404 40 462 45 000 596
Reklame, PR 2 500 37 063 25 000 22 500
Prosjekt "organisasjon" 3 226 348 117 836 140 000 −3 086 348
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Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −7 319 −7 688 0 7 319
Avskrivninger 5 691 26 939 30 000 24 309
Overført til distriktene 232 500 250 000 232 500 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 4 395 792 1 291 171 1 432 660 −2 963 132

DRIFTSRESULTAT −1 577 781 −1 146 345 −1 232 610 −345 171
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 550 000 579 087 350 000 200 000
Finansresultat 100 694 29 330 0 100 694
RESULTAT −927 086 −537 928 −882 610 −44 476
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Lions Clubs Int. MD 104

Balanse pr. 30.06.2008 8/6/08

Note 6/30/08 6/30/07
Eiendeler

Sum anleggsmidler 26 494 64 456

Kortsiktige fordringer 2 676 815 914 849
Forskuddsbetalte kostnader 864 994 545 988
Opptjente, ikke forfalte inntekter 2 315 360 1 022 536
Sum fordringer 5 857 169 2 483 374

Likvider 7 083 841 11 738 010

Sum omløpsmidler 12 941 010 14 221 384

Sum eiendeler 12 967 504 14 285 840

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.07 3 508 951 2 985 284
Årets resultat 118 806 523 668
Opptjent egenkapital 30.06 3 627 757 3 508 951

Avsetninger
Sum avsetninger 746 251 723 300

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 280 105 258 035
Mellomregning med aktivitetsregnskapet 6 882 794 8 372 443
Conventionlotteriet 379 002 390 183
Skyldige offentlige avgifter 666 977 704 222
Påløpte, ikke forfalte utgifter 384 618 328 706
Annen kortsiktig gjeld 0 0
Avsetn. ekstraord. kont. 0 0
Sum kortsiktig gjeld 8 593 496 10 053 589

Sum egenkapital og gjeld 12 967 504 14 285 840
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Aktivitetsregnskapet
Note     Narkotikabekjempelse Note     Annet ungdomsarbeide Note     Katastrofeberedskapen

2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007
Beholdning 1.7 3 181 609 2 496 881 172 160 187 365 3 720 464 3 011 423
Innbetalt   4 058 776   4 035 123   2 004 766   1 782 903   227 853   1 101 025 
Til tiltak i Norge   1 499 173   1 469 238   113 241   88 228   20 000   -   
Til internasjonale tiltak   100 000   691 340   620 775   1 735 178   379 645 
Kjøpskostnader, frakt etc.   1 790 344   1 687 816   1 197 939   1 036 582 
Admin. og markedsføring   194 405   193 340   68 738   52 522   7 762   12 340 
Årets resultat   474 854   684 728   (66 493)   (15 205)   (1 535 087)   709 040 
Ekstraordinære poster   -     -   
Beholdning 30.6   3 656 464   3 181 609   105 668   172 160   2 185 377   3 720 464 

                  Lion Mints                  Lions Lys                        LCIF
2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007

Beholdning 1.7   442 856   1 212 158   268 709   319 932   304 221   10 711 
Innbetalt   279 931   290 637   12 249   8 777   321 219   293 510 
Til tiltak i Norge   -     195 500   17 000   60 000 
Til internasjonale tiltak   421 413   864 439   605 000   -   
Admin. og markedsføring
Årets resultat   (141 482)   (769 302)   (4 751)   (51 223)   (283 781)   293 510 
Ekstraordinære poster
Beholdning 30.6   301 374   442 856   263 958   268 709   20 440   304 221 

Diverse andre CSFII   SUM ALLE AKTIVITETER
2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007

Beholdning 1.7   270 232   236 749   12 192   37 217   8 372 443   7 512 436 
Innbetalt   134 365   168 673   7 501 186   5 215 913   14 540 344   12 896 562 
Til tiltak i Norge   -     10 000   -     -     1 649 414   1 822 967 
Til internasjonale tiltak   137 796   125 190   7 347 555   5 220 000   11 038 282   7 210 049 
Kjøpskostnader, frakt etc.   -     -     75 163   8 112   3 063 446   2 732 511 
Admin. og markedsføring   -     -     7 946   12 827   278 851   271 028 
Årets resultat   (3 431)   33 483   70 522   (25 025)   (1 489 650)   860 007 
Ekstraordinære poster   -     -     -     -   
Beholdning 30.6   266 801   270 232   82 713   12 192   6 882 794   8 372 443 

1. Bevilget, ikke utbetalt : Narkofondet kr. 36.900 -. Katastrofeberedskapen kr.
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FORELØPIG RESULTATREGNSKAP PR. 30.06.2008 SAK
REGNSKAP HVOR INFO. KANPANJEN IKKE ER TATT MED.

Noter Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt
Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 5 097 780 5 179 732 5 203 000 −105 220
Inntekter vedr. infokampanjen 0 0 0 0
Tilskudd The Lion, annonser 468 854 533 067 548 000 −79 146
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 330 590 224 908 355 000 −24 410
Andre inntekter 306 357 276 940 270 000 36 357
SUM INNTEKTER 6 203 581 6 214 647 6 376 000 −172 419

PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200 3 249

Lions ulykkesforsikring 135 829 150 921 145 000 9 171
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 218 123 178 645 260 000 41 877
SUM PROD. KOSTNADER 511 903 486 724 566 200 54 297
NETTO DRIFTSINNTEKTER 5 691 677 5 727 923 5 809 800 −118 123

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 1 809 467 1 693 703 1 777 791 −31 676
Lokalkostnader 229 113 212 683 243 000 13 887
Revisjon 61 625 66 250 70 000 8 375
Kontor- og adm.kostn. 525 678 555 560 579 000 53 322
The Lion - trykk og porto 649 181 623 498 635 000 −14 181
Reiser, møter 1 064 402 1 076 656 1 167 975 103 573
Andre driftskostnader 76 000 57 815 75 000 −1 000
Reklame, PR 2 500 120 563 100 000 97 500
Prosjekt "organisasjon" 250 000 194 650 250 000 0
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −1 276 −45 750 0 1 276
Avskrivninger 37 962 111 870 120 000 82 038
Overført til distriktene 1 155 000 1 225 000 1 155 000 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 5 859 652 5 892 500 6 172 766 313 114

DRIFTSRESULTAT −167 975 −164 577 −362 966 194 991
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 561 878 579 087 350 000 211 878
Finansresultat 174 951 109 158 50 000 124 951
RESULTAT 568 854 523 668 37 034 531 820
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6/8/08

Oppf. Grad
i %

98,0

85,6
93,1

113,5
97,3
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93,7
83,9
90,4
98,0

101,8
94,3
88,0
90,8

102,2
91,1

101,3
2,5

100,0

31,6
100,0

94,9

46,3

349,9
1536,0
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Det norske brevkurset er omarbeidet til et seminar over to dager. 
• Opplæringsprogrammene for fagområdene må gårs gjennom og eventuelt revideres 
• MD-LDC får ansvar for å utarbeide opplæringsprogram for DS (sammen med GS og 

to DG’er) 
• Opplæringsprogrammet for presidenter er oppdagert i juni 2008. 
• Opplæringsprogram for klubb-K’er ferdig. Bruk sonemøtene til opplæring 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Sak: ÅRSRAPPORT LEDERUTVIKLING

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.03 – 2008/09

Saksbehandler: Finn Haug/Helge Toftner. Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



ÅRSRAPPORT FOR MD-LDC OMRÅDET - LIONSÅRET 2007 – 2008  
(sist revidert 30.juni 2008) 
       

Hovedmål Aktivitet Ansv. Status

1. 
DISTR.TV- 
OPPL. : 
* Opplæring 
av VDG’er 

* Opplæring 
på alle nivåer i 
LIONS Norge 

Videreutvikle VDG- 
brevkursene, forsterke fokus 
på klubbenes behov og 
endringer. 

Videreutvikle og samordne 
alle undervisningsområder på 
distrikts og klubbnivå.

MD-LDC 

MD-LDC/ 
og LDCene 

Det norske brevkurset er 
omarbeidet til ett seminar over to 
dager, som gjennomføres på VDG 
møte/seminar nr 2 i november.  
Kurset er gjennomført for VDG 
2007-08 

Det er utarbeidet ett nytt 
opplæringsprogram i tre nivåer for 
Lions Norge. 
Fagsjefer skal sjekke sine 
fagområder for oppdatering av sine 
program 
Revidering av 
opplæringsprogrammene ble 
foretatt på Fagsjefskonferansen i 
juni 08



2. 
KLUBB 
TV-OPPL.: 
* Sekretær-
opplæringen  

* Kasserer-
opplæringen 

* President-
opplæringen 

Fullføre, videreutvikle og 
fornye eksisterende materiell. 
Versjoner for nettselvstudium, 
PC-basert opplæring, og for 
lysark/videokanon. 

Nytt opplæringsmateriell klart 
til bruk vår 08. Versjoner for 
nettselv-studium, PC-basert 
opplæring, og for lysark/
videokanon. 

Komplettere infomateriellet 
der det trengs. (Opplæring av 
og informasjon til 
presidentene om hvordan et 
godt klubbmøte kan 
gjennomføres prioriteres høyt) 
Markedsf. infom.til LDC-
MECene og til 
Distriktsguvernørene.  

MD-LDC 

MD-LDC/
LDC distrikt 

MD-LDC/ 
MD-MEC 

Avventer nedsettelse av 
arbeidsgruppe ref: 
Sikre god opplæring av 
distriktssekretærer innen 
2008 
LDC, GS og to DS 
utarbeider et interaktivt 
kurs for DS innen 08. 

All opplæring av tillitsvalgte på 
klubbnivå er lagt til nivå 1. 

Korrigering av dette opplegg og 
innhold er utført i juni 2008.  



3. 
SAMORD-
NET 
NORDISK 
OPPL.:

DG-electskolen på 
Convention: Saken følges opp 
med kontakt mot nordiske 
MD-LDCer og ID.

MD-LDC/ 
AGRL

LCI opplegget med DG- elect brev 
kurs er gjort obligatorisk og den 
enkelte VDG har besvart dette før 
avreise til Convention.  
Alle VDG’ er har fått tilsendt 
materiell fra LCI 

Det er utviklet ett kurs over 4 brev 
og ett LCI learning institute som 
skal følges opp av den enkelte 
VDG. 

Det vil bli ett samspill med MD-
LDC og VDG’er 
Dette er utført av VDG’ er 2007-08 

Mulig møte blant MD- LDC’er i 
Danmark senere i Lionsåret er ikke 
utført? 

  

4. 
STRATEGI 
-PLAN:

Info om strategiplanen på 
hjemmesider 
Info om endringsprosesser 
Fornyelsesprosessen 
Informasjonskampanjen 

MD-LDC/ Følger planen - OK 
Dette settes opp som eget punkt på 
fagsjefskonferansen 2008

5. 
KONTAKT 
OG 
RAPPORTE
RING FRA 
DISTRIKTS 
LDC’er 

MD-LDC 
og 
Distriktene
s LDC

Følger oppsatt plan

6. 
OPPLÆRIN
G AV 
KLUBBENES 
K’er

MD-LDC 
og Ledere 
på 
Distrikts 
nivå

Det er utsendt en egen orientering 
til alle distrikt med tiltaksliste på 
hvordan vi skal utvikle kompetanse 
for klubbenes K’ er 
Det forventes at DG kaller inn alle 
klubbkontakter til de respektives 
sonemøter for opplæring innen sine 
fagområder 



7. 
FAG- 
SJEFMØTE 

LDC- fagsjefsmøte 
(MD-FAGSJEFSMØTE i 
møte med distriktenes 
fagsjefer) 

Alle 
fagsjefer 
m/fl

Det ble kjørt fagsjefsmøte for 
alle fagsjefer samlet over to 
dager i juni 2008.  

Kompetansehevning og sosialt 
samvær ble satt på dagsorden 

Deler av dette treffet ble benyttet 
til ajourhold av 
utdanningsprogrammer og faglig 
påfyll for MD fagsjefer 

8. 
LIONS 
PROGRAM  
FOR 
LEDER-
UTVIK-
LING 

Lions program for 
lederutvikling: 
Samle inn, kvalitetssikre, 
supplere / fornye, lage oversikt 
og komplettere informasjon 
der det er behov 
Spesielt fokus på:  

- Motivasjonsbygging 
- Teambuilding 
- Ledelse i frivillighet

MD-LDC/
adm/ 
(+komite?)

Følger planen – OK 

Oppfølging av Langtidsplan og 
handlingsplan er essensielt for 
MD-LDC



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Det er gjennomført en spørreundersøkelse blant MEC’ene om effekten av 

informasjonskampanjen 
• Medlemsmassen har stabilisert seg mot slutten av Lionsåret. 
• Kun E-distriktet nådde målsetting på antall medlemmer, og K var veldig nære målet. 
• Distriktene D og K hadde økning i antall medlemmer i Lionsåret. 
• Det er chartret en ny klubb (LC Rælingen/Petrine i J) og 3 klubbfilialer. Ytterligere en 

klubbfilial i B fikk alt på plass i juli. 
• 12 klubber er nedlagt. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering. 

Det arbeidet og den erfaring Knut Eirik Wollan har fått i løpet av sine tre år som MD-MEC 
bør utnyttes i det videre arbeidet med informasjonkampanjen. 

Sak: ÅRSRAPPORT ME-OMRÅDET

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.04 – 2008/09

Saksbehandler: Knut Eirik Wollan Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering. 



ÅRSRAPPORT FRA MD-MEC KNUT EIRIK WOLLAN PR. 30. JUNI 2008.  

Generelt. 

I rapporten til GR i februar orienterte jeg om status i det enkelte distrikt med hensyn til 
klubbenes forberedelse til informasjonskampanjen og hvor langt den enkelte klubb var 
kommet i fornyelsesarbeidet. Denne gang har jeg bedt om litt annen informasjon fra 
distriktene hvor den enkelte MEC selv har vurdert distriktets status pr. 1. mai 2008. Dette er 
en helt nødvendig informasjon for å kunne planlegge det videre arbeidet med fornyelse og 
informasjon. Det er disse erfaringene distriktene legger til grunn for gjennomføring av neste 
års handlingsplaner. Det er også disse erfaringene neste års MEC tar med seg til 
fagsjefkonferansen i juni.  

Følgende spørsmål har distriktene vurdert: 

Har fornyelseskampanjen gitt økt kunnskap om Lions som organisasjon blant 
medlemmene? 

Tilbakemeldingene er entydige positive. Fornyelseskampanjen har vært en pådriver i 
arbeidet med å spre kunnskap om Lions aktiviteter og organisasjon. Distriktenes 
tillitsvalgte har brukt mye tid ved møter og klubbesøk på å motivere klubbene til å 
forberede kampanjen med internopplæring.  

 Har vi et bedre klubbmiljø i dag sammenlignet med for ett år siden? 

Distriktene har problem med å dokumentere et bedre klubbmiljø. 
Fornyelseskampanjen har medvirket til at en overveiende del av klubbene har stilt seg 
selv spørsmål om klubbmiljøet er slik de ønsker det, og hvis ikke, hva de skal gjøre for 
å rette på det. I dette arbeid har ”bobleteknikken” og arbeidsboken vært til stor hjelp. 
Dette har gitt forventninger om et bedre klubbmiljø. Det har også gitt en optimisme 
som er med på å gi bedre klubbmiljø.  
Av strakstiltak som er gjennomført nevnes endring på aktiviteter, bytte av møtelokale, 
struktur på møtene og ikke minst at flere ”herreklubber” nå har valgt å ta inn kvinner. 

 Er de ressursene vi la inn i fornyelseskampanjen, som opplæring av instruktører 
og arbeidsboken med hjelpemidler, nok til at fornyelse blir en fast årlig aktivitet i 
alle klubber? 

Entydig ja fra alle distrikt, men det forutsetter at DG prioriterer fornyelse ikke bare via 
besøk og månedsbrev, men også at det avsettes økonomiske ressurser for oppfølging 



av soneledere og klubber som trenger bistand i fornyelsesarbeidet. Dette er et av de 
mest sentrale spørsmål GR må ta stilling til.  
Min oppfatning er at vi har hjelpemidler og materiell for å fortsette fornyelsen de neste 
to år. Årlige klubbanalyser vil hjelpe president og styre med fornyelser i tråd med 
medlemmenes ønsker. 

Har informasjonskampanjen resultert i nye medlemmer? Eventuelt hvor mange? 

Det er litt tidlig å se resultat av kampanjen. Rapporter fra klubbene tyder på at mange 
brosjyrer er utdelt, pressen har vist interesse for kampanjen og rundt 100 personer 
hittil har meldt sin interesse for medlemskap, halvparten via Lionskontoret. Hvor 
mange som sier ja til medlemskap er usikkert. Økt kunnskap om Lions blant 
medlemmene gjør at flere deltar i rekrutteringsarbeidet. 
  

 

Sammenligner en de siste ti måneder med tilsvarende periode i fjor er utviklingen 
nærmest identisk. Vi kan derfor slå fast at fornyelsesarbeidet og 
informasjonskampanjen ikke har gitt synlig effekt på medlemstall, men at vi først til 
høsten 2008 vil kunne se resultater. De som via kampanjen i april blir invitert til 
medlemsmøtene vil trolig ikke bli innmeldt før etter oppstart til høsten. 

Hvordan har informasjonskampanjen påvirket fornyelsen i klubbene?  

Informasjon om kampanjen med annonser og hjelpemidler har vært med på å sette 
større trykk på fornyelse i klubbene. Annonsetekstene har skapt debatt og diskusjoner.  
Kort kan vi si at informasjonskampanjen har bidratt til en ny og positiv holdning til 
alle som ønsker medlemskap uansett kjønn. Det er en markert økt vilje til fornyelse 
slik at klubbene kan bli attraktiv for nye medlemmer. 

Medlemstall 2007 - 2008
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Distriktet hadde satt seg mål for medlemstall pr. 30.6.08. Bortsett fra E har ingen 
distrikt nådd sine mål. Hva kan grunnen være? 

Spørsmålet har provosert noen distrikt, men hensikten var å få svar på om 
medlemstallsbudsjett skal være realistiske, eller et mål tett opp til det uoppnåelige, noe 
å strekke seg etter. Noen distrikt opplyser at reduksjonen i medlemstall skyldes fortsatt 
opprenskning etter medlemmer som over tid ikke har deltatt aktivt. Etter å ha sett på 
utmeldinger siste året, er min oppfatning at vi nå er i en situasjon hvor denne type 
opprenskning og utmelding er normalt.  
Etter flere år med urealistisk budsjett for medlemstilgang og avgang tyder distriktenes 
handlingsplaner nå på tilgang basert på aktivitet og aktiv innsats for redusert 
utmelding.   

I langtidsplanen for organisasjon og utvikling er et tiltak for å etablere nye 
klubber å få utnevnt minst en”Guiding Lion”i hvert distrikt. Mener du at en slik 
funksjon kan bidra til at det stiftes ny klubb i ditt distrikt? Har du som ME 
oversikt over hvem som kan være aktuell til en slik oppgave?  (ikke nødvendig 
med navn) 

Det er delte meninger om en slik funksjon. Motforestillingene er at dette er en 
oppgave DG har delegert til MEC og på denne måten fratar MEC ansvar for en helt 
sentral oppgave. Tre distrikt har et team som de mener arbeider godt og de mener 
derfor at de ikke har behov for en Guiding Lion, selv om deres aktivitet ikke har gitt 
resultat i form av mange nye klubber. 
De positive tilbakemeldingene er at en slik person vil fungere over flere år, mens MEC 
skiftes annet hvert år. For distrikt med store avstander kan en Guiding Lion ha en 
nærhet til oppgaven uten at kostnadene blir for store.  
Skal vi lykkes med å etablere funksjonen må vi legge mye arbeid i beskrivelse av 
funksjonen og at dette er en medhjelper DG og MEC kan benytte ved behov. Ansvar 
for opplæring av Guiding Lion må ligge på MD-MEC.  

Etablerte nye klubber/klubbfilialer i distriktet.  

A:  Hadsel Klubbfilial Bø, 
B:  Rørvik Klubbfilial Saras Døtre 
 Trondheim/Nidaros Klubbfilial Byåsen 

  LC Levanger. Klubbfilial Frosta/Åsen (ferdig reg. i juli) 
F: Rjukan/Fossens Døtre (i 2006/2007) 
J:  Rølingen/Petrine 

Hvor i ditt distrikt arbeides det med å stifte nye klubber/filialklubber? 

A: Klubb: Bø i Vesterålen, Vardø, Ibestad 
  Filial: Bjarkøy og Storfjord. 



B: Klubb: Kjerringøy, Steinkjer, Frostad 
  Filial: 2 filialer ?? 
C: Klubb: Gjemnes, Herøy 
D: Ølve/Hatlestrand, Fedje, Masfjorden 
  LEO-Arna/Åsne 

 G: Drammen, Nore/Uvdal, Rollag 
J: Studentklubb Høgskolen i Østfold 
 Klubb: Nesodden, Løvenstadområdet 

 K: Alvdal, Trysil  

Nedlagte klubber. 

 B: Steinkjer, Austeråt 
 C: Gaular, Aurland 

D: Lindås/Alver   
 F: Evje, Nissedal, Porsgrun Vest 
 H: Hosle 
 K: Valdres Øvre 

Er det noen klubber i distriktet som er i ferd med å legges ned? Kan det likevel 
være marked for ny klubb? 

A: Bjerkvik legges ned i mai. Ingen transfer eller marked for ny klubb. 
C: Ålesund/Nørvasund. 
J: Askim/Smaalenene (medlemmer overføres Askim) 

Medlemstall. 

Tabellen taler for seg. En reduksjon hittil på 273 medlemmer sammenlignet med 302 i fjor. 
Det mest bekymringsfulle er at fem distrikter nå er under sperregrensen. Redusert 
medlemstall gir distriktene reduserte kontingentinntekter. Anstrengt distriktsøkonomi kan bli 
et problem for fornyelseskampanjens videreføring. 

Jeg hadde forventet en reduksjon nærmere 0 som følge av distriktenes handlingsplaner og 
justerte medlemsbudsjett. Dette sier oss at verken fornyelseskampanje, informasjonskampanje 
alene gir nye medlemmer. Kun aktiv rekruttering gir resultater og dette må være 
hovedoppgaven i kampanjen kommende år. 

 30.06.2008    30.06.2007 Endring

Distrikt Totalt Leo Lioness Netto  
2007 - 
2008

      

104 A 1026  1026 1075 -49



104 B 1117  1117 1159 -42

104 C 1315  1315 1369 -54

104 D 1120 3 19 1098 1096 2

104 E 1467 5  1462 1489 -27

104 F 1199  1199 1277 -78

104 G 1391  1391 1419 -28

104 H 1129 14  1115 1132 -17

104 J 1682  1682 1684 -2

104 K 1275  1275 1253 22

       

Sum 12721 22 19 12680 12953 -273



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se årsrapporten nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Fortsatt problemer med å skaffe vertsfamilier til norske leire 
• Ca 125 studenter på norske leire 
• 9 ungdommer fra Malaysia og 1 fra Australia  på vandreleir i C, G of F. 
• 100 studenter ut. G er fortsatt distrikt med flest studenter ut, nemlig 29 tett fulkt av K 

med 22. 
• Til GRM i november fremlegges forslag til vertsfamilieproblematikken for 

vandreleirene. 
• Beitoleiren hadde 29 deltagere fra 13 nasjoner 
• Helsesportuka i Tana arrangert for 36. gang. Rapport mangler. 
• Leiren i Uganda hadde 13 deltagere, derav 12 fra Norge. Leiren er fullfinansiert 
• Det må ta tak i Leo for å få vurdert om ”det er liv laga” 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Sak: ÅRSRAPPORT YC-OMRÅDET

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.05 – 2008/09

Saksbehandler: Christopher Knag Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



International Association of Lions Clubs 

MD 104 Norway 

MD-YC Christopher Knag 
Kipleveien 31 C 5179 Godvik 

Mobil:90693019  Tlf.pr. : 55264048 
E-mail mdyc@lions.no 

          Bergen 18-08-08 
Årsrapport MD YC 2007-2008  

Året 2007 – 2008 har i utgangspunktet utviklet seg i samme retning som tidligere år. Noen av 
distriktene har en markert nedgang fra forrige år! Men antallet ungdommer ut ble like mange 
som året før. Det har blitt nedlagt et godt arbeid av distriktenes YEC,er. 

De Norske leirene sommeren 2007 ble avsluttet i løpet av august måned. Rapportene 
forteller om godt gjennomførte leirer og fornøyde ungdommer. Det oppsto ikke problemer 
som krevde ekstra innsats fra vår side. I leir-rapportene ser vi at det største problemet er å 
skaffe nok vertsfamilier. Dette er et problem som må diskuteres i hvert enkelt distrikt på et 
tidlig tidspunkt. Det bør bli et kollektivt distriktsansvar, slik at alle tillitsvalgte i distriktet som 
arrangerer leir gjør en innsats for å skaffe nok vertsfamilier.  

Den Norske leirbrosjyren i engelsk utgave var klar til Convention i Chicago, hvor YEPC 
Christopher Knag deltok og var ansvarlig for YE’ s informasjons stand. I oktober deltok YEPC 
Tor Wilhelmsen og MD-YC Christopher Knag på YE møtet i Bucuresti, samt de etterfølgende 
Europa Forum møtene.  Tidligere MD-YC Rune Johansen deltok for egen regning.  

De norske leirene ble godt mottatt og reservasjoner/søknader om plasser sommeren 2008 
har vært god også dette året. Alle leirene ble tidlig full booket og en del søkere måtte avslåes 
grunnet fulle leirer. De endelige deltagertallene er ikke klare ennå, men det var ved fristens 
utløp 125 studenter påmeldt til leirene. Sommeren 2008 ble leirene arrangert i distriktene 104 
B, C,D,G,K.  Leirkapasiteten sommeren 2008 var 125 ungdommer inn til Norge, men som 
vanlig vil det alltid være noen som faller fra så det endelige tallet blir klart så snart  
leirrapportene foreligger.  

Stort sett har informasjonen til studentene gått greit. Noen problemer hadde vi med enkelte 
land som ikke sender sine søknader i papirutgave tidsnok. Dette problemet hadde vi spesielt 
med Russland. Noen problemer hadde vi i år med visum for enkelte studenter fra Øst Europa 
og India. Ved hjelp av UD og enkelte ambassader ute ble visum problemene løst også i år.  

Distrikt
A B C D E F G H J K SUM

Mål 08 8 14 12 13 10 8 23 15 20 20 150

Student 5 3 7 13 0 1 29 12 8 22 100

Diff 07 -3 -11 -5 0 -10 -7 +6 -3 -12 +2 -43



Tilbakemeldingene så langt tyder på at leirarrangørene har gjort en utmerket innsats.  
Arrangørene har også dette året arbeidet hardt med å få nok vertsfamilier. Ungdomskontoen 
har også i år sponset noen studenter til de Norske leirene.  

8 ungdommer fra Malaysia deltok på vandreleiren arrangert i desember 2006 og januar 2007 
av distrikt 104A, H og J. Ungdommene hadde et flott opphold i de 3 distriktene, og 
vertsfamiliene var på plass i god tid før ungdommene ankom. En av ungdommene returnerte 
til Malaysia kort tid etter ankomst etter eget ønske. En stor takk til YEC’er og vertsfamilier for 
god innsats.     

Vandreleiren vinter 2007-2008 ble i år arrangert i Distriktene C.G. og F.  
Det kom i år 9 studenter fra Malaysia og 1 fra Australia. 
Studentene fra Malaysia ankommer Norge den 09-12-07. 
Studenten fra Australia ankommer 21-12-07. 

Ungdommene fikk i år også et fint opphold i de ukene de var i Norge. Det ble i år store 
vanskeligheter med å skaffe nok vertsfamilier. For enkelte var ikke vertsfamiliene på plass 
slik at noen måtte innkvarteres på hotell.  
Problemet ble tatt opp på GR møtet av distrikt 104 F. 

YE komiteen vil på fagsjef opplæringen i september diskutere problemet og komme med en 
rapport og et forslag til løsning som vil bli fremlagt for GR møtet i november 2008. 
En stor takk til YEC’er og vertsfamilier for god innsats.  
    
Helsesportsuka for funksjonshemmede i Tana ble arrangert for 28. gang. Det er så langt 
ikke kommet noen kommentarer fra leirarrangøren. Alt tyder på at det også i år har det vært 
et vellykket arrangement.  

Beitoleiren ble arrangert for 36. gang i perioden 29-06 til 13-07.  
29 deltagere og ledsagere fra 13 ulike nasjoner hadde 2 fantastiske uker på Grønolen 
Fjellgård sammen med 21 staffmedlemmer fra Norge. Leirleder var Kjetil Bjørkhaug. Leiren 
ble i år besøkt av PCC Helge Toftner, MD-YC Christopher Knag og redaktør for Lionsbladet 
Vibecke Aasland. Det er et imponerende arbeid som nedlegges av lederne for leiren. Flere 
av lederne har benyttet ferien i en årrekke for å arrangere denne leiren. Det bør legges 
merke til at de fleste som er ledere er tidligere LEO medlemmer, men ikke Lions medlemmer. 
Her har vi som Lions en oppgave å sikre at disse blir medlemmer.  

Begge de 2 ovennevnte leirene er aktiviteter som er vedtatt av Riksmøtet og følgelig et 
kollektivt ansvar for klubbene i Norge mht finansiering. Likevel ser vi at bidragene ikke er 
mange nok til å fullfinansiere leirene. Dette må bli et sterkt fokus område for Guvernørrådet 
2008 – 2009. 

PCC Otto Brøholdt Lions AIM Camp Nr 1Uganda 2008 har i år 13 deltagere.  
Det er 12 fra Norge og 1 fra Danmark. Danmark skulle sende 2, men den ene måtte melde 
pass da billettene måtte bestilles. 
MDYC har i år vært en snartur i Uganda og forberedt programmet for studentene som skal til 
Uganda i sommer.   
Det er gledelig å oppleve den enorme interesse denne form for ungomsutveksling har blant 
Lions klubber i Uganda. Jeg hadde gleden av å treffe noen av de ungdommene som deltok 
sammen med våre 5 sommeren 2007. Leiren ble i år fullfinansiert av Distriktene. Interessen 
ute blant Lions klubbene er stor. Totalt deltok ca 49 klubber i finansieringen av leiren. 
 
Finansiering fordelt pr distrikt.  
104 A kr. 20.000,- 104 B kr. 33.000,- 104 C kr. 20.000,- 104 D kr. 49500,- 



104 E kr. 60.000,- 104 F kr. 15.000,- 104 G kr. 11.000,- 104 H kr. 24.000,- 
104 J kr. 10.000,- 104 K kr. 10650,- 

Jeg tar forbehold om at noen klubber kan ha innbetalt etter at denne rapport ble laget.   

Utvekslingsprogram for sommeren 2008 ble presentert i Lionsbladet og på nettsidene til 
YE.  
Det ble i år gjort en forandring vedr. prising av leirene ved at leiravgifter kom som et tillegg til 
den annonserte leirprisen. Dette fikk vi ikke trykt i programmet, men hver og en YEC fikk i 
oppgave å informere søkere om dette. Leiravgift er et problem siden vi ikke vet størrelsen før 
leirplassen er et faktum. Totalt antall studenter som vi sendte ut sommeren 2008 var 100 noe 
som er et stykke under målet på 150 iht. handlingsplanen. 

YE utvalget deltok under NSR møtet i Stockholm. YE sektoren hadde som vanlig mange 
saker til diskusjon.  Felles opptreden på Convention, dagsorden og saker til YE møtet under 
EF, Kjerstin Owren fra LC Bergenstudent deltok og presenterte det Norske opplegget for AIM 
leir i Uganda sommeren 2008     

Lions ungdomspris ble delt ut for femte gang under Riksmøtet i Haugesund. Årets 
prisvinnere var Monica Ski Holm. Forslaget ble innsendt fra Distrikt 104 G V/ YEC Marith 
Jensen Tørnby. Det kom i år inn kun et forslag, men prisvinneren var en meget verdig vinner.  
Skal vi fortsette med utdeling av ungdomsprisen bør være et krav at det må innkomme flere 
forslag å velge mellom.  

Vedr. Orkester Norden se egen rapport fra Erik Evang.  

Vedr. Leo.  
Leorådets formann deltok på NSR i Stockholm sammen med den Norske gruppen. Siden har 
MD YC gjentatte ganger gjort forsøk på å komme i kontakt med LEO rådets leder uten å 
oppnå kontakt.  
Et brev fra LEO klubb Sandes ble i sommer videresendt til GRL med kopi til 
Generalsekretæren. Utfallet av saken er ikke klart i skrivende stund.  

Lions året 2007-2008 er over og vil gå inn i historien, men det har vært et aktivt år med 
satsing på nytt leirkonsept i utviklingsland. Det er helt klart at det foregår stor aktivitet ute i 
klubbene. Den store aktiviteten medfører et stort arbeidspress på tillitsvalgte innen YE feltet. 
Det vil i fremtiden bli nødvendig å se på arbeidsmengden innen YE hvis vi i fremtiden skal ha 
mulighet til å rekruttere ledere som skal kunne påta seg dette arbeidet. Kanskje er tiden inn 
for å diskutere en ansatt YE sekretær ved Lions kontoret.? 
Jeg benytter anledningen til å takke alle som i året 2007-2008 har deltatt i Lions 
ungdomsarbeid.  

Hilsen 
Christopher Knag 
MD-YC 2007-2008 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG  
Rapporten viser vekst for Lions tulipanaksjon med ca 30.000 tulipaner fra forrige år. Lions 
delte ut 906 000 tulipaner i 2008. Tilbakemeldinger fra distrikter og klubber ang aksjonsdagen 
er positive. Branner gjorde innspurten før aksjonen hektisk og medvirka til at en ikke fikk ned 
fraktkostnadene. 
DMV 2007 viser ca samme antall kurs som 2006 (89).  Foreløpig står det totalt 70 kurs på 
planen for 2008. Noen svake distrikter fra 2007 viser allerede god framgang for 2008.  
Mål er ikke oppnådd når det gjelder å få inn konkrete planer for klubbenes skolebesøk. Utsatt 
til 01.10.08  
Gledelig mange søkere til Lions tulipanpris dette året. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Sak: Rapport MD NAC for 2007/2008

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.06 2007/08

Saksbehandler: Hilde Straumsheim Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



Generelle føresetnadar :  
- Lions etiske norm 
- Langtidsplan 2007-2010 / Ungdomsarbeid 
- MD sitt policydokument for ungdomsarbeid 

Hovudfokus og mål for MD-NAC 2007-2008: 
Å delta aktivt i kampen mot rus og stoffmisbruk.  
Dette gjer vi gjennom tulipanaksjonen - som gir grunnlag for klubbane si finansiering av  
undervisningsopplegget ”Det er mitt valg” og  lokalt ungdomsarbeid. 

MÅL 1  
Gjennomføre opplæring av årets NAC gjennom fagsjefskurs 24-26  august 
1 : Opplæring i kurspakken til ”Det er mitt valg”. tulipanaksjonen Instruktør Marit Søsveen / 
dagleg leiar DMV Ivar Tollefsrud  vil delta på årets fagjefskurs på Montebellotunet. 
 2: Legge ide-grunnlaget for en ”verktøypakke” til bruk under tulipanaksjonen.  

MÅL 2  
 Styrke tulipanaksjonen 
1. Gjennom ytterlegare informasjon, motivasjon og tilrettelegging er målet å kome opp  
 i eit antal på minimum 910.000 tulipanar våren 2007. 
2: Redusere prisen på tulipanar ut til klubb med kr 0,50 (inkl. moms) pr. tulipan, under føresetnad  
    av  auke i tulipanbestillingar .  
3:Arbeide for reduksjon av fraktkostnadar. 

1: Fagsjefsmøtet gjennomført som planlagt. Distrikt A, E og G var fråverande. Marit Søsveen 
heldt eit inspirerande innlegg om korleis lærerkursa vert gjennomførde. Innlegget la opp til 
mykje aktivitet. 
2: Ide-grunnlaget til verktøypakken for tulipanaksjonen blei lagt. Denne skal sendast ut til  
klubbene på CD saman med presentasjon av DMV. DMV finansierer utsendinga  med midlar  
øyremerka ”opplæring av tillitsvalte ”. 
August 08: Mål oppnådd



MÅL 3 
Marknadsføre ”Det er mitt valg” til lærarar, foreldre, lærarstudentar, skuleleiarar og 
andre  som har ansvar for barn sine oppvekstvilkår.  
1:Gjennom å gi opplæring  i undervisningsopplegget / foredraget til bruk i distrikt, soner og 
klubbar der distrikta ikkje hadde slik opplæring sist 2006-2007.  
2:Gjennom informasjonskampanjen. 
3:Gjennom kontinuerleg oppsøkjande verksemd retta mot skuleverket.  

1: Bestillingsfrist sett til 15. desember. Sendt ut brev / informasjon om dette. Brev m.  
    bestillingsinformasjon vert sendt ut til klubbane veke 47.  
    Pr 14 januar: 880.914 tulipanar. 
    Måltall:         908.000 tulipanar 
    Distrikt A, B og F bestiller over måltall og over fjoråret. 
    Distrikt C, D, E og H bestiller litt over fjoråret, men under måltall. 
    Distrikt ,G,,J og K bestiller både lavare enn målet og lavare enn måltall. 
2: Grunna uventa auke i pris frå leverandør må prisen stå som før dette året.  
    Bukettane inneheld 8 tulipanar. Dette gjer at klubbane si forteneste vil auke trass same pris 
    pr tulipan. 
   8 tulipanar pr bukett har fått blanda mottaking i klubbane. Trass auka forteneste pr  
   bukett har nokre klubbar valt å bestille mindre enn fjoråret. Grunnen er at klubbane  
   likevel vil få fleire bukettar å selge.   
3: Bestilling av tulipanar er fordelt på fleire leverandørar. Dette gjer avstand til klubbar  
    kortare, og dermed håper vi at også frakt-kostnadane mindre. 
August 08: 
1: Mål nesten oppnådd. Tulipanbestillingar: 906 544 tulipanar.  
    Litt under MD NAC sitt måltall på 910 000 
    Ei auke på 30 000 frå 2007. All grunn til å vere fornøgd! 
2: Mål ikke oppnådd grunna høgre pris frå leverandør. Klubbens inntekt likevel auka med  
    20 % gjennom å ha 8 tulipanar i kvar bukett. Salet gjekk likevel svært greitt. 
3:  Ikkje oppnådd. 2 brannar ga oss tidsnød på slutten. Nye reiseruter og reisemåtar  
    gjorde at vi måtte gjere avtalar raskt -  lite rom for forhandling om pris. Stor takk 
til  
    distrikta sine NAC som gjorde det dei kunne for å rasjonalisere antall destinasjonar. 

TULIPANOVERSIKT PR. 18. mars 2008

DISTRIKT SENTRALT BESTILT LOKALT BESTILT TOTALT 2008 
A 67.800 0 67.800 

B 68.400 33.400 101.800 
C 101.000 11 900  112 900 

D 0 60.144 60.144 
E 100 000   10.600 110 600 

F 56.600 12.100 68 700 
G 28.000 41.200 69.200 
H 58.600 0 58.600 

J 133.400 3.000 136.400 
K 120.400 0 120.400 

SUM        794.344   112 200 906 544 



1: Foredraget /perm med CD vert sendt ut til alle klubbar i november. Klubbane vert oppmoda  
   om å ta ein klubbkveld med gjennomgang av dette materiellet.  
  Alle klubbar har nå mottatt presentasjonspermen. Vi avventer resultat. 
  MD NAC deltok på Country Director`s Meeting i Budapest 9-13 januar. Norges arbeid 
  med DMV og Tulipanaksjonen vart presentert og lagt merke til. Etter ynskje frå fleire 
  av deltakarlanda er MD NAC i gang med ein engelsk versjon av presentasjonspermen. Ein 
  presentasjon på engelsk av tulipanaksjonen er allereie utarbeidd og vert send på  
  oppfordring til fleire Country Directors og instruktørar. 
2: Informasjonskampanjen  klubbvis så langt. 
   NAC er bedt om å gjere klubbane merksame på informasjonskampanjen 25.4 som rettar  
  seg direkte mot tulipanaksjonen, slik at klubbane kan planlegge å gjere noko ekstra ut av  
  aksjonen. 
3: Delt ut ”Adressebok for skoleverket.” Alle NAC skal syte for lister frå klubbane kva skular  
   dei skal oppsøkje. Klubbane lagar plan for dette. 
   Lister over prioriterte skular som skal få besøk skal vere inne hos NAC pr 10 februar. 
August 08:  
1: Mål oppnådd. Auke i antall kurs frå 2006 
2: Mål oppnådd. DMV godt synleg gjennom informasjonskampanjen 
3: Mål ikkje oppnådd. Ny frist for NAC å levere lister fra sonene: 1.okt 08  

DMV distriktsvis 2007 
Distrikt 2 dg 1 dg NAK Oppfrisk Høyskole Anna Sum kurs 
Sum,dg 

A 4 2  2 2  10 14  
B 4 1   3  8 12 

C 4 7  2 2 1 skoleledere 16 20 
D 2 2 1    5 7 

E 6 4 2 2  1 konfirmant 15 21 
F 1 0  1   2 2 

G 4 1  1  1 foreldre 7 11 
H 1 2 1  1  5 5 

J 2 3  4  2 for /sk.leder 11 13 
K 4 2  1 3  10 14 

SUM 32 24 4 13 11 5 89 118 

DMV distriktsvis 2008 -2009 
Avholdte og bestilte kurs pr. 2 mai 
Distrikt 2 dg 1 dg NAK Oppfrisk Høyskole Anna Sum kurs 
Sum,dg 

A 2 1      3 5 
B 6 2  2  1 rektormøte 11 17 

C 4 1     5 9 
D 2 3  2   7 9 

E 4 2  2   8 12 
F 7   2  1 info, skolefolk 10 17 

G 1 1  2   4 4 
H 1 2  2   5 5 

J 6 1  3  2 SFO, skoler 12 18 



MÅL 4 
Støtte og oppmuntre klubbane i å gjennomføre andre tiltak retta mot ungdom og 
rusførebygging. 
1:Gjennom å støtte og følge opp konkrete handlingsplanar /rapportar  frå NAC´ane i distrikta. 
Dette blir også ein del av DG sitt ansvar å følge opp.  
2: Gjennom å syte for at klubbane får grei informasjon om den støtta dei er berettiga til 
gjennom Lions Narkofond. 
3:Synleggjere Lions / sette krav om synleggjering på ulike vis der vi går inn med støtte til andre 
organisasjonar som arrangerer aktivitetar for ungdom.  

MÅL 5 
Følge opp og rapportere arbeidet med førebygging av rus og vold. 

- Gjennom AU / GR 
- Gjennom NAC  i distrikta 
- Gjennom bruk av nettside / avis /informasjonsbrev. 

Hilde Straumsheim  
MD NAC 

1: NAC vert oppmoda om å vere konkret i sine planar, slik at MD NAC er best mogleg orientert  
   om aktivitetanei distrikta. 
2: Informasjon om Lions narkofond vert sendt ut til kvar enkelt klubb på info – CD i november. 
    Informasjon utsendt som planlagt. Får søknader på etterskudd som kan tyde på at  
    klubbane  ”oppdagar” Narkofondet. 
3: Bevilga støtte 100.000,- kr til TV-aksjonen. Lions sentralt ba om at dette skulle kome  
   tydeleg fram i TV -   sendinga.  
August 08: 
1: Mål delvis oppnådd. Planar grundig gjennomgått på fagsjefsopplæring i juni. 
2: Mål oppnådd. Informasjon sendt ut pr NA brev,i The Lion og på CDtil kvar enkelt 
klubb.  
   Narkofondet viser litt økning i søknader. 
3: Mål oppnådd. Gjennomført så langt det er mogleg for MD NAC å kontrollere

Orientering til GR og opplæring av VDG i august. 
Gjennomført NAC opplæring 
Sendt NA informasjonsbrev til GR, VDG og til alle klubbar september og oktober, desember , 
februar, mai. 
Sendt info til The Lion om tulipanaksjonen, Tegnekonkurransen, DMV. 
August 08: Mål oppnådd



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se rapporten nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Rapporten er så kort at det ikke lages et sammendrag. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Sak: Rapport for IR-området for 2007/2008

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.07 – 2008/09

Saksbehandler: Evy Einarsen Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



ÅRSRAPPORT FOR MD 104 FOR 2007-2008 
MD IRC Evy Einarsen 

Generelle kommentarer: 

Lions Norge har hatt et aktivt år hvor alle distrikt og klubber har vært delaktig og bidratt til 
Campaign Sight First II. Etter vårt positive riksmøtevedtak hvor klubbene ble oppfordret til å 
yte etter evne og gi prioriteringer til Campaign Sight First II har MD 104 innfridd sitt mål å 
samle inn 14.6 mill kroner. ( og beløpet vil øke for endelige sluttsum) 
Et fantastisk resultat hvor alle som har bidratt på forskjellig vis fortjener honnør. 
MD 104 klarer igjen å vise at vi når våre mål og innfrir våre visjoner om å være aktiv og 
medvirkende til bekjempelse av verdens blindhet. 

Vurderinger og kommentarer knyttet til våre fokusmål for 2007-2008. 

Satsningsområde 1: 

• Aktiv og medvirkende til bekjempelse av verdens blindhet. 

Linons Norge har bidratt og har startet nedtrapping i Uganda og har startet i Malawi med 
Øyehelse-prosjekter. I november 2007 ble vår 6. øyeklinikk åpnet i Mzuzu i Malawi, og antall 
opererte pasienter var 50 daglig de to første ukene. I tillegg til øyeoperasjoner jobbes det med 
informasjon om forbygging av unødvendig blindhet og skolering av helsepersonell. 
Det er viktig å sikre bærekraft og oppfølging av våre prosjekter når Lions faser ut i våre 
områder i Afrika. 
LAN gjør en enorm innsats sammen med sine rådgivere og våre stedlige representanter i 
Malawi. 
I tillegg må nevnes etablering av ”studentreiser til Uganda” Dette er et samarbeid på tvers av 
faggrenser og bidrar til fredsskapende arbeid for ungdom. 
Det er også vært gjort prosjektturer til våre øyehelseomåder for IRC’er i våre distrikt og andre 
Lions medlemmer. Dette er et positivt tiltak, og inspirerer og skaper gode supportere for vårt 
arbeid til bekjempelse av verdens blindhet. 

Satsningsområde 2: 

• Minimum 40 % av årlig innsamlede midler i MD 104 kanaliseres til IR arbeid. 

Når vi oppsummerer innsamlede midler til Campaign Sight II, og innbetalte midler til øvrige 
prosjekter/ fond fra våre klubber har MD 104 nådd ca 40 % for Lionsåret 2007-2008. 

Satsningsområde 3: 



• Samspill i Norden gjennom kreative NSR-prosjekt. 

NSR-prosjektet i Minsk blir gjennomført, men tidsrammen for prosjektet er utvidet. 
Prosjektets leder Erik Evang fortjener berømmelse for sin tålmodige innsats til tross for alle 
forsinkelser og hindringer som har berørt detter prosjektet. 
Det er fortsatt viktig at Lions i Norden kan samarbeide om prosjekter, og det er allerede 
etablert et nytt NSR-prosjekt som heter ” Casa Minuta” og er en ”yrkes-skole” for 
funksjonshemmede i Romania. 

Satsningsområde 4: 

• Aktiv yter av økonomisk bistand til katastrofeområder. 

MD 104 har også i år gitt bistand når katastrofer har oppstått, og har kanalisert midler og hjelp 
sammen med andre hjelpeinstanser. Dette viser at Lions er og skal være ”Til Tjeneste” når 
katastrofer oppstår. 
Her kan nevnes: 

• Flomrammede i Uganda 
• Jordskjelv i China 
• Flomrammede i Bangladesh og Burma 
• TV-aksjonen: ” Sammen for barn- Unicef” 
• Brannene i Hellas 

Satsningsområde 5: 

• Synliggjøre felles IR innsatser. 

Dette området bør det jobbes aktivt med. Bladet ” The Lion” har hatt flere reportasjer og 
temanummer om IR. Arbeidet med å lage vår ”IR-katalog” må igangsettes. Det gjøres mye 
flott IR-arbeid, og noen prosjekter kan distrikt/klubber samarbeide med. En ”IR-katalog vil 
kunne synliggjøre vår innsats og samtidig vise hvor andre distrikt/ klubber kan være 
samhandlende og bidra. 

Oppsummering: 

Lions medlemmer i Norge er ”Til Tjeneste” og utviser et engasjement for sine 
medmennesker som trenger ekstra bistand for å få en bedre hverdag.  

Lakselv, den 8.august 2008 

Evy Einarsen 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se årsrapporten nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Komiteen har bl.a arbeidet med: 

• Endring av de internasjonale lovene som følge av innføring av VDG II 
• Endring av lov for MD 104 som følge av vedtaket på RM om ny sammensetning av 

AU 
• Endret bestillingsrutine medfører endring i reglementet for Lions Tulipanaksjon 
• Endring i reglene for representasjon på nordiske Riksmøter som følge av vedtak i GR 
• Komiteen etterlyser referatene fra styremøte i det internasjonale styre. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering.  
Komiteen takkes for alle hjelp i året som har gått. 

Sak: Årsrapport fra lovkomiteen

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.08 – 2008/09

Saksbehandler: Tom Sletner Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering.  
Komiteen takkes for alle hjelp i året som har gått. 



          RAPPORT OVER LIONSÅRET 2007-2008         

Til:  Guvernørrådet 
Kopi: Lionskontoret v/web-redaktøren 
Fra:   Lovkomiteen 
Dato:  6. august 2008 

Riksmøtet 2007 i Hamar valgte som Lovkomite for MD 104 for lionsåret 2007-2008 
PDG Tom Sletner, Lions Club Heggedal (leder), 
Lion Finn Ramstad, Lions Club Asker, (advokat) 
Lion Knut Relbo, Lions Club Oslo/Abildsø-Manglerud. 

I “Reglement for lovkomiteen”, § 3. 5 heter det:  
“Lovkomiteen skal årlig til guvernørrådets møte i august måned avgi en kortfattet 
rapport om arbeidet siste arbeidsår.  
Med rapporten skal følge oversikt over alle vedtatte endringer i lov og arbeidsorden i 
perioden. Disse endringene skal være innarbeidet i vår lovsamling.  
Det gjelder vedtak fra – 

1. siste internasjonale Convention 
2. møter i Det internasjonale styret 
3. siste riksmøte 
4. alle årets guvernørrådsmøter. 

Lovsamlingen legges i samarbeid med web-redaktøren ut på Lions hjemmeside. 

CONVENTION I BANGKOK 2008 

Til Convention i Bangkok forelå det fire forslag, som alle ble vedtatt. 
     1. Innføring av funksjonen 2. visedistriktsguvernør. 

Forslaget berører en rekke ”Articles” og ”Sections” i Den internasjonale 
arbeidsordningen (LA 1), som Lovkomiteen ”har fått på plass”.  
Konsekvensen av vedtaket er at Distriktsmøtet 2009 i alle distrikter skal velge både  
1. og 2. visedistriktsguvernør for perioden 2009-2010. 

     2. Forandring av betegnelsen til daglig leder ved Hovedkontoret i Oak Brook. 
 Betegnelsen ”Executive Administrator” forandres til ”Executive Director”. 



Forandringen influerer på to seksjoner i Den internasjonale loven (LA 1) og en seksjon 
i Den internasjonale arbeidsordningen.  

3. Presisering av begrepet ”Distrikt”.  
Etter ordet ”Distrikt” i arbeidsordningens Artikkel II, seksjon 1 settes inn parentesen 
(enkel-, del- og multippel-). Forandringen har ingen praktisk betydning for MD 104. 

4. Forandring av rekkefølgen og oppdelingen av artikler og seksjoner i både Den 
internasjonale loven (LA 1) og Den internasjonale arbeidsordningen (LA 1).  
Forandringen innbærer forbedret struktur uten at innholdet i lov og arbeidsordning er 
forandret. 
Lovkomiteen har oversatt den nye oppdelingen, som følger som vedlegg, og som vi 
regner med at Lionskontoret får inn til erstatning for den gamle versjonen på våre 
nettsider. 
Forandringer i innholdet, vedtatt av Convention i Bangkok, er skrevet med rødt.  

MØTER I DET INTERNASJONALE STYRET 

Lovkomiteen har hittil ikke hatt tilgang til protokoller eller referat i Det internasjonale styret. 
Vi har imidlertid gått ut fra at sittende medlemmer i Det internasjonale styret fra Norden 
sender resymé fra styremøtene til de respektive guvernørråd, som i sin tur tar dem opp i sine 
møter. Vi har også vært i den tro at tidligere norske medlemmer i Det internasjonale styret i 
alle fall ville få et resymé av aktuelle saker og har kontaktet PID Jan A. Holtet i sakens 
anledning.  
PID Jan Holtet har pr. primo august-08 meddelt Lovkomiteen at vedtak i det internasjonale 
styret nå kan tas ut på internett.    
Lovkomiteen registrerer at slike resymé ikke er behandlet i Guvernørrådet siste året. 

RIKSMØTET I HAUGESUND 2008 

Guvernørrådet fremmet forslag til Riksmøtet om å forandre sammensetningen av 
Guvernørrådets arbeidsutvalg (GRAU) under RM-sak 4.8.  
      Forslaget ble vedtatt med følgende ordlyd:  

”Guvernørrådets arbeidsutvalg (GRAU) skal bestå av guvernørrådsleder (GRL), 
assisterende guvernørrådsleder (AGRL) og en distriktsguvernør (DG) som velges av 
og blant det sittende guvernørråd.  
Generalsekretæren er arbeidsutvalgets sekretær.” 

Lovkomiteen har som følge av dette, rettet opp § 7, punkt 1 i ”Lov for MD 104”. 
  
Denne lovendringen vedrører selve sammensetningen av utvalget, slik at siste setning i § 7, 1 
blir stående med ordlyden:  

”Arbeidsutvalgets funksjonstid er ett år fra 1. juli det året valgene har funnet sted.” 

Lovkomiteen gjør oppmerksom på at vedtaket fra Haugesund også får innvirkning på 
”Reglement for Guvernørrådets arbeidsutvalg”, § 2, punkt 1, der setningen om general-
sekretæren som utvalgets sekretær tas inn. 



Fra tidligere står det i reglementet at valg av guvernør til utvalget skal foregå i løpet av 
Conventionuken.  
Guvernørrådet bør vurdere om denne setningen fortsatt skal ha gyldighet. 

GUVERNØRRÅDSMØTER  

Guvernørrådsmøtet 17. november 2007 
Reglement for Lions tulipanaksjon 
Det ble vedtatt å forandre litt på innkjøpsrutinene. Dette resulterte i forandring i § 4, punkt 3 
om Aksjonsregler, der følgende ble strøket:  

”Klubber som ønsker å kjøpe inn tulipaner selv, gis rett til dette etter skriftlig søknad 
til distriktets NAC innen 15. oktober året før aksjonen. Tillatelsen gjelder kun for neste 
aksjon.”  

Punkt 3 har etter dette følgende ordlyd:  
”3.   Tulipanene kjøpes fortrinnsvis inn sentralt og distribueres til klubbene i henhold 
til klubbenes bestillinger.  
Klubber /soner / distrikter som ønsker å kjøpe inn tulipaner selv, gis rett til dette. Dette 
må imidlertid meldes inn på lik linje med andre bestillinger, for at Lions sentralt skal 
ha den fulle oversikt over bestillinger totalt.” 

Punkt 5 får følgende ordlyd: 
”5.   For å kunne få en best mulig oversikt over antall tulipaner som skal bestilles, 
anmodes klubbene om å sende inn sine måltall for neste Lions Tulipanaksjon til NAC 
innen 15. oktober året før aksjonen.  
Innsendte måltall er kun en antydning om forventet bestilling og derfor ikke bindende 
for klubben. 
Frist for bestilling av tulipaner blir opplyst i god tid hvert år. Lions administrasjon 
bestemmer dette i samarbeid med leverandør.” 

Guvernørrådsmøtet 12. februar 2008    

Reglene for representasjon ved de nordiske riksmøtene. (Sak 5.10) 
Følgende ble vedtatt: 

”GRL representerer MD 104 på de nordiske lands riksmøter. 
Dersom GRL ikke kan delta, representerer AGRL MD 104. 
AGRL bør representere på minst ett av riksmøtene. 
I tilfelle ingen av disse kan delta, representerer en DG MD 104 etter et 
rotasjonssystem, for eksempel alfabetisk rekke følge. 
Ved flere forfall vil neste DG i rekkefølgen representere. 
Administrasjonen utarbeider reviderte retningslinjer”. 

Ordningen trer i kraft i 2009. 

De vedtatte retningslinjer om riksmøterepresentasjon fra 21. oktober 1995, anses dermed for 
opphevd. 

. 
Vedtektene for Lions ungdomspris  (Sak 5.12) 



Guvernørrådet vedtok nytt punkt 1 med følgende ordlyd:   
”1. Lions ungdomspris skal gis til en ungdom/eller en gruppe ungdommer som 
     gjennom frivillig innsats har gjort en spesiell innsats for sine medmennesker.” 

Statutter for Lions infopris  (Sak 5.13) 
Guvernørrådet vedtok innføringen av Lions infopris.   
Statuttene følger som vedlegg, og bes vennligst lagt ut ”på nettet”. 
DIVERSE  
Europa Forum 

Lovkomiteen har observert at prosedyrereglene for Europa Forum har blitt forandret under 
møtet i Bucharest i 2007.  
De nye prosedyrereglene følger som vedlegg, og bes vennligst erstatte det vi har ”på nettet” 
for Europa Forum i dag. 

Annet 

Komiteen har hatt tre møter og for øvrig ordnet lovspørsmål via telefon og E-post. 
Komiteens medlemmer har dessuten bistått Lionskontoret, klubber og medlemmer med 
spørsmål om fortolkninger og gitt råd og veiledning. 
Så snart rapporten er behandlet i GRM ber vi om at endringer blir lagt ut på våre 
hjemmesider. 

Vi takker for tilliten ved å bli valgt til Lovkomite! 

  Asker / Oslo, 6. august 2008 

Tom Sletner (leder) 
(sign.) 

Finn Ramstad                                                       Knut Relbo 
                                  (sign.)                                                                 (sign.) 

Vedlegg: 
Den internasjonale “Constitution and By-Laws” (LA-1)  i norsk oversettelse 
Lions infopris 
Rules of Procedure for Europa Forum 





GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

Det er ikke laget sammendrag denne gangen, da rapporten er laget for at det nye 
guvernørrådet skal få en mer inngående innføring i våre prosjekter i Uganda og Malawi. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten godkjennes 

Øyehelseprosjektet i Uganda 
 
Organisasjon og administrasjon 
Ingen endringer i ansatt personale eller organisasjonen for øvrig. Personalet ved klinikkene er 
ansatt i sykehuset som klinikkene er knyttet til. Vi har ingen detaljer om endringer, men har 
erfart at leger forflyttes og omplasseres.  
  
Infrastruktur 
Poliklinikken i Moroto ble overlevert i april og tilsvarende i Kabale er også ferdig. 
Poliklinikken i Kitgum fikk noen skader på taket da en gren falt ned fra et tre. Skadene er 
reparert på vår regning. 

Sak: HALVÅRSRAPPORT LIONS AID NORWAY

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.09 – 2008/09

Saksbehandler: Otto Brødholt Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



Opplæring og bevisstgjøring 
Helsearbeidere fra Kitgum (760), Pader (400), Amur (400) og Gulu (680) fikk opplæring i 
primær øyehelse, mobilisering og henvisning. Målet er å forsterke både mobilisering og bruk 
av nettverket. 

Øyeavdelingene januar-juni 

Bortsett fra Masaka har alle avdelingene hatt en økning i pasientbesøkene. Mbale hadde det 
største antall pasienter noen gang i et halvår. 

Mobile klinikker januar – juni 

Avdelingen i Lira har gjort det stort dette halvåret. Det skyldes finansieringen fra Pact/
Omega-programmet, som dessverre sluttet nå. Et utbrudd av kolera påvirket planene for Gulu, 
og en av øyelegene i Arua ble overført til Mulago (Rikshospitalet her.) I Masaka og Mbale er 
finansieringen fortsatt et stort problem. 
 
Distriktene 
Distriktene vi har faset ut fra, har ikke rapportplikt til oss, slik at vi ikke har noe å melde. I de 
to gjenværende regionene, har vi følgende pasienttall: 

   Januar-juni 2008 Januar-juni 2007 Januar-juni 2006 
Arua region   7.245   9.488   10.919 
Gulu region   2.449   6.114     1.560 

Antall pasienter Operasjoner Herav større Herav mindre Herav grå stær

2008 2007 2008 2007 2008 2007 2008 2007 2008 2007

Gulu 3.829 2.032 168 85 96 59 72 26 45 33

Arua 3.510 3.493 623 387 322 213 301 174 232 147

Lira 3.122 2.895 255 283 230 217 25 40 226 204

Masaka 4.244 5.829 178 215 111 120 67 95 73 84

Mbale 5.809 4.841 86 105 48 53 38 52 35 46

Total 20.514 19.090 1.310 1.075 807 662 503 387 611 514

Antall klinikker Pasientbesøk Antall operasjoner Herav grå stær
2008 2007 2008 2007 2008 2007 2008 2007

Gulu 10 12 1.020 1.835 331 524 186 307

Arua 10 12 462 876 172 264 117 138

Lira 21 1 2.209 18 1.790 27 1.696 19

Masaka 0 0 0 0 0 23 0 20

Mbale 1 0 300 0 25 0 20 0

Total 42 25 3.991 2.729 2.318 838 2.019 484



Samarbeidssaker 
Det har vært halvårsmøter med våre partnere i samarbeidende distrikter, som vi nå finner i 
Arua og Gulu regioner. Et av hovedpunktene i møtene var gjennomgåelse og diskusjon av 
utfasingsprogrammet, der tidspunktene nærmer seg. Deltakerne er glade for vår støtte og ber 
innstendig om at programmet forlenges med minst fem år. Det blir spesielt henvist til de 
krigslignende handlingene i nord og at folk først nå begynner å slå seg ned i landsbyene igjen. 
Dette gjelder Gulu spesielt.  

Amuru og Pader distrikter kom med muntlige henvendelser om støtte til å bygge og utstyre 
poliklinikker for å bringe øyetjenestene nærmere folket. 
 
Stedlig representant og senior program officer har vært i møte med øyeavdelingen i Gulu for å 
bedre kommunikasjonen og forebygge at oppgaver ender i problemer. 

LAN har finansiert og deltatt i aprilmøtet i National Prevention of Blindness Committee. 
 
NGO Forum ble holdt hos Christoffel Blinden Mission 

Norges ambassade i Uganda arrangerte nordisk NGO workshop. RR deltok sammen med 
EMH og OB. Temaet var drøftelser av hva sivilt samfunn kan bidra med i forbindelse med 
gjenreising, hjemflytting og utvikling i Nord-Uganda. 

RR deltok i en workshop i Nairobi organisert av East African College of Ophthalmology og 
International Agency for Blindness Prevention over temaet integrasjon av mykere verdier i 
utdanningen av øyehelsepersonell. 

Pact/Omega kataraktprosjekt i Lira ble avsluttet i april. Som garantist for opplegget, deltok 
LAN i et møte mellom partnerne. For å få til en myk avslutning, ble prosjektet forlenget til 
juni. Prosjektet var fullfinansiert av P/O.  

Sight Savers har gjort en evaluering av utdanningen av Ophthalmic Clinical Officers. RR var 
en av informantene.  
 
Helseministeriet (MoH) holdt møte for å planlegge et besøk fra ORBIS/Flying Hospital Ream 
i august. Teamet skal blant annet gjennomføre høyteknikkoperasjoner om bord i flyet på 
Entebbe flyplass og trene lokale OCO-er og øyeleger. 

Bærekraft 
Vi har i det siste vært bekymret for bærekraften i prosjektet, spesielt med tanke på utfasingen i 
2010. Vi har gjort følgende vurderinger: 

Bygningene er generelt bra, når vi unntar noen fysiske skader i takene i de to eldste 
klinikkene Masaka og Mbale. Vi har fått inn tilbud på reparasjoner, som vi tar nærmere 
standpunkt til i et prosjektbesøk i september. Kjøretøyene er med unntak for Lira, i bra stand. 
Lira-bilen er gammel (2000) og trenger utskifting. Vi tar endelig standpunkt til det i 



september. Her må vi eventuelt bruke av ekstramidlene fra NORAD til styrking av bærekraft. 
 
En del av utstyret i de eldre klinikkene er ikke i brukbar stand. Det skyldes hovedsakelig at 
det ikke finnes teknisk kompetanse til skikkelig vedlikehold og reparasjoner. Vi har tilbudt 
MoH å bekoste utdanning av ytterligere en tekniker.  

Øyeleger fra Lira og Arua er overført til Mulago hospital. Det betyr at det ikke er lege i Lira. 
Saken er tatt opp med MoH.  

Svikten i mobile klinikker er vårt hovedproblem nå. Lira kunne takket være Pact/Omega-
programmet gjøre mange klinikker, men det er nå slutt. Kilimanjaro Centre for Community 
Ophthalmology har et program i Masaka for undersøkelse og transport til operasjoner, men 
det monner lite. I Mbale er situasjonen enda vanskeligere. 
 
Bærekraft var et hovedtema ved aprildelegasjonens besøk i Uganda. Hovedresultatene fra 
møtene med departementet er nedfelt i en resolusjon, men denne er ennå ikke undertegnet av 
MoH.  

I sammendrag kan vi si at departementet og sykehusene kan klare virksomheten ved 
øyeravdelingene fra dag til dag mens det er vanskelig for dem å finne tilstrekkelig med midler 
til å gjennomføre mobile klinikker etter programmet. 

Vi har mottatt en henvendelse om å støtte dette programmet med penger, for eksempel med en 
årlig rund sum på 12 mill. shilling (ca. 45.000 kr.) per avdeling i tre til fem år. 

Informasjon, utdanning  
Vi har undersøkt forekomstene av trakom i Nebbi og Pader. Det viser seg at trakom er utbredt 
der, og de kommer på listen over distrikter som skal inngå i programmet for utdeling av gratis 
medisiner. Karamoja er allerede inne i programmet. Det er også laget en brosjyre med 
basisinformasjon om trakom som er distribuert i de områdene som er plaget av lidelsen 
Vi har laget plakater som forteller at grå stær fører til blindhet, men kan kureres ved 
operasjon..  

Sideprosjekter 

Buluya Primary School  - Fase to av byggearbeidene nærmer seg slutten. Innvielse er fastsatt 
til september. Første byggetrinn ble finansiert av LC Oslo/Linnerud. Trinn 2 finansieres av en 
norskeiet privat bedrift. 
 
Kamwokya KCC Primary School – Til tross for en rekke henvendelser om bistand, har vi når 
vi ser bort fra noen småtterier, holdt oss godt unna denne. Det er en stor kommunal skole hvor 
Kampala by må ta seg av vedlikeholdet. Etter gjentatte pressforsøk, har kommunen endelig 
tatt tak i saken for å få skolen opp på et akseptabelt nivå igjen. 
Thorbjørn Thomassen har gjennom Stavanger-klubbene skaffet NOK 80.000 til kjøkken. 
 



Bugono Primary School – Driftsansvaret er overtatt av myndighetene, men manglende boliger 
for lærere utgjør et problem.  

Buwuni Primary School, Bugiri – Det arbeides i E-distriktet (TT) med å skaffe finansiering til 
et byggetrinn nr. 2 .  
 
Eruba Primary School Deaf Unit – lionsklubbene i Trondheim har finansiert lærerbolig. 

Fadderbarn Kamwokya Christian Caring Community  – inngått avtale om 15% 
administrasjonsgodtgjørelse. Vi har fra før en tilsvarende avtale med Balikuddembe 
(Simensen). 

Ungdomsutveksling – 12 unge fra Norge og en fra Danmark ankom Uganda i juni. Dette 
inngår i YCs arbeidsområde og rapporteres derfra. 

Borehull – vi har finansiering (104 C) for et borehull i Luubu blindelandsby. Det forventes 
ferdig i september. Vi har flere løse tilsagn om finansiering av borebrønner og arbeider med å 
finne gode lokaliseringer. 

Avslutning 
Stedlig representant avslutter sin rapport slik: 
Vi har rimelig god kontakt med våre partnere, kontoret i Oslo, ministeriet og 
distriktsmyndighetene. Fra ugandisk side uttrykkes det stor bekymring over at LAN trekker 
seg ut i 2010 og fremmes sterke ønsker om at programmet forlenges. 

 
Øyehelseprosjektet i Malawi 

Organisasjon og administrasjon 
 
Kontoret er flyttet fra boligen til stedlig representant (Roe Grønnevet) til leide lokaler hos 
Interkonsult. Sjåfør og regnskapsmann Joeb er syk av Aids og er flyttet til Mzuzu som sjåfør 
på vår ambulanse der. Ny regnskapsmedarbeider, Prissy Maingo, tiltrådte 1. april. 

Stedlig representant avslutter sitt faste engasjement ved utløpet av 2008. Stillingen ble 
annonsert. Over 60 meldte seg interessert. Nåværende prosjektleder (program officer) i 
Mzuzu, Henrick Kunkeyani ble etter en samlet vurdering tilbudt stillingen. Han tiltrer som 
assisterende stedlig representant 1. oktober 2008. Ansettelsen ble gjort i samarbeid med Jan A. 
Holtet. (Rent formelt skal styret i LAN ansette stedlig representant etter forslag fra daglig 
leder. Saken settes på dagsorden til første styremøte.) 

Som følge av ovenstående blir stillingen som program officer ledig. Stedlig representant har 
tilsatt en 40 år gammel kvinnelig sykepleier i stillingen.  
 
Grønnevet har erklært seg villig til ved behov å være til disposisjon for LAN på timebasis. 



Infrastruktur 
Ved overlevering av klinikken i Mzuzu høsten 2007 gjensto en del garantiarbeider som skulle 
utbedres tidlig i 2008. Entreprenøren har gjort noe av dette, men forsvant så fra anlegget etter 
halvgjort jobb. Der står saken. Det skal være ettårsbefaring i september. Vi må da ta stilling til 
hva vi  vil gjøre. Halvparten av garantibeløpet er ikke utbetalt, men strekker antagelig ikke til 
for resten av arbeidene.  
 
Klinikk i Zomba blir neste post på programmet. Byggearbeidene er lyst ut på anbud. Fire 
entreprenører ble prekvalifisert, tre leverte anbud, som varierte fra 135 mill. til 82 MWK (fra 
5,3 til 3,2 MNOK). Det høyeste anbudet ble kuttet ut. Hualong Contractors, et kinesisk eid 
selskap med malawisk mannskap hadde et tilbud på 92 mill. MWK. + 10% uforutsett. 
Byggetiden blir på åtte måneder med beregnet ferdigstillelse april 2009. 
 
Opplæring og bevisstgjøring 
Opplæringen i nordregionen er godt i gang. 

Øyeavdelingen januar – juli 
Sett 5.426 pasienter, 118 operasjoner utført 
Garantiarbeidene nevnt foran har ført til at de ikke fikk gjort så mange operasjoner som 
ønsket 
 
Distriktene 

*) I tillegg har 22 personer ved helsestasjonene hatt et en ukes kurs på øyeavdelingen. 
.                           
 Sideprosjekter 
 
Primary School Malakotera – sponsorer i Distrikt 104 J sone 3 + Vestby arbeider med 
finansiering av et byggetrinn 2 ved skolen. 

Vi har finansiering klar for to brønner, en ved skolen i Malakotera og en i en nærliggende 
landsby, men det har vært vanskeligheter med å få entreprenør ut i dette uveisomme området. 

Videre har vi finansiering klar for en Primary School i Mzimba.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Mobile klinikker OCO-ene Trening ant. 
h.-arbeidere

Distrikt Antall Operasjoner Antall OCO Pasienter

Karonga 2 178 30 13256 30

Rumphi 2 138 0 1822

Mzimba 2 186 3 1883 61 *)

Nkhata/Likoma 1 5 ? 1331 35

Chitipa 1 93 ? 1955 35

Total 8 600 20247 161



Økonomi 

Resultatregnskap og balanse med noter pr. 30.6.2008 er vedlagt. Det er avsatt for antatte 
investeringer og kostnader som ikke er kommet til bokføring ennå. På inntektssiden er 
benyttet en egenandel på 10 % av de totale kostnadene. Det er NORADs minimum egenandel 
og den samme som ble benyttet og godkjent i det reviderte oppgjøret for 2006. Godkjenning 
av oppgjøret for 2007 er ikke mottatt ennå. 
 
Helseministeriet i Uganda har refundert et beløp for utlagt merverdiavgift, men informasjonen 
om hva beløpet dekker, er ganske uklar. Saken er til undersøkelse ved kontoret i Kampala. 
Beløpet er ikke inntektsført, da refusjonen fører til at vi må korrigere oppgjøret for 2005 med 
NORAD og returnere 90 % av beløpet dit. Vi ønsker ikke å gjøre dette før vi er sikre på hva 
bakgrunnen for refusjonen er. Beløpet er inkludert i kreditorer under ”Annet” i regnskapet.. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  
Halvårsregnskapet  kan først utarbeides etter at regnskapene fra Malawi og Uganda har 
kommet 
Det regnes med at dette vil foreligge til GRM 

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Sak: HALVÅRREGNSKAP LIONS AID NORWAY

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.10 – 2008/09

Saksbehandler: Otto Brødholt Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



Lions Aid Norway

Sak 3.10
Resultatregnskap 1.1-30.6.2008

2008 2007 2008 
Øyehelse

Uganda Malawi Annet Total Årstotal Øyehelse
Virkelig Årsbudsjett Virkelig Årsbudsjett Regnskap Regnskap Regnskap Årsbudsjett

Inntekter
Støtte fra NORAD 706 586 2 100 000 1 039 212 4 500 000 1 745 798 7 000 000 6 600 000 
Bidrag fra klubbene 1 78 509 614 000 116 371 1 107 000 194 880 1 587 313 1 721 000 
Andre inntekter 0 50 000 
Sum inntekter 785 095 2 714 000 1 155 583 5 607 000 0 1 940 678 8 637 313 8 321 000 

Kostnader
Investeringskostnader 35 922 100 000 102 328 2 100 000 138 250 4 259 277 2 200 000 
Personalkostnader 360 798 550 000 341 942 1 070 000 70 388 773 128 1 379 765 1 620 000 
Revisjon, fremmede tjenester 2 844 75 000 67 973 200 000 5 850 76 667 219 045 275 000 
Opplæring 83 382 400 000 333 255 1 000 000 416 637 1 017 045 1 400 000 
Driftsutstyr og vedlikehold 29 993 350 000 33 220 250 000 63 213 58 831 600 000 
Møter, reiser, bilutgifter 103 417 200 000 95 696 150 000 34 759 233 872 721 130 350 000 
Tilskudd til drift av klinikker 85 757 400 000 29 827 300 000 115 584 584 984 700 000 
Andre driftskostnader inkl. administrasjon 79 316 239 000 155 699 537 000 49 959 284 974 503 594 776 000 
Sum kostnader 781 429 2 314 000 1 159 940 5 607 000 160 956 2 102 325 8 743 671 7 921 000 

Driftsresultat 2/3 3 666 400 000 4 357 0 (160 956) (161 647) (106 358) 400 000 

Netto finansposter 4 (3 666) (4 357) (78) (35 668)

Årets resultat - overføres egenkapital 0 0 (161 034) (142 026)

Balanse pr. 30.6.2008
2008 

Øyehelse Andre Sum
Uganda Malawi prosjekter Annet Sum 31.12.2007

Eiendeler Noter

Omløpsmidler
Kortsiktige fordringer 47 784 15 602 186 094 249 480 224 865 
Likvider Norge 10 261 139 1 125 623 1 011 420 2 441 033 14 839 215 10 290 284 
Likvider utenlands 749 440 189 434 938 874 690 490 
Sum omløpsmidler 11 058 363 1 330 659 1 011 420 2 627 127 16 027 569 11 205 639 

Sum eiendeler 11 058 363 1 330 659 1 011 420 2 627 127 16 027 569 11 205 639 

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.01. 620 804 620 804 762 830 
Årets resultat (161 034) (161 034) (142 026)
Opptjent egenkapital oppgjørsdato 459 770 459 770 620 804 

NORAD
Innestående 01.01. 0 424 751 
Innbetalt støtte for året 1 050 000 2 250 000 3 300 000 6 575 249 
Anvendt i prosjektet (706 586) (1 039 212) (1 745 798) (7 000 000)
Balanse oppgjørsdato 343 414 1 210 788 1 554 202 0 

Klubber og andre bidragsytere
Innestående 01.01. 7 273 874 236 242 1 010 471 8 520 587 3 085 062 
Innbetalt av klubbene i året 5 3 337 000 169 013 3 506 013 6 757 797 
Andre øremerkede bidrag 6 160 887 163 715 324 602 138 
Finansinntekter 0 171 943 
Anvendt til øyehelseprosjektene 1 (78 509) (116 371) (194 880)
Anvendt til fadderbarn (202 033) (202 033)
Anvendt i andre prosjekter 7 (129 746) (129 746) (1 841 265)
Innestående på oppgjørsdatoen 10 693 252 119 871 1 011 420 0 11 824 543 8 173 675 

Kortsiktig gjeld
Minsk NSR-prosjektet 1 258 320 1 258 320 1 222 728 
Kreditorer 21 697 393 431 415 128 1 009 242 
Mellomregning med MD 104 515 606 515 606 179 190 
Sum kortsiktig gjeld 21 697 0 0 2 167 357 2 189 054 2 411 160 

Sum gjeld og egenkapital 11 058 363 1 330 659 1 011 420 2 627 127 16 027 569 11 205 639 

LIONS AID NORWAY
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Noter til regnskapet for 1. halvår 2008

1.      Klubbtilskuddene til øyehelseprosjektet er beregnet med minimumsbeløpet 10 % av totalutgiftene

2.      Norad har stilt kr. 400.000 til disposisjon for ekstra tiltak i forbindelse med sikring av bærekraften i Uganda-prosjektet.
      Det er forhandlet med Ministry of Helath om hvilke tiltak som skal iverksettes, men så langt er det ikke oppnådd enighet.

3.      Annet, kr. 160.956, omfatter bl.a. LAN-kontoret i Oslo. Deler av beløpet vil bli belastet prosjektene ved årsoppgjøret.

4.      Finanspostene i Uganda og Malawi er overført til prosjektregnskapet og er inkludert i Sum kostnader

5.      Innbetalingene på kr. 3.337.000 er klubbinnbetalinger til Campaign SightFirst og gjelder begge øyehelseprosjektene.
      Utestående for modellklubbene etc. kr. 757.000 er inne medtatt. 

6.      Bidrag fra Ireland Eye Foundation til opplæringsprogrammet i Uganda

7.      Andre prosjekter omfatter fadderbarn og skole- og vannprosjekter finansiert av klubber, enkeltpersoner og andre med interesse for dette.  
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se rapporten nedenfor  

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Kurs, utprøving og evalueringsseminar vedr. ”Vold og seksuelle overgrep mot barn” er 

gjennomført. Hele opplegges er finansiert av SH-dir. 
• LC Trøgstad har overtatt arbeidet med distribusjon av materiell. Helt smertefritt. 
• Gjennomført 20 to-dagersjurs, 16 en-dagskurs og 10 oppfriskningskurs. 
• Ny instruktør ansatt 
• Vi er innvilget kr. 1.555.000 i støtte fra SH-dir. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Sak: HALVÅRSRAPPORT DMV PR. 30.06.08

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.11 – 2008/09

Saksbehandler: Ivar Tollefsrud Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



Halvårsrapport (01.01.2008-30.06.2008) 

Kurs, utprøving og evalueringsseminar vedr. ”Vold og seksuelle overgrep mot barn” er 
gjennomført 1. halvår. Dette er et opplegg initiert av Helsedirektoratet, som i desember 
2007 bevilget kr 855.000,- til formålet. 
Arbeidet med ny hjemmeside fortsetter og side med ny design, og nytt og revidert innhold 
vil være på plass til skolestart.  
Distribusjon av lærebøker ble fra 1.1.2008 overtatt av LC Trøgstad. Overgangen fra 
SentralDistribusjon til LC Trøgstad har gått problemfritt. 
På Lions Quest Europa-møte var Norge representert med Sigmund Kjos, Hilde 
Straumsheim, Anna Grethe Engebu, Liv Ruud, Wenche Wiig, de nye instruktørene Marit 
Søsveen og Sylvia Johansen, samt daglig leder Ivar Tollefsrud. 

Kursvirksomheten 
I første halvår har det vært avholdt: 20 to-dagers kurs, 16 en-dags kurs, 10 
oppfriskningskurs samt deltakelse på et rektormøte i Orkdal kommune. 
2 av de 16 endagskursene er kurs på Høgskolen i Sogn og Fjordane. 
I samarbeid med Helsedirektoratet har DMV introdusert et nytt undervisningsopplegg, 
”Vold og seksuelle overgrep mot barn”, for 9 skoler i til sammen 5 fylker. Komsa, Bossekop 
og Kautokeino barneskoler i Finmark, Hagaløkka og Rønningen i Asker, Oslo Motessori 
skole i Oslo, Brattås skole i Telemark samt Jappa og Frivoll i Aust-Agder. 
Evalueringsseminar for alle skolene ble avviklet i Sandefjord den 9. juni. Rapport er levert 
Helsedirektoratet.  

Personalsituasjonen 
Ny freelance instruktør, Sylvia Johansen, bosatt i Harstad ble tilknyttet stiftelsen i 
november 2007. Stiftelsen har nå 3 faste instruktører, en i 100% stilling og 2 i 50% stilling, 
i tillegg til dette 3 freelance instruktører. 

Bruk av prosjektmidler 
Sosial- og helsedirektoratet (SH-dir) har etter søknad innvilget støtte på kr 1.555.000,- til 
diverse prosjekter rettet mot ”Det er mitt valg”. (Materiellutvikling – Skolering – 
Evaluering), og kr 855.000,- til bruk ifbm utprøving av ”Vold og seksuelle overgrep mot 
barn”. Tilskudd til kurs for studenter ved lærerhøgskolene er fjernet. Høgskoler Norge med 
lærerutdanning har i år svart på et spørreskjema om nytten/viktigheten av DMV’s 
kursopplegget. Svarene tilsier at vi i ny søknad til Helsedirektoratet om tilskudd for neste år 
vil ta denne posten opp på nytt. 

Økonomi 
Se egen regnskapsrapport m/kommentarer 

Ivar Tollefsrud, daglig leder 





GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se regnskap i sak 3.12.1 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Regnskapet viser et overskudd på 234.000 mot et budsjett på 14.000 
• Inntektene er 22.000 over budsjett til tross for at det ikke er inntekter på høgskolekurs 

hvor budsjettet er på 30.000  
• Kostnadene er 199.000 lavere enn budsjett, og bidrar til det positive resultatet 
• Lønnskostnader er lavere enn budsjett pga senere ansettelse enn planlagt 
• Varekost solgte bøker 55.000 under budsjett, da lageret er finansiert av SH-dir midler. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Regnskapet tas til orientering.

Sak: KOMMENTAR TIL REGNSKAPET FOR DMV 
PR. 30.06.08

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.12 – 2008/09

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Regnskapet tas til orientering. 



Stiftelsen Det er mitt valg SAK

RESULTATREGNSKAP DRIFT PR 30.06.2008

Regnskap Regnskap Budsjett Differanse
Note 2008 2007 2008 budsj/regnsk

Inntekter
Kurs 1 1 020 000 814 000 950 000 70 000 
Musikalen 3 960 3 900 5 000 (1 040)
Andre inntekter 0 34 380 5 000 (5 000)
Salg bøker og brosjyrer 170 911 137 158 182 500 (11 589)
Kurs høgskolene 2 0 82 450 30 000 (30 000)
Sum inntekter 1 194 871 1 071 887 1 172 500 22 371 

Driftskostnader
Personalkostnader 3 675 322 514 939 766 678 (91 356)
Reiser/møter 137 673 124 677 142 500 (4 827)
Egne ansatte's arbeid mot prosjekt 3 (171 700) (36 300) (150 000) (21 700)
Lokalkostnader 26 163 26 163 27 500 (1 338)
Revisjon og regnskap 3 72 500 77 500 72 500 0 
Avskrivninger 0 3 293 0 0 
Royalty 28 170 28 125 25 000 3 170 
Adm.og kontorkostnader 97 023 128 341 120 292 (23 269)
Lagerkost, utsendelse 55 743 55 758 60 000 (4 257)
Varekost solgte bøker 4 38 680 17 550 94 038 (55 358)
Avs. tap på krav 0 0 0 0 
Sum driftskostnader 959 573 940 045 1 158 508 (198 935)

Driftsresultat 235 298 131 842 13 992 221 306 

Finansresultat (785) (983) 0 (785)

Resultat før netto prosjekter 234 513 130 859 13 992 220 521 

1.04 - 30.06. 2007 Regnskap Regnskap Budsjett Differanse
Note 2008 2007 2008 budsj/regnsk

Inntekter
Kurs 420 000 340 000 380 000 40 000 
Musikalen 2 350 2 000 2 000 350 
Andre kursinntekter 0 25 161 2 000 (2 000)
Salg bøker 80 552 57 602 73 000 7 552 
Kurs høgskolene 0 0 12 000 (12 000)
Sum inntekter 502 902 424 762 469 000 33 902 

Driftskostnader
Personalkostnader 265 552 159 833 336 671 (71 119)
Reiser/møter 77 048 55 337 57 000 20 048 
Egne ansatte's arbeid mot prosjekt (67 200) 0 (60 000) (7 200)
Lokalkostnader 13 082 17 053 13 750 (669)
Revisjon og regnskap 53 750 58 750 53 750 0 
Avskrivninger 0 3 293 0 0 
Royalty 14 085 14 040 12 500 1 585 
Adm.og kontorkostnader 46 969 93 224 60 146 (13 177)
Lagerkost, utsendelse 41 810 28 262 24 000 17 810 
Varekost solgte bøker 35 850 8 750 37 615 (1 765)
Avs. tap på krav 0 0 0 0 
Sum driftskostnader 480 944 438 541 535 432 (54 488)

Driftsresultat 21 958 (13 779) (66 432) 88 390 
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Finansresultat (610) (630) 0 (610)

Resultat før netto prosjekter 21 348 (14 409) (66 432) 87 780 
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.3.13

RESULTATREGNSKAP DRIFT PR 30.06.2008

Oppf. grad
i %

107 
79 

0 
94 

0 
102 

88 
97 

114 
95 

100 

113 
81 
93 
41 

83 

1 682 

1 676 

Oppf. grad
i %

111 
118 

0 
110 

0 
107 

79 
135 
112 
95 

100 

113 
78 

174 
95 

90 

(33)
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(32)
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Stiftelsen Det er mitt valg

Balanse 6/30/08 12/31/07
   

Eiendeler
Note

Anleggsmidler
Varige driftsmidler 0 0

Omløpsmidler
Varer på lager 7 0 0

Forskuddsbetalte kostnader/fordringer 88 187 84 361
Debitorer  61 000 87 784
Sum fordringer 149 187 172 145

Bank 8 2 647 280 2 498 591
Sum omløpsmidler 2 796 467 2 670 736

Sum eiendeler 2 796 467 2 670 736

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.01. 1 016 482 578 249
Grunnkapital 200 000 200 000
Årets resultat drift 234 513 438 233
Sum egenkapital 1 450 996 1 216 482

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 64 655 38 315
Mellomværende med SHD 5, 10 671 673 223 889
Mellomværende med SHD VOB 5, 10 148 596 771 933
Mellomværende med LCIF 6, 10 22 841 22 841
Annen kortsiktig gjeld 9 213 103 34 395
Skyldig forskuddstrekk & arb.g.avg. 140 098 168 985
Skyldig feriepenger 84 505 193 896
Sum kortsiktig gjeld 1 345 471 1 454 254

Sum egenkapital og gjeld 2 796 467 2 670 736
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Stiftelsen Det er mitt valg

REGNSKAPSRAPPORT PROSJEKT PR. 30.06.08

 

SHD Regnskap Regnskap Bevilget støtte Bevilget støtte
Note 6/30/08 6/30/08 HSD LCIF

Utbetalt støtte Påløpn. Kost. Resultat LCIF

Støtte/tilskudd SHD 777 500  0
Støtte/tilskudd SHD VOB 771 933 0
LCIF 22 841 0
Sum inntekter 1 549 433 0 22 841 0

 
Evaluering 215 000 215 000  0
   Design 0 150 092 −150 092 0
   Ungdomstrinnet 0 0 0 0
   Veiledningsmøter intervensjon 0 0 0 0
   Trykking, utsendelse 0 2 614 −2 614 0
   Eksterne veiledere 0 0 0 0

Sum Evaluering 215 000 152 706 62 294 0

Materiell
   Grunnskolen 0 0 0 0
   Videregående skole 100 000 0 100 000 0
   Foreldre 0 0 0 0
   Aktivitets- lekehefte 0 0 0 0
   Barnehageopplegg 100 000 0 100 000 0

Sum Materiell 200 000 0 200 000 0

Skolering  
   Pedagogiske høgskoler 0 0 0 0
   Nye instruktører 50 000 2 140 47 860 0
   Oppfølgingskurs 100 000 25 973 74 027 0
   Foreldremøter 37 500 0 37 500 0
   Instruktører/medarbeidere 175 000 148 896 26 104 0

Sum Skolering 362 500 177 009 185 491 0
Vold og Overgrep 771 933 623 337 148 596 0
LCIF 0 0
Overheadkostnader 0 0  0
Sum 1 549 433 953 052 596 380 0 0 0

Resultat 0 0 596 380 22 841 0
Ført mot driftsregnskapet 0 0 0
"Overskudd" fra i fjor 0 0
Netto resultat 0 596 380 22 841
Ikke utbetalt/ikke inntekstført 777 500 0

1



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Ingvild Tautra Vevatne innstilles som nytt styremedlem etter Bjørn Holm 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Referatet tas til orientering 

Sak: REFERAT FRA STYREMØTE 19.05.08 I DMV

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.14 – 2008/09

Saksbehandler: Ivar Tollefsrud Sakstype I

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Referatet tas til orientering 
AU ser positivt på bruk av profesjonelle for å selge kurs. 
Salg for å oppnå sponsormidler må koordineres med ND 104, ref. The Lion, Lions Røde 
Fjær etc.



Styremøtereferat 

Styremøte den 19. mai 2008 

Til stede:  Styreleder  Sigmund Kjos 
   Styremedlem  Sølvi Nordlund 
   Styremedlem  Stein Larsen 
   Styremedlem  Bjørn Holm 
   Styremedlem  Liv Ruud 
Lovlig forfall:  Styremedlem  Kjell Børresen 
I tillegg deltok: Generalsekretær Egil Moe-Helgesen  
   MD NAC   Hilde Straumsheim 
Referent:  Ivar Tollefsrud 

13/08. Godkjenning av innkalling og referat 
Vedtak: Godkjent 

14/08. Regnskap pr 30.3.2008 
Til tross for at tilnærmet ingen høgskolekurs er avholt, viser resultatet pr 30.4 et overskudd på 
213.000,- mot budsjett 80.000,- 

15/08. Har de skjedd forandringer planen 2008 ble bygget på? 
Ingen høgskolekurs avholdt. Det er laget en evaluering hvor høgskolenes ledelse ber om at 
disse kursene bør fortsette. Evalueringen vil bli presentert på møte i Helsedirektoratet i august 
2008. Vi vil der argumentere for at vi bør motta statlig tilskudd til slike kurs, noe vi har hatt i 
mange år inntil 2008. 

16/08. Planlagte aktiviteter i tillegg til normale kurs, som skaper inntekter i 2008 
Vi vil forsøke med direkte salg til skoler i Oslo og Finmark ved bruk av instruktørene Marit 
Søsveen (Oslo) og Anna Grethe Engebu (Finmark). Instruktørene vil selvsagt arbeide tett med 
lions i de respektive områdene. Dette vil skje fra skoleåret 2008/2009.  
En amerikansk vitenskapelig undersøkelse (CASEL) blir sendt til alle instruktørene. Den viser 
en klar sammenheng mellom bruk av programmer som ”Det er mitt valg” og øket faglig 
læring. Et argument vi skal forsøke å få presentert i skolefagblader o.a.! 
For 2008 har stiftelsen mottatt støtte til oppfriskningskurs, som betyr at vi kan tilby disse 
kursene ”tilnærmet gratis”. Salg av nye lærebøker til skoler, som lionsklubber betaler for, kan 
få refusjon fra narkofondet etter gitte retningslinjer.  

17/08. Hvordan ser aktiviteten generelt ut framover 2. og 3. kvartal med tanke på 
inntekter 



Det må selges ca 20 nye kurs i 2008 for å kunne klare budsjettet. Lionsklubber må 
oppmuntres til å opprettholde aktivitet overfor skoler og andre som kan benytte DMV. Se 
ellers pkt 16/08 ovenfor. 

18/08. Valg av styremedlemmer 
Kjell Børresen har sittet en periode og tok gjenvalg for ytterligere to år. 
Det foreligger forslag til styremedlem som skal erstatte Bjørn Holm som går ut av styret. 
Ingvild Tautra Vevatne, tidligere varaordfører i Asker, har akseptert vervet som styremedlem i 
2 år, med mulighet for gjenvalg. Hun er i dag ansatt i Asker kommune og har vært i skolen 
som lærer og leder i 36 år. Ingvild har videreutdanning i samfunnsfag, sosialpedagogisk og 
ledelse. Hun brenner for internasjonale spørsmål, demokrati, miljø, oppvekst og eldre. 
Som aktiv politiker over flere år er hun vant til organisasjonslivet.  
Hun har dessuten erfaringer med ”Det er mitt valg”, fra skoler i Asker. 
Guvernørrådet vil bli orientert om valgene på sitt møte i august. 

19/08. Spesielle aktiviteter – fremdrift – hvem har ansvar – kapasitet/muligheter   
Styret vil fortsette å se på forskjellige muligheter til å selge DMV til andre enn lærere i 
skolen. Konfirmant opplegget, tidligere presentert av Wenche Skadberg, og ”overlatt” til Stein 
Larsen for videre fremdrift er ett av forslagene. Sølvi Nordlund fortsetter og lete opp stiftelser 
og foreninger hvor støtte/sponsormidler kan søkes. 
Sigmund Kjos: Det bør vises større ”pågangsmot” for å kontakte potensielle sponsorer; 
Rimi- Hagen, Stordalen….. Vi kan tilby kurs for personalet. Kan vi bruke profesjonell hjelp til 
dette, vil undersøke hva dette kan koste. 

20/08. Personale – betingelser – lønn – flere frilansere. 
Lønnsforhandlinger vil bli ført med de ansattes representant, Liv Ruud etter at avtalene er 
kjent fra sentrale og lokale forhandlinger. To potensielle freelansere er intervjuet og vil få 
tilbud om utdanning dersom deres skole kan godkjenne dette. 
Wenche Wiig er fra skoleåret 2008/2009 ansatt i Asker kommune på 50 % basis. Hun kan ta 
flere kurs fra høsten av. 

21/08. Kort informasjon om ”Vold og seksuelle overgrep mot barn 
Seminarer for skoleledere, lærere og helsesøstere er avviklet for følgende skoler: Bossekop, 
Komsa og Kautokeino skoler i Finmark, Hagaløkka og Rønningen i Asker/Akershus, Oslo 
Montessori skole i Oslo, Brattås skole i Porsgrunn/Telemark og Jappa og Frivoll i Grimstad/
Aust Agder. Vi har fått mange positive tilbakemeldinger på opplegget. Evalueringsseminar 
skal avholdes i Sandefjord den 9. juni. Kostnader rundt alt dette dekkes av Helsedirektoratet. 

22/08. Eventuelt 
Ingen saker. 
Styremøtet ble avsluttet med felles middag for instruktørene og styremedlemmene på 
restaurant Havbris. 

Oslo 11.juli.2008 



Sigmund Kjos    Liv S. Ruud    Bjørn Holm 
Styreleder   

Stein Larsen    Sølvi Nordlund      



LIONS MD 104 NORGE 
Leadership Institute for fagsjefer i MD 104 

Hurdalsjøen, Haraldsvangen, Lør 07- Søn 08. Juni 2008 kl 11.00 – 18.00 (1500)

   REFERAT FRA FAGSJEFMØTE IR 

Tilstede: 
D104A - Eva Hage – LC Målselv 
D104B – Bjørn Sætrom – LC Oppdal 
D104C – Odd Kåre Amundsgård – LC Molde / Fannefjord 
D104D – Berit S. Baldersheim – LC Bergen 
D104E – Thorbjørn Thomassen – LC Stavanger / Øyanen – ikke tilstede 
D104F – Elin Shanks andersen – LC Tønsberg / Slottsfjellet – ikke tilstede 
D104G – Ole Bjørn Andersen – LC Nesbru 
D104H – Øivind Martinsen – LC Haslum 
D104J – Jan Erik Ottersen – LC Rygge 
D104K – Arve Lund – LC Rena 
MDIRC – Evy Einarsen – LC Porsanger 
Påtroppende MDIRC Marit Klokkerhaug – LC Trondheim Nidaros – referent 

Først hadde vi en gjennomgang av MD104 IRC sin handlingsplan, som vi ble 
enig om virket OK etter noen små endringer. Denne oversendes. 
Det er viktig nå når dere skal bruke denne som mal for distriktets plan, så må 
dette samkjøres med DG sin plan, slik at det er samsvar mellom IR og distriktet 
sine planer. 

Når klubbene er med å betale inn på MD 104 sine IR aktiviteter, så er det mulig 
å få en oversikt fra Lionskontoret for hvert distrikt på hvilke klubber som bidrar. 
De prosjektene som går via Lions Aid Norway, kan innbetalingene følges opp 
via Lionskontoret. 

Når distriktene har egne IR distriktsprosjekt, blir disse fulgt opp fra kasserer i 
distriktene.  Når nå klubbene skal fokusere mere på egne IR prosjekt, vil 
distriktene og klubben få mere eierskap til sine prosjekter. 

MDIRC sender ut referat til alle i IR gruppen fra alle LAN møtene. 

MDIRC må skrive en oppfordring om å innbetale til katastrofefondet, MJF, 
Lions Mint og LCIF. 

Forkortelser:  
LAN – Lion Aid Norway – Leder øyehelseprosjektene 
MD MEC – Lions Norges leder for medlems-og klubbutvikling 
MEK – Klubbens MEC 
MD LDC – Lions Norges leder for lederutvikling og opplæring 
MD IRC – Lions Norges leder for internasjonalt arbeid 



LIONS MD 104 NORGE 
Leadership Institute for fagsjefer i MD 104 

Hurdalsjøen, Haraldsvangen, Lør 07- Søn 08. Juni 2008 kl 11.00 – 18.00 (1500)

MD NAC – Lions Norges leder for arbeid mot narkotika 
NAK er klubbens NAC 
MD YC – Lions Norges leder for ungdomsarbeid 
GS – Generalsekretær 
GR – Guvernørråd 
GRM – Guvernørrådsmøte 
DG – Distriktsguvernør 
VDG – Visedistriktsguvernør 
DS – Distriktssekretær 
DK – Distriktskasserer 

Det blir sendt ut en felles mal for rapportering til  GRM. Samme mal som 
handlingsplanen benyttes. 

IR- katalog: Det er stor interesse for å få istand en IR katalog. Det er nå viktig at 
IRCene i alle distriktene begynner å samle inn de IR prosjektene  som er i gang 
I sine distrikter og samler sammen denne info. Det kan være det er klubber, 
soner eller andre distrikter som ønsker å være med å bidra med penger til andre 
distrikter. Det kan også være småprosjekter som ikke er kommet i gang, som det 
er noen distrikter om sitter med info om. Dette må samarbeides med DG og 
IPDG i de respektive distriktene samt sonelederne, slik at man får den 
informasjon som er nødvendig. Når dette skal legges ut på hjemmesiden til 
Lions Norge, skal vi prøve å benytte samme mal som danskene benytter i dag. 
Marit tar kontakt med IRC i Danmark om denne malen. 
Dette må taes opp på første sonemøte til høsten. 

AID IN MEETING. Et flott prosjekt. De fleste distriktene vet ikke så mye om 
dette prosjektet enda, men det blir mere fokus i løpet av året.  
I sommer reiser det 12 ungdommer fra Norge og en fra Danmark som skal 
hjelpe til med forksjllige prosjekter i Uganda. Dette er ungdommer fra 20 til 30 
år. 
Sender med en del informasjon fra Christopher Knag. 

Når det gjelder svinefarmen, så har disse ungdommene som reiste sommeren 
2007 fått et landemål, som de kan benytte til denne svinefarmen. Her skal de 
bygge noen stråytter. 1 skal benyttes til en fast ansatt.  
Det er barn som er blind, døv eller har dyseleksi som kan bo her sammen med 
familien. Familien kan lære seg et yrke på svinefarmen,og de kan bo her i  
4 mnd. 



LIONS MD 104 NORGE 
Leadership Institute for fagsjefer i MD 104 

Hurdalsjøen, Haraldsvangen, Lør 07- Søn 08. Juni 2008 kl 11.00 – 18.00 (1500)

All distriktene presenterte sine IR aktiviteter i sine distrikt. 

Distrikt A: 
IR skal være tema på alle sonemøter. Klubbene blir oppfordret til å yte 
Minimun 40% av innsamlede midler eller etter evne.  

1 MJF i hver klubb. Hjemmesiden skal oppdateres med IR aktiviteter. 
Distriktet har en skole  i Murmansk  som de støtter med datamaskiner, senger. 
Utstyret kjøpes i Murmansk. De ønsker å støttte AIM. 

Disrikt B: 
Holde fokus på IR arbeid. Min. 40% av innsamlede midler eller etter evne. 
NSR prosjekt – inntil 2 Euro pr. medlem. Øke Fjernadopsjonsbarn. 
Nytt distriktsprosjekt som må vedtaes på DM i 2009. 
Minst 2 ungdommer til AIM. Katastrofefondet – kr. 100,- pr. medlem. 
Beste distrikt i LRF 2009. 

Distrikt C: 
Motivere klubber til å bidra i IR arbeidet. 
Støtte etter evne eller min.40%. Selge  Lions Mint. 
De har et prosjekt i Hvit Russland. 10 barn kommer til Norge på leir. 
De ønsker et nytt distriktsprosjekt. 
De skal gjennomføre brønnprosjekt i Uganda og Malawi. 
Vise bilder om prosjektene til klubbene. 
Skoleprosjekt i Bosnia-Herzegovina sammen med LC Vågå. Det blir oppfordret 
til å være med å se på prosjektet. Delta på tur til Malawi. 

Distrikt D: 
Ønsker IR prosjekt i hver sone. 
Ønsker et nytt distriktsprosjekt. 
AIM – grisefarmen- fadder til LC Bergen Student. 
Klubben må bidra ved RM vedtak etter evne. 
Klubbene må ha en IRK i klubbene, slik at informasjonen kommer frem. 

Distrikt G: 
RM vedtak etter evne samt DM vedtak. 
Støtte LCIF og MJF samt NSR. 
Klubbens IRK – bør få opplæring og samareide med sonen. Øker interessen for 
IR arbeid. 
Fortsette å nå målet for CSFII. 
Har prosjekt på Sri Lanka – Gi landsbyen nytt liv. – fokus på utdanning og helse 
– tidsramme på 2 år. Ca. Kr. 3000,- pr. klubb i perioden. 



LIONS MD 104 NORGE 
Leadership Institute for fagsjefer i MD 104 

Hurdalsjøen, Haraldsvangen, Lør 07- Søn 08. Juni 2008 kl 11.00 – 18.00 (1500)
Samarbeide med LC Nugegoda Mid Town i Colombo. Skriftlig avtale mellom 
104G og 306C2. Rapporterer til DM 2009 / 2010. 

Distrikt H: 
Støtte RM vedtak etter evne samt DM vedtak og NSR. 
Klubber støtter brønn i Uganda.  
LC Haslum – utvidelse av Educational Department – skole for barn og voksne i 
Themba Lab. – Cape Town. 

Distrikt J: 
RM vedtak etter evne samt DM vedtak og NSR. 
Opplæring av IRK.  
Nytt distriktsprosjekt i nord Uganda (skole) eller i Malawi. 
Avslutte distriktsprosjekt i Malawi – skoleutbygging, lærerbolig, brønn og 
bibliotek. 

Distrikt K: 
RM vedtak etter evne samt DM vedtak og NSR. 
Distriktet har stor fokus på Minskprosjektet. Dette er Norge sitt NSR prosjekt. 
Info om dette prosjekt er sendt tidligere. 

Det ble diskutert viktigheten av samarbeidet på tvers av faggruppene. 

Hvordan starte et IR prosjekt sendes i egen mail. 

Marit Klokkerhaug 
16.juni 2008. 
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RAPPORT FAGSJEFMØTE ME HARALDVANGEN 7. 0G 8. JUNI 2008 

Deltagere:  Roald Skoglund A, Kirsten H. Beitland B, Vidar Vike C, Sigfred Rosvold D, 
Jarl Sie E, Tore Tellefsen G, Anders Heen J, Bjørn Egil Skar K 

 Alexander Grønvold MD-MEC, Knut Eirik Wollan MD-MEC 

Forfall: May Wenche Hegland F, Bjørn Sværen H. 

Årets seminar var arrangert over to dager med vekt på samarbeid og informasjon på tvers av 
fagområdene. Tidsforbruket var fordelt med 5 timer i gruppe og 7 timer i plenum.  
Et slikt seminar er viktig for å skape et miljø for utvikling. Vi har et felles mål, å hjelpe de 
som trenger det. Da er det viktig å kunne se helheten og ha forståelse for at alle fagområder er 
like viktige og ikke bare konsentrere seg om sitt eget fagområde.  

Plenum: 

AGRL Ole Fjeltvedt presenterte MD 104 sin handlingsplan. Planen ble vedtatt på Riksmøtet 
og det ble poengtert at DG’enes handlingsplaner skal avspeile det samme.  

Erik Arnesen orienterte om informasjonskampanjen sett fra et eksternt synspunkt. Her var en 
del fakta som vi må ta med oss i det videre informasjonsarbeidet.  

Bjørn Eide Olsens foredrag om merkevare var nyttig med tanke på profileringen av Lions. 
Det Lions i Sverige hadde gjort skapte en del debatt, men samtalene i pausene tydet på at 
dette var noe vi i Norge kunne satse på. Plassringen måtte væte sentral, for eksempel 
Gardermoen. Når prisen på en slik lysvegg ble presentert ble stemningen mer 
tilbakeholdende. 

Som vanlig var foredraget til PID Jan Holte godt og i en form som får alle til å lytte, lære og 
forstå hvordan Lions internasjonale styre og fagområder arbeider. Flere MEC’er ønsker å 
benytte Jans kompetanse i skoleringen av tillitsvalgte. 

MD-MEC ga en orientering om fornyelsesprosessen i distriktene. Innholdet var hentet fra 
rapporten til GRM i mai. 
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MD-IRC Evy Einarsen orienterte om forpliktelser og gjennomføring av IR-prosjekter sett opp 
mot Riksmøtevedtak. 

MD-LDC Finn Erling Haug orienterte om Leadership Institute. En ser frem til en fyldigere 
rapport om mulighetene for samarbeid med Lions i Danmark, Island og Sverige. Flere merket 
seg PGRL Bjørn Sætroms innlegg om sin erfaring med opplæringen. 

Gruppe MEC. 

Det var planlagt et omfattende program, men da distriktenes handlingsplaner for ME ble 
gjennomgått, viste det seg at de var for runde og ikke så konkrete som AGRL ønsket. Noen 
distrikt skulle sluttføre arbeidet med handlingsplanen etter fagsjefseminarene. 

Vi konsentrerte derfor arbeidet med å få laget utkast til konkrete handlingsplaner med mål 
som er realistisk. Nye klubber/filialklubber fikk en grundig behandling. I dette arbeidet var 
det nyttig å få en orientering om ME-arbeidet i K. 
Jeg er svært fornøyd med at fornyelse er tema i samtlige distrikt også kommende år. GR ble 
oppfordret til å se om Arbeidsboken trenger revisjon for å bli tatt i bruk av flere klubber. 
De øvrige punktene fikk bare en overfladisk behandling. (se agenda) 
Alexander Grønvold ville ta kontakt med MEC’ene på et senere tidspunkt hva angår 
rapportering.  
Jeg avtalte av en CD med ME-materiell jeg har samlet i løpet av siste år sendes samtlige 
MEC’er.  

Evaluering: 

Det ble også avsatt tid til en kort evaluering av dette fagsjefseminaret.  
Samtlige var enige om at felles seminar var med på å se sammenhengen mellom fagområdene 
og viktigheten av at vi drar i samme retning. Det var også en ypperlig anledning til ARGL å få 
presentert handlingsplaner og ta opp enkelttema som vil bli prioritert. Innenfor den 
tidsrammen vi hadde til disposisjon var det ønske om litt mer tid til fagdelen og et strammere 
plenumsprogram. 
Det var også nyttig med de uformelle diskusjonene. Det ble også diskutert om 
fagsjefseminarene skal ha et innslag av lederopplæring. Konklusjonen var at 
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fagsjefseminarene må prioritere fag og informasjon som alle fagområdene kan ha nytte av. 
Lederopplæring må legges til egne seminarer. 

Narvik 15.6.08.
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RAPPORT FAGSJEFMØTE NAC HARALDVANGEN 7. 0G 8. JUNI 2008 

Deltagere:  Ole Martin Adolfsen A, Herbert Bjærum B, Oddgeir Feten C,  
                        Tommy Thomsen D, Marit Lauvrak Kristiansen E, Terje Røberg F, Narve 

Enger G (lørdag), Bjørn Zarbell H (søndag), G Kjell Børresen K 
Forfall: Sigmund Lereim, J  

Årets seminar gikk over to dager med en fellesdel på ca 7 timer, egen gruppe ca 5 timer.   
I den felles-delen presenterte AGRL sin handlingsplan, med tanke på at gruppene skulle 
arbeide med sine fagplaner seinere i møtet.  
Erik Arnesen orienterte om info-kampanjen – viktig kunnskap for alle fagsjefer.  
Bjørn Eide Olsen holdt et interessant foredreag om merkevare-bygging.  
PID Jan Holtet får folk til å lytte når han snakker, og vi fikk et bilde av hvordan Lions 
internasjonale styre fungerer.  
MD MEC holdt innlegg om fornyelsesprosessen i distriktene.  
MD IRC Evy Einarson orienterte om forpliktelser og gjennomføring av IR-tiltak i tråd med 
vedtak som gjøres på RM. 
MD LDC Finn Erling Haug orienterte om Leadership institute og muligheten for nordisk 
samarbeid. 
NA 
På egen samling gikk NAC gjennom 

• Tulipanaksjonen. Evaluering av fjoråret ble gjort, og behovet for skjerping av  
      bestillingsrutiner og distribusjon ble diskutert. GS Egil Moe Helgesen deltok og kunne  
      gi innspill sett fra administrasjonens  side.  
• Ivar Tollefsrud orienterte om DMV, oppdatering av bøker og materiell. Han fortalte litt 

om status på det spennende prosjektet ”Vold og overgrep mot barn”.  
• Sølvi Nordlund holdt et lærerikt foredrag om fredsplakat-konkurransen. 
      Dette er et nytt element for NAC, og fagsjefene fikk nyttig kunnskap gjennom  
      foredraget, materiell og spørsmålsrunde. Alt materiell som ble vist, (Powepoint  
      presentasjon om konkurransen, utkast til brev til skolene, regler for 2008 , brev til  
      klubbene).er sendt til fagsjefene elektronisk i ettertid.  
• Mest tid gikk til arbeid med handlings-planene. Vi satte opp en felles mal, og gikk 

gjennom hva alle fagsjefene burde ha med sett i lys av AGRL`s og MD-NAC `s 
handlingsplan. Vi etterstrebet konkrete, realistiske mål og handlinger , samt så lik 
tilnærming til gjennomføring som mulig i alle distrikt. Fagplanene fra distriktene 
sendes MD-NAC i ettertid. 

Evaluering: 
Det ble avsatt tid til en kort evaluering av dette fagsjefseminaret.  
Samtlige var enige om at felles seminar var med på å se sammenhengen mellom fagområdene 
og viktigheten av at vi drar i samme retning. Det var også en ypperlig anledning til ARGL å få 
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presentert handlingsplaner og ta opp enkelttema som vil bli prioritert. Innenfor den 
tidsrammen vi hadde til disposisjon var det ønske om litt mer tid til fagdelen og et strammere 
plenumsprogram. 

Sykkylven 21.06.08 
Hilde Straumsheim MD-NAC 



Referat fra fagsjefmøtet for PR 2008 
Sted: Haraldvangen, Hurdal, 7-8 juni 2008 
Se agenda for hele møtet 

Deltagere på PR-møtet:  
Distriktenes ledere: Perry Ulla PRC 104C, Finn Thorstensen ITC 104F, Reidar Gran ITC 
104G, Reidar Elnan (stedfortreder for PRC 104J), PRC Stein Larsen PRC 104 K 
Fra Lionskontoret, Vibeke Aasland, informasjonskonsulent og Egil Moe-Helgesen, 
generalsekretær. 

Fagsjeftreffet startet med samling i plenum. 
• Foredrag av Eirik Arnesen fra PR-byrået Informia 
Etter å ha jobbet med Lions ovenfor riksmediene i løpet av tre intense uker, kunne Eirik 
Arnesen fra PR-byrået Informia gi følgende tilbakemelding: Lions blir oppfattet som 
snille og flinke, men mindre viktige. Og aktører i samfunnet som ikke oppfattes som 
viktige, velges bort når redaksjonene skal velge mellom ulike saker. Vi har god 
gjennomslagskraft i mediene lokalt, antagelig fordi våre aktiviteter passer bedre til 
nyhetskriteriene til lokalmediene. Der er den gode og varme historien mer ettertraktet, og 
journalistene er ikke like opptatt av å lete etter mulig konflikt-vinkling.  
Hvis vi i Lions ønsker en høyere profil i riksmediene, bør vi finne fram til færre budskap 
som vi kan bli kjent for. Hva er Lions? Jo, det er de som …. Når mediene spør seg ”Hvem 
kan vi spørre for å få en uttalelse om dette?” Jo, Lions, de jobber jo for…. 
Se presentasjonen 

• Innlegg fra Bjørn Eide Olsen fra LC Oslo-Ormsund. Temaet var Lions som 
merkevare. 

Lionslogoen må vi vise frem oftere. Men enda viktigere er at vi må definere klarere HVA 
Lions står for. Så må vi tenke langsiktig og samstemt når vi skal fortelle hva Lions er til 
omverdenen. 
Se presentasjon.  

• Ole Fjeldtvedt grl  presenterte så handlingsplanen for neste år. Fagsjefene ble 
oppfordret til å formulere sine handlingsplaner i tråd med den overordnede planen. 
Han la vekt på at alle må  etterstrebe målbare mål og fokus. 

Se handlingsplan MD 104 

PR-møtet 
Se presentasjon med agenda 

1 Erfaringer fra informasjonskampanjen  
• Vibeke presenterte rapport fra Retriever med 708 artikler i lokalaviser. 
• Vibeke presenterte rapport fra byrået Mindshare som organiserte annonseringen om 

nettannonser. Vi fikk god respons på regionavisene, men dårlig på lokalvisenes 
nettsider. 



Tilbakemelding fra distriktene: 
• Kampanjen ble gjennomført etter planen. Generelt inntrykk av at annonsene var fine 

og synlige.  
• Vi vet lite om hva klubbene har gjort. 
• K-distriktet har fått mye PR og har kommet på plussiden når det gjelder 

medlemsvekst. Stein Larsen trekker frem samarbeidet etter seminaret om ”Ledelse i 
kreative prosesser” som ble arrangert på Lionskontoret høsten 2006. Det ble satt ned 
grupper med coach’er som besøkte klubbene. Dette har gitt gode resultater vedr 
medlemsvekst og PR-arbeid. 

• I forbindelse med kampanjen ble det laget sentralt en PR-pakke for bruk lokalt som 
inneholdt forslag til pressemelding om tulipanaksjonen, og generelle tips og råd om 
PR-arbeid. 

Kommentar. - Tipsene som fulgte egner seg best for jobbing mot riksmediene. Bør 
bearbeides mer for lokal bruk. 

Oppfølging: 
Det ble diskutert hva Lions sentralt kan gjøre for å følge opp informasjonskampanjen.  
- Frekvens er viktig for PR. Mediene må få jevnlige drypp om Lions. Husk på stoff til 
notisplass! 
- Vi har en avtale sentralt med NTB om distribuering av pressemeldinger. Må benyttes jevnlig 
- Viktig å få på plass nyhetsbrev på nettsidene og rutiner for distribuering.  
- Forbedre strukturen på lions.no. Bedre søk. Mer interaktivitet på nettsidene. 
- Lions Røde Fjær – julekampanjen. Må ut tidligere enn i fjor. 
- oppfølging av fornyelsesprosessen. Nytt seminar 27. september 
- etablere en kommunikasjonsstrategi for Lions Norge med ekstern hjelp 

Hva kan PRC gjøre? 
- hjelpe klubber med PR-arbeid, dvs. pressemeldinger, brosjyrer, stands og annet pr-materiell 
- oppfordre klubbene til fortsatt bruk av plakater og brosjyrer laget i forbindelse med 
informasjonskampanjen. 
- oppfordre klubber til å holde jevnlige informasjonsmøter (Nordstrands-modellen) 
- etablere PR-komité i distriktet 
- arrangere møter/seminarer for PR-kontakt 
- informasjonsbrev til klubber 
- samkjøre PR-arbeidet i tråd med avisens dekningsområde, ikke sone. 
- sette opp konkrete mål for antall omtaler i avisene. 
- etablere rapporteringsrutiner fra klubb til PRC 
- publisere informasjon på fagområdet på nettsidene. Samarbeide med ITC om publisering på 
distriktets/klubbenes nettsider 
- rapportere til MD PRC torsdagen to uker før AU-møtet (før guvernørrådsmøtene). Delta på 
telefonmøtene samme kveld.  

Spørreskjema for klubbene: 
Vi må be klubbene om deres erfaringer som vi kan ta med når vi jobber frem mot en ny 
informasjonskampanje om tre år. Forslag til spørsmål: 
Har dere lagt merke til annonsene?  



Hvis ja, hvor? 
Hvordan har dere brukt plakatene? 
Hvilke aktiviteter har dere gjort? 
Hadde dere stands? Hva snakket dere om? 
Fikk dere respons? 
Tok dere navn da dere traff folk? 
Fulgte dere opp personene? 
Er det positivt at vi har en informasjonskampanje igjen om tre år? 

Vibeke lager spørreskjema på lions.no og sender e-post til klubbene med informasjon om 
dette. Henvisning i the Lion 

2 Handlingsplaner 

Vi må ha målbare tall for PR.  
Forslag: vi må kunne rapportere hvor mange oppslag vi får i lokalmediene. Vi kan betale for 
registrering med f. eks. Retriever (dyrt), eller vi kan forsøke å samle inn informasjon fra PR-
kontakt i klubbene (billig). For å få etablert gode rutiner for rapportering er det viktig å 
vurdere rammene for intern kommunikasjon. 

Kommunikasjon PRC og klubb 
- Bedre opplæring av PR-kontakter. Fellesmøter bør arrangeres jevnlig i distriktene, evnt også 
i soner. Mål:  To i året er en passende start. 
- Klubbaviskonkurransen er en måte for PRC å få kontakt med klubber 
- Alle klubber må registrere en PR-kontakt i medlemsregisteret 
- Klubber rapporterer om oppslag i lokalmediene til PRC. 

Kommunikasjon mellom distriktene 
- Vi må fortelle hverandre om gode ideer. 
- sende e-post om at distriktsavisene er lagt ut på nettsidene. 

Kommunikasjon mellom MD PRC og PRC  
- Bedre rutiner for rapportering til guvernørrådet. Telefonmøter en uke før AU-møtene (før 
guvernørrådsmøtene). Vibeke lager en mal for rapport. 
- diskusjonsforum på nettsidene. Diskusjonsforum er åpnere enn e-post. 

Kommunikasjon på kryss av faggrenser.  
PR-funksjonen er helt avhengig av å få informasjon fra de andre fagområdene. Månedsbrev 
fra fagsjefene bør derfor sendes til PRC. 

Klubbaviskonkurransen. I 2007-08 var det PRC’ene som mottok klubbaviser til bedømming 
for så å sende inn distriktets beste til en nasjonal jury. Noen klubber har klaget over at de ikke 
kan delta i finalen. Vi ble enige om at det likevel er tre gode grunner til at PRC’ene får denne 
funksjonen.  



1. Det er mange klubber som ikke er klar over at distriktet har en PRC som kan 
hjelpe dem i PR-arbeidet. Informasjon om klubbaviskonkurransen kan være en 
god måte å etablere kontakt. 

2. Økt kontakt mellom PRC og klubbens PR-kontakt vil kunne inspirere til 
informasjonsarbeidet internt. 

3. Ved å dele ut en pris på distriktsmøtet, får arbeidet med klubbavisen få ekstra 
fokus. 

Er det behov for økt opplæring og mer oppfølging? 
- Nye PRC’er bør kontaktes av MD-PRC for å kartlegge eventuelle behov.  
- Det er behov for en instruks for PRC. Vibeke utvikler et forslag på basis av instrukser for de 
andre fagområdene. 
- Etablere rutine for informasjonsbrev for PR 

Oppsummering av handlingsplan for PRC 
Mål1. Bedre kommunikasjon mellom PRC/PR-komiteer og klubbenes PR-kontakter. Forslag 
til virkemidler: 
- Alle klubber skal registrere fagkontakt PR i medlemsregisteret. 
- Klubber rapporterer til PRC/PR-komiteen om oppslag i lokalmediene. 
- PRC/PR-komiteen arrangerer samlinger for PR-k’er i distrikt /evnt soner 
- Organisere PR-arbeidet i forhold til avisens dekningsområde (ikke sone). 

Mål 2 Øke antall omtaler om Lions i mediene. Sett opp et målbart mål mellom 5 og 10 i 
måneden per distrikt. Sett opp hva du som PRC skal gjøre for å oppnå målet. 

Se  handlingsplan for MD PRC 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Rapporter fra august og mai 2008  

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Fortsatt en del formaliteter som forsinker arbeidet 
• Ny oppstart i uke 3 i august, og med forventet ferdigstillelse ultimo 2009. 
• Det mangler fortsatt ca. kr. 700.000 for å få ferdigstilt det planlagte arbeidet. 
• Dette finansieres dels via innbetalinger fra klubbene i K, dels ved at det nå sendes giro 

til alle klubbene med anmodning om støtte (vedtak i GR mai 2008) 
• Innkjøp av inventar er beregnet til kr. 600.000. Av dette finansieres kr. 250.000 av 

UNICEF og resten via LCIF (søknad sendes senere i august) 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering. 
Vi må ha en ny gjennomgang av hele finansieringen så snart dette lar seg gjennomføre 
praktisk. 

Sak: STATUSRAPPORT NSR MINSK

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.16 – 2008/09

Saksbehandler: Erik Evang Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering. 
Revidert finansieringsplan fremlegges for GRM så snart den er ferdig.



Lions   Club    International 
MD 104 

NSR - prosjektgruppe Minsk 2008 – 2009 

FORELØPIG STATUSRAPPORT AUGUST 2008. 
Som oppdatering for Guvernørrådet 2008-09 vedlegges statusrapporten for mai 2008. 
Kort summary: (Vinter/vår 2008) 

- NSR 2008 fikk en bred orientering om status i sitt møte i januar-08. Denne ble godkjent med 
akklamasjon. 

- 15. januar ble maskiner kjørt fram for å starte arbeidet med forsterkning av fundamentet. 
Dispensasjon for vinterarbeid utendørs var gitt. 

- Etter 2-3 dager ble oppdaget problemer med grunnvann. Arbeidet måtte stoppe, og bl.a. 
grunnet fukt i grunnen ble ny disp. ikke gitt. Arbeidet måtte innstille til senere på vinteren/
våren. Vi var forberedt på økt kostnad grunnet forsinkelsene, men den er ikke kommet. 

- Minsk kommune og vi (Slava-vår lokale lionskontakt) blir mektig utålmodige. I slutten av 
april får total-entreprenøren VOLIS 10 dager på seg til å fullføre forsterkningsarbeidet. Intet 
skjer. 

- 23. april: Gledens melding fra SLAVA: Minsk kommune stiller 900.000.000 rubler til 
disposisjon på budsjettet for 2009. Dette utgjør om lag 420.000 USD eller ca. NOK 2 
millioner! I tillegg overføres restbeløpet fra kommunen for 2007 på ca. NOK 145.000 til 
prosjektet. Planene ligger fast, men det arbeides med å overføre ansvar til den regionen 
centeret ligger, og at ny entreprenør velges. Regionsjefen er meget aktiv overfor Slava for å 
få fortgang på og gjennomføring av prosjektet.  Minsk kommune vurder rettssak mot 
VOLIS for mislighold av kontrakt. 

- Med de nye konkrete bevilgningene fra Minsk kommune vil en nå ha behov for en fortsatt 
støtte på om lag NOK 700.000, inventar ikke medregnet. Dette er opprinnelig 
kostnadsberegnet til € 72.000 – eller om lag NOK 600.000, og der ligger støtte fra UNICEF på 
ca. 50.000 USD, eller ca. NOK 250.000  klar. 

- GR 2006-07 ga tillatelse til at prosjektgruppen kunne henvende seg til alle norske 
Lionsklubber om support. En slik ble sendt ut i form av en brosjyre, men ikke aktivt fulgt opp 
i 2007-08, grunnet stillstanden i prosjektet. Noen klubber, spesielt i D 104 H, har gitt støtte, 
det meste med € 5.000 – eller NOK ca. 40.000, fra én klubb. Nå vil slik henvendelse ble sendt 
ut, med oppfordring om ”å støtte etter evne” – slik at MD104 får fullført prosjektet, og vi tror 
at dette vil gi resultater. Nettsidene og The Lion vil gi mer spesifikk omtale. 

Sommeren 2008: 
- 23. juli: e-post fra EE til Slava med etterlysning av status. 
- 23. juli: e-post fra Slava: Vi skal ha møte med sentrale etater/regionsjef kl 17.00 i dag! 
- 23. juli: Rapport fra motet:  

- Ny contractor blir godkjent i løpet av 10 dager (ER GODKJENT)         
-  Arbeidet starter opp i uke 3 i august. Arbeidet ferdig ultimo 2009! 

               - Første fase finansieres fra MD-104 (NSR) / 104 K 
             -  I 4 kvartal settes restbeløpet fra Minsk City inn 
Den nye entreprenøren overtar VOLIS-dokumentene, inkl. finansieringsplanen. 
Framdriftsplanen til VOLIS må omarbeides, og tempoet skal økes! 

 
 05.08: SMS fra Slava: Svarer på spørsmål fra EE at finansplanen er klar, men på over 200 
sider. Han skal lage et sammendrag, som bør være á la de 2 sidene fra VOLIS, som ble lagt 
fram for NSR. 



Kongsvinger 11.08.08  Erik Evang 

Lions   Club    International 
MD 104 

NSR - prosjektgruppe Minsk 2007 – 2008 

Statusrapport mai 2008    
15. januar maskiner ble kjørt fram, og arbeidet med forsterkning av fundamentet startet. 
I Belarus er det restriksjoner på å få tillatelse til utendørs grunnarbeider vinterstid, men det har VOLIS 
( vår lokale prosjektleder Slava) ordnet. 
Etter en tid fikk de grunnvannsproblemer, som ble avdekket overraskende. Arbeidet stoppet opp, og 
tillatelsen har tydeligvis blitt trukket.  
I siste del av vinteren har imidlertid både Slava og Minsk City Council blitt utålmodige, og i slutten av 
april ble Volis gitt max 10 dager til å fullføre grunnarbeidene, Dvs. at i uke 20 skulle dette være 
sluttført. Minsk kommune vurderer nå å skifte entreprenør, men opprinnelige planer (tegninger, 
estimater og muligens framdriftsplan) ligger fast.*  
Muligens har vinterens stopp-periode forsinket noe.  

23. april kom en gledes - mail fra Minsk: 
Minsk City Council stiller 900.000.000 Belarus rubler til disposisjon på 2009 – budsjettet. 
Dette tilsvarer ca. 420.000 USD, eller vel 2 millioner NOK. 
I tillegg overføres restbeløpet fra 2007 på 63.000.000 BRL = ca. 29.260 USD eller om lag NOK 
145.000. 
* I etterlyst e-mail fra Slava dags dato, bekreftes at planene ligger fast. 

Distriktsmøtet i 104 K gjorde følgende vedtak: 
- Prosjektgruppen – på vegne av DG – gis fullmakt til å søke om lån inntill 1 million fra MD  
  104, slik at byggearbeidene kan gå fortløpende. 
- Støtten til prosjektet rulleres ytterligere ett år, fra til og med 2012 – 20013. 
Dette betyr at prosjektgruppen  - om nødvendig – har tilgang til godt 1 mill NOK fram til 2012-13. 

Budsjettgjennomgang etter nye signaler fra Minsk. 
Det tas sikte på – etter avtale med Egil - å foreta gjennomgang av budsjett og kapitalsituasjon sammen 
med han, slik at dette kan legges fram som en kort orientering i Guvernørrådets møte før Riksmøtet. 

Sponsorbrosjyren – ny aktivitet høsten 2008? 
Prosjektgruppa vurderer en ny henvendelse til klubbene i det nye Lionsåret, med tilbud om å delta i 
prosjektet med ”bidra etter evne og lyst”. Muligens vil dette også bli knyttet opp mot inventar, 
sammen med støtten til samme, fra Unicef. 
Tillatelse til å gå ut til alle klubbene ble gitt Lionsåret 2006 – 07, mens vi ikke har benyttet oss av 
dette 2007-08. 
Dersom det trengs nytt vedtak om tillatelse til dette i neste års Guvernørråd, kommer prosjektgruppen 
tilbake til saken.  

Prosjektleders signal til Guvernørrådet: 
Nå skal vi klare prosjektet! 

Kongsvinger, 06.05.08 



Erik Evang - prosjektleder 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se rapporten nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Det er levert 126 kartonger mot 134 i 2007 
• 78 klubber har kjøpt mot 93 i 2007 
• Fortsatt er distrikt E best med distrikt B som en god nr. 2 
• Økte innkjøpspriser og økt toll betyr lavere nettofortjeneste 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering. 
Salg av Lion Mints gir fortsatt klubben en god fortjeneste, og det må drives aktiv 
markedsføring for å øke salget. 

Sak: RAPPORT LION MINTS 1. HALVÅR 2008

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.17 – 2008/09

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering. 
DG’ene anmodes om å markedsføre salget at Lion Mints gjennom klubb-besøk, månedsbrev 
etc. 



Lion Mints  -  LC Randaberg 

           07.08.08 
Lionskontoret i MD 104 
v/Egil Moe-Helgesen 

RAPPORT OVER OMSETTINGEN AV LION MINTS FOR 1. HAVLÅR 2008

Salgsoppgave fra 1. januar til 1. juli 2008: 
Tall for 2007 i parantes. 

Distrikt Ant. klubber  Ant. kartonger  % av salget 
 A        9   (13)                       13     (11)            10,3   
 B      10   (10)        19    (13)            15,0   
 C        6     (5)          8      (5)   6,4 
 D        8   (10)        16    (15)            12,7 
 E      16   (17)        29    (33)            23,0 
 F        8   (11)        14    (18)            11,1 
 G        8     (9)          9    (12)              7,2 
 H        1  (4)          1      (4)   0,8 
 J        7     (9)              11    (10)   8,7 
 K        5   (11)          6    (13)   4,8 
 Sum      78    (93)      126   (134)                     100     

I tillegg har vi i denne perioden solgt 84  (67) myntbokser. 

Prognose for resten av året: 
Vi ligger litt under fjorårets salg av Lion Mints da vi satte rekord med 282 kartonger. Men vi 
håper på et bra resultat for siste halvår så vi kan nå opp mot resultatet for 2007. 
. 
Økonomi og utbetaling til MD: 
I sept. 2007 mottok vi 700 kartonger Lion Mints fra Australia. Økte priser og økt toll/avgift 
gjør at fortjenesten blir noe mindre nå – ca. kr. 1.100,- pr kartong.  I flg. avtalens pkt. 4 skal  
det for første halvår utbetales en a-konto  pr. 30.08.  til MD. Ut fra avtalen om 70% av 
overskuddet til MD og 30% til Distriktet, overfører vi da  kr. 100.000,- til mintfondet - 
bankkontonr.  6038.05.54251   



Med hilsen 

Steinar Straum 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Fortsatt er det The Lion som er den viktigste informasjonskilde til våre medlemmer 
• Informasjonskampanjen er stort sett oppfattet positivt, og vi fikk relativt mye respons, 

særlig i lokalpressen (antatt ca. 800 oppslag) 
• Det var meget vanskelig å komme gjennom i TV og radio i kampanjeperioden. Vi 

karakteriseres som ”alt for alminnelige”. 
• Det arbeides med en strategiplan hvor vi bl.a. blir anbefalt å jobbe med en eller to 

saker som vi ”eier”.  
• Vi har fortsatt mye infomateriell igjen, og dette kan bestilles avklubbene 
• Juleaksjonen til inntekt for CSF II ble vellykket til tross for at vi startet sent. 
• Tor Harald Vidung i LC Oslo/Ormsund har laget TV film for oss. Vi har fått filmen 

gratis, og den ble vist på TV 2 og TV Norge i pinsen. 
• Ny design på våre nettsider må prioriteres. For å få fortgang i arbeidet må det bevilges 

penger, da dagens ordning med utvikling på fritiden ikke fungerer.  
• Det arbeides med utvikling av ny kommunikasjonsstrategi for Lions Norge. En skisse 

kan bli ferdig til GRM 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Sak: ÅRSRAPPORT PR

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.18 – 2008/09

Saksbehandler: Vibeke Aasland Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



Rapporten tas til orientering 

Årsrapport for PR-arbeid 2007-08 

Hovedfokus og mål for PR-arbeidet 2007-2008: 
Økt kunnskapsnivå om Lions både internt og eksternt. Gjennomføre 
informasjonskampanje sentralt samordnet med PR-aktiviteter lokalt.  

Mål nr 1 var: Økt kunnskapsnivå om Lions internt.  

- Videreutvikle the Lion.  
Når det gjelder informasjon til medlemmer, brukes mest ressurser på medlemsbladet the Lion. 
Det er et mål for redaktøren at bladet inneholder  
- informasjon om viktige sentrale beslutninger og relevante hendelser. 
- være et forum for diskusjon og kommentarer 
- interessante artikler ikke bare om organisasjonen, men også andre samfunnspørsmål 
- artikler som bygger en positiv følelse av det å være medlem i Lions.  
- artikler som gir medlemmer inspirasjon og ideer fra andre medlemmer for å fornye sin egen 
klubb 
- bilder av lionsmedlemmer i aktivitet, særlig kvinner. 

Artikler om Lionsaktiviteter er supplert med faktabokser. Det er nyttig for lesere som 
skummer innhold. Det er lettere å tilegne seg det viktigste, ikke bare for medlemmer, men 
også for lesere uten kjennskap til Lions. Campaign SightFirst har hatt egne sider med 
vignetter for gjenkjennelse. Eksempler på klubbers aktiviteter som gir god PR er prioritert. 
  
Nordisk samarbeid: På NSR diskuterte redaktørene hvordan vi kan få produsert stoff som kan 
være relevant for flere land, med utgangspunkt i hva dagens 50-60-åringer opptatt av. En 
grunn for dette er å tiltrekke oss annonsører som ønsker å annonsere i flere nordiske land.  
En slik felles artikkel har kommet fra Sverige, og ble publisert hos oss i nummer 6 2007-08, 
men denne gangen ble det ikke koblet opp mot annonsering. 

Spørreundersøkelse, en oppfølging av en undersøkelse som ble gjennomført i 2003, kommer i 
nr. 2 2008-09.  
  
Utarbeide presentasjoner. Leder for lederutvikling har samlet presentasjoner i et bibliotek på 
nettsidene, sortert på klubb, distrikt og MD. Fagsjefene fikk ansvar for kvalitetsikring av 
innholdet. Dette arbeidet bør følges opp. 

MÅL 2 var: Økt kunnskapsnivå eksternt om Lions 
Gjennomføre en informasjonskampanje 2007-08 : 



Annonser i lokal- og distriktaviser, magasiner, fagtidsskrifter og web. Gjennomføringen av 
kampanjen gikk stort sett som planlagt. Samarbeidet med Ludens Reklame-byrå om strategi 
og materiellutvikling og mediebyrået Mindshare om medieplanen har gått bra. 

Nettannonser: Rapporten fra Mindshare viste god respons på annonsene på regionavisene 
(antall klikk per visning), mens lokalavisene ga dårlig respons.  

Intern forberedelse: En CD med informasjon om kampanjen ble sendt alle klubber i 
november. Den inneholdt et følgebrev om kampanjen, presentasjon (Powerpoint) av 
informasjonskampanjen, maler for informasjonsmøter (Nordstrands-modellen), PDF av 
vervebrosjyren, PDF’er av annonsene og PDF av arbeidsboken (som ble trykket opp og 
distribuert på distriktsmøtene 2007).  

50 vervebrosjyrer og 6 plakater til bruk lokalt ble sendt til soneledere i mars for videre 
distribusjon til klubber. Pga av en feil under sorteringen i adresselisten, ble noen av pakkene 
feilsendt, men de fleste fikk ut pakkene likevel. Pakker som kom i retur, ble sendt ut igjen til 
riktig adresse, og noen pakker ble sendt fra lionskontoret. Informasjon ble sendt på klubbmail 
og til soneledere (e-postadresser i medlemsregisteret. De uten e-post fikk informasjon tilsendt 
i posten) 

The Lion er sendt i 3 eksemplarer til hver president for distribusjon på venterom og 
møteplasser lokalt. 

PR. Arbeidet med redaksjonell omtale i lokalmedier ble håndtert av distriktenes PRC og 
klubbenes PR-kontakter. Det ble utabeidet en ”PR-pakke” bestående av forslag til 
pressemelding, tips om utforming av pressemelding og råd om mediehåndtering. Materiellet 
ble sendt PRC og publisert på fagområde PR på nettsidene.  

Det ble opprettet en avtale med NTB om utsendelse av 10 pressemeldinger per år i første 
omgang. Pressemeldingene om tulipanaksjonen og frivillig arbeid i Lions ble sendt til alle 
redaksjoner (Og PRC). I rapporten fra retriever og artikler vi får inn fra Melwater News 
(artikler på nett) viser at mange lokalaviser hadde brukt de sentrale pressemeldinger og laget 
en lokal vinkling. 

Vi inngikk en avtale med medieovervåkningsbyrået Retriever for kampanjeperioden (to uker) 
i april. Rapporten fant 110 artikler i lokalmedier. (Hele april 770 treff på søkeord Lions) 
Oppslagene gjelder trykte medier.   

Per fylke fordelte treffene seg slik: Østfold 48, Akershus 42, Oslo 42, Vestfold 36, Buskerud 
36, Aust-Agder 33, Oppland 29, Nordland 24, Troms 24, Hedmark 23, Telemark 22, Vest-
Agder 20, Hordaland 20, Sør-Trøndelag 20, Nord-Trøndelag 17, Finnmark 17, Sogn og 
Fjordane 16, Møre og Romsdal 16 og Rogaland 15. 

Tilbakemeldinger på fagsjefsamlingen i juni viste at det var artikler som ikke var kommet 
med i rapporten, så det reelle tallet er antagelig noe høyere. På dette møtet ble det diskutert 
hvordan arbeidet med PR kan måles. Eksterne tjenester på medieovervåkning som f.eks 



Retriever kan levere må vurderes. PRC’ene har i dag ingen rapporteringsrutiner med 
klubbene. For å kunne jobbe langsiktig med målbare mål, ble det enighet om å forsøke å 
innføre rapporteringsrutiner. Tanken er at når en klubb får omtale i avisen, skal det rapporteres 
til PRC. PRC leverer så rapporter til Lionskontoret torsdagen en uke før fristen for AU-saker.  

Vi inngikk et samarbeid med PR-byrået Informia for å få redaksjonell omtale i riksmediene. 
Etter tre uker med forsøk på eksklusive innsalg hos alle de sentrale riksmediene, samt 
masseutsendelse av to pressemeldinger og et leserbrev, ble resultatet ”stang ut”. Resultatet ble 
at en reporter i Nitimen på P2 besøkte Lions Club Oslos informasjonstelt i Bogstadveien på 
Tulipandagen 26 april. Direktesending.  

Informia forklarer medienes mangel på interesse med at Lions ikke oppfattes som viktige nok. 
Lions oppfattes som en organisasjon som gjør mye bra lokalt, men vi har ingen tyngde noe 
sted. Vi er ingen aktør i samfunnsdebatten og det er lett å velge oss bort når redaksjonen må 
velge mellom saker. Medierådgiverne i Informia råder oss til å jobbe frem en spisset strategi 
der vi har en eller toppen to saker i fokus. I et langsiktig perspektiv, tenk iallefall tre til fem år, 
er målet at Lions skal ”eie” en eller to saker, og at journalister og omverdenen skal velge oss 
som kilde når disse spørsmålene er på dagsordenen. En slik offensiv kommunikasjonsstrategi 
må vurderes opp mot våre ressurser. 

Andre oppfølgingstiltak:  
Klubbene oppmuntres til å fortsatt benytte informasjonsmateriell. Kan bestilles fra 
Lionskontoret. 
Oppfordre til klubbsamarbeid med lokalavisene (se artikkel i the Lions nr 5 2006-07) og 
avholde informasjonsmøter (Nordstrandsmodellen). 
Gjennomføre et nytt seminar sentralt i klubbfornyelse høsten 2008. Lære av de gode 
erfaringene i K-distriktet. 

MÅL 3 var å gjennomføre en Juleaksjon 
Juleaksjonen 2007 til inntekt for CSFII var et nytt tiltak og ble stort sett vellykket. 
Koordinatorene for CSFII og distriktenes MEC og PRC’er ble informert om aksjonen og fikk 
utdelt brosjyrer på et møte på Gardermoen 13 oktober. Mange bedrifter bestemmer seg for 
julegaver på et tidligere tidspunkt, og aksjonen bør startes på et tidligere tidspunkt neste år. På 
et møte i informasjonskomiteen 20 mai ble det foreslått at julekampanjen går til Lions Røde 
Fjær. Hovekomiteen vil avklare fremdrift av aksjonen med PR-byrået Creco Communications 
på et møte 25. august. 

Mål 4 
Film/presentasjon 
Tor Harald Vidung i LC Oslo Ormsund driver produksjonsfirmaet Lyd & bilde, og tilbød seg 
å lage en film om Lions for reklamefrie dager i TV 2 og TV Norge i pinsen, helt gratis for 
Lions. Filmen ble laget med plakatene for informasjonskampanjen. Det ble også laget en 
radiosnutt. Alt ble sendt 1. pinsedag. Det vil bli søkt igjen i julen 2008 og påske/pinse 2009 
med samme materiell. Byrået tilpasset også en film om CSFII oprinnelig fra Tyskland) med 
norske tekster. Ble vist på riksmøtet. 



Frikanalen: 
Lions Norge er som medlem i Frivillighet Norge også medlem i TV-kanalen Frikanalen.  
Frikanalen starter sine sendinger på RiksTVs bakkenett høsten 2008.  Informasjonskonsulent 
Vibeke Aasland og PDG Sigmund Hole deltok på et kurs i TV-produksjeon 13-15 juni 2008.  
Se vedlagte rapport og forslag til organisering av TV-produksjon i Lions. 

MÅL 5  var å videreutvikle nettsider eksternt på alle nivå og etablere nettavis som ekstern 
startside på alle klubber. 
Alle klubber har fått nettavisløsning eksternt med en velkomstartikkel øverst som presenterer 
klubben. Søk på postnummer var på plass i februar. Skjema for registrering av interesse for 
medlemsskap.  
Utvikle nytt design: Det er behov for et tidmessig og gjennomført design og en enklere og 
tydeligere struktur for å publisere og finne informasjon. For en organisasjon som Lions må 
nettsidene utvikles med større fokus på interaksjon og kommunikasjon. 
Utviklingen har tatt lengre tid enn planlagt, men planen er å kunne lansere nye sider for hele 
Lions Norge høsten 2008. Tidspunktet er avhengig av om vi kan finne disponible midler. For 
å få tilbakemeldinger under prosessen, er det lagt inn utvikling i faser. Fase 1 innebærer 
forslag til nytt design for Lions Norge og forslag til struktur. Det bør være klart 1. september. 
Oppfordringer blir så sendt på e-post til PRC og ITC om å fylle ut et skjema (på nettsidene 
internt) med innspill og kommentarer. Det er informasjonskonsulent i Lions Norge og utvikler 
Trond Larsen fra Interkodex som utvikler, og rapporterer til Informasjonskomiteen. 
Opplæring. Når nettsidene begynner å ta form, bør det avholdes et seminar/opplæring om 
bruk av nettsider i Lions. Nettsidene skal være et verktøy for alle i Lions, ikke bare ITC.   
  
MÅL 6 var å utvikle en kommunikasjonsstrategi for Lions Norge 
En langsiktig strategi for ekstern- og intern kommunikasjon, med konkrete tiltaksplaner. PR-
byrået Informia vil på bakgrunn av erfaringene med PR-arbeidet for informasjonskampanjen 
bistå som en ekstern hjelp for å utvikle en kommunikasjonsstrategi for Lions Norge. Utvikles 
høsten 2008 i samarbeid med informasjonskomiteen. PRC/ITC brukes som rådgivergruppe. 

MÅL 7 var å gjennomgå profileringsmateriell 
Undersøke muligheter for å utvikle en felles uniform. Gjennomgå innhold og utseende i 
startpakken for nye medlemmer. Materiell for arrangementer og stands. 

Det er startet en utredning om videreutvikling av Lions profilhåndbok i samarbeid med 
designbyrået Hvarings. Samme byrå hjelper oss med profilhåndbok for Lions Røde Fjær. 
Målet er å vurdere andre grafiske elementer i tillegg til den blå, tykke buen, se på innholdet/
formen på startpakken for nye medlemmer, og sørge for at alle aktivitetene i Lions Norge 
passer inn i vår grafiske profil. Spørsmålet om felles uniform er det ikke gått videre med. 
Brosjyre for tegnekonkurransen utviklet i samarbeid med MD-NAC, ferdig 1. september 

EKSTRA: 
Campaign Sight First: Lions Norge var et av fire europeiske land som ble tildelt ressurser 
for PR-tiltak gjennom byrået MS&L som Lions benytter internasjonalt. PID Jan Holtet og 
informasjonskosulent Vibeke Aasland deltok i arbeidet fra Lions. Vi valgte å fokusere på vårt 
samarbeid med Norad om våre øyehelseprosjekter. Vi tok kontakt med utviklingsministerens 



kontor for et felles PR-tiltak. Statsekretær Håkon Gulbrandsen ville i Solheims fravær gjerne 
ta saken og det ble arrangert et pressemøte på utviklingsministerens kontor 4. juli. I tillegg til 
Gulbrandsens utspill kom Jan Holtet som representant for Lions Aid Norway, Terje Vigtel 
avdelingsleder i NORAD og øyelege Dag Riise. Møtet ble offentliggjort på NTB sin 
aktivitetskalender og invitasjon ble sendt til redaksjonene i riksmediene. En journalist fra 
ABC Startsiden møtte. Etter pressemøtet ble en pressemedling med fire bilder sendt ut via 
NTB. Fikk oppslag i Agderavisen. Jan Holtet har skrev i august en debattartikkel for 
Aftenposten.  



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se rapporten nedenfor.  

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
• Ny startside er utviklet for Det er mitt valg og Lions Røde Fjær 
• Det er en rekke funksjoner som ikke er tilgjengelige på våre startsider. Derfor ser vi 

oss om etter alternative leverandører.  
• Nye funksjoner vil koste penger. GR vil måtte ta stilling til dette når anbudene er 

innhentet. 
• Oppgradering av medlemssystemet ble påbegynt før ferien, og forventes ferdig før 1. 

oktober 2008 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Rapporten tas til orientering 

Rapport IT 2007/2008 

1. Ny startside  

Sak: ÅRSRAPPORT IT

Møtedato: 29.08. 2008 Saksnr: 3.19 – 2008/09

Saksbehandler: Vibeke Aasland Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Ikke behandlet i AU



Arbeidet med ny startside har tatt mye lengre tid enn forutsatt. Et designutkast var klart i 
februar, men vi har ikke fått implementert dette.  
  
Vi er helt avhengig av å ha en internettleverandør som kan gjøre tilpasninger vdr design og 
funksjoner som vi selv ikke kan gjøre. Vår avtale med interkodex innebærer at vi skal ha 
supporttjenester, utvikling og oppdateringer inkludert. Hastesaker som problemer med 
pålogging og andre feil som oppstår blir raskt rettet opp. Men annen utvikling tar dessverre 
altfor lang tid. 

Nettsidene i dag er tilrettelagt for å publisere artikler og annen informasjon. Det er ønskelig å 
benytte nettsidene mer til ulike former for kommunikasjon også.  

Da nettsidene ble opprettet, ble det gjort mange spesialtilpasninger. Dette betyr i dag at alle 
nye funksjoner som er etterspurt, slik som nyhetsbrev, nyheter fra Magenta News, 
nyhetsfeeder, ny editor, nytt design, interaktive elementer som blogg/gjestebok, søk på 
artikler, osv også må spesialtilpasses. I Interkodex er det kun en person med slik kompetanse.  
Det er dessverre blitt et mønster at våre ønsker om tilpasninger ikke blir fulgt opp. 

Vi får dermed ikke dra nytte av den generelle teknologiske utviklingen og videreutvikling av 
nettsidene tar altfor lang tid. En organisasjon som Lions (jmf mål og etisk norm) bør ha 
nettsider tilrettelagt for kommunikasjon, ikke bare et system for informasjonsflyt én vei. 
Lions bør i større grad vise hva vi gjør og står for, også eksternt. Funksjoner som 
diskusjonsforum, kommentarfunksjoner på artikler og eventuelt blogg innebærer en aktiv 
deltagelse på individnivå, ikke bare klubb. Det er viktig at Lions ”henger med i svingene” og 
drar nytte av tilgjengelig teknologi for å gjøre organisasjonen et spennende sted for 
medlemmene. Når tillitsvalgte skifter såpass ofte, bør vi ha en løsning som er tilnærmet 
selvforklarende enkel å bruke. Formidlingen av nyheter og aktuelt må være mer oversiktelig 
og ha en integrert struktur. Det bør derfor utredes om andre publiseringsløsninger og 
internettleverandører kan egne seg bedre for Lions. 

Hva som er gjort 
• Ny startside er implementert på alle klubber. Det er et riktig skritt i retningen av å 

gjøre det enklere for klubbene å publisere informasjon eksternt og internt.  
o Alle klubber har fått en velkomstartikkel som ligger på topp i artikkellisten. 

Denne er enkel å redigere. Siden har ingen god design og det må ryddes opp i 
lenkene. 

• Det er mitt valg har fått nye nettsider.  
• Lions Røde Fjær 2009 har fått nettsider. Distriktskoordinatorene har fått egen tilgang 

på sitt område på distriktet, internt. Hver distriktsside skal ha en artikkel på topp om 
Lions Røde Fjær. Alle distriktenes Røde fjær ledere får tilgang til Røde-fjær-området 
internt. ITC eller PRC redigerer den eksterne artikkelen. 

• Overføring av informasjon fra medlemsregister til nettsider. Målet er å ha oppdatert 
info på nettsidene, automatisere fremfor å gjøre endringer manuelt og gjøre arbeidet 
mer effektivt. GR bør avgjøre hvilken informasjon som skal vises eksternt på klubber. 

2. Medlemssystemet. 



Vi kjører i dag medlemssystemet i versjon 8 hos MySoft. Dette er en versjon man nå ikke 
lenger vil supportere, og det ble derfor besluttet å oppgradere til versjon 10.  

Samtidig legges det inn en del endringer som vil gjøre systemet mer brukervennlig. Total 
kostnad er budsjetter til ca. kr. 180.000 inkl. moms. Oppgraderingen vil bli avskrevet over 4 
år



SAK 3.20.2
RESULTATREGNSKAP PR. 30.06.2008

Noter Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt
Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 5 097 780 5 179 732 5 203 000 −105 220
Inntekter vedr. infokampanjen 2 636 300 0 0 2 636 300
Tilskudd The Lion, annonser 468 854 533 067 548 000 −79 146
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 330 590 224 908 355 000 −24 410
Andre inntekter 306 357 276 940 270 000 36 357
SUM INNTEKTER 8 839 881 6 214 647 6 376 000 2 463 881

PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200 3 249

Lions ulykkesforsikring 135 829 150 921 145 000 9 171
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 218 123 178 645 260 000 41 877
SUM PROD. KOSTNADER 511 903 486 724 566 200 54 297
NETTO DRIFTSINNTEKTER 8 327 977 5 727 923 5 809 800 2 518 177

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 1 809 467 1 693 703 1 777 791 −31 676
Lokalkostnader 229 113 212 683 243 000 13 887
Revisjon 61 625 66 250 70 000 8 375
Kontor- og adm.kostn. 525 678 555 560 579 000 53 322
The Lion - trykk og porto 649 181 623 498 635 000 −14 181
Reiser, møter 1 104 438 1 076 656 1 167 975 63 537
Andre driftskostnader 76 000 57 815 75 000 −1 000
Reklame, PR 2 500 120 563 100 000 97 500
Prosjekt "organisasjon" 3 341 349 194 650 250 000 −3 091 349
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −1 276 −45 750 0 1 276
Avskrivninger 37 962 111 870 120 000 82 038
Overført til distriktene 1 155 000 1 225 000 1 155 000 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 8 991 036 5 892 500 6 172 766 −2 818 270

DRIFTSRESULTAT −663 059 −164 577 −362 966 −300 093
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 479 502 579 087 350 000 129 502
Finansresultat 179 544 109 158 50 000 129 544
RESULTAT −4 014 523 668 37 034 −41 048

Perioden 31.03. - 30.06 separat
Regnskap Regnskap Budsjett Ubrukt

Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008 regnsk./budsj
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 0 −200 0 2 636 300
Tilskudd The Lion, annonser 137 103 0 0 −2 897
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 78 725 130 690 140 000 8 725
Andre inntekter 184 854 25 898 70 000 −13 896
SUM INNTEKTER 400 682 156 388 210 000 2 628 232
PRODUKSJONSKOSTNADER
Overført til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200 3 249
Lions ulykkesforsikring 0 0 0 0
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 61 020 30 388 47 500 −13 520
SUM PROD. KOSTNADER 218 971 187 546 208 700 −10 271
NETTO DRIFTSINNTEKTER 2 818 011 144 826 200 050 2 617 961

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 351 075 275 850 336 359 −14 716
Lokalkostnader 66 971 23 333 60 750 −6 221
Revisjon 0 0 20 000 20 000
Kontor- og adm.kostn. 165 617 169 982 187 000 21 383
The Lion - trykk og porto 108 580 112 378 105 833 −2 747
Reiser, møter 239 460 245 014 250 217 10 758
Andre driftskostnader 44 404 40 462 45 000 596
Reklame, PR 2 500 37 063 25 000 22 500
Prosjekt "organisasjon" 3 231 348 117 836 140 000 −3 091 348

1



Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −7 319 −7 688 0 7 319
Avskrivninger 5 691 26 939 30 000 24 309
Overført til distriktene 232 500 250 000 232 500 0
SUM DRIFTSKOSTNADER 4 440 828 1 291 171 1 432 660 −3 008 168

DRIFTSRESULTAT −1 622 817 −1 146 345 −1 232 610 −390 207
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 467 624 579 087 350 000 117 624
Finansresultat 105 287 29 330 0 105 287
RESULTAT −1 049 906 −537 928 −882 610 −167 296
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Lions Clubs Int. MD 104

Balanse pr. 30.06.2008 8/6/08

Note 6/30/08 6/30/07
Eiendeler

Sum anleggsmidler 26 494 64 456

Kortsiktige fordringer 2 632 658 914 849
Forskuddsbetalte kostnader 879 412 545 988
Opptjente, ikke forfalte inntekter 2 232 984 1 022 536
Sum fordringer 5 745 054 2 483 374

Likvider 7 088 434 11 738 010

Sum omløpsmidler 12 833 488 14 221 384

Sum eiendeler 12 859 982 14 285 840

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.07 3 508 951 2 985 284
Årets resultat −4 014 523 668
Opptjent egenkapital 30.06 3 504 938 3 508 951

Avsetninger
Sum avsetninger 746 251 723 300

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 280 105 258 035
Mellomregning med aktivitetsregnskapet 6 791 055 8 372 443
Conventionlotteriet 379 002 390 183
Skyldige offentlige avgifter 666 977 704 222
Påløpte, ikke forfalte utgifter 491 654 328 706
Annen kortsiktig gjeld 0 0
Avsetn. ekstraord. kont. 0 0
Sum kortsiktig gjeld 8 608 793 10 053 589

Sum egenkapital og gjeld 12 859 982 14 285 840

1



Aktivitetsregnskapet
Note     Narkotikabekjempelse Note     Annet ungdomsarbeide Note     Katastrofeberedskapen

2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007
Beholdning 1.7 3 181 609 2 496 881 172 160 187 365 3 720 464 3 011 423
Innbetalt   4 058 776   4 035 123   2 004 766   1 782 903   227 853   1 101 025 
Til tiltak i Norge   1 549 173   1 469 238   113 241   88 228   20 000   -   
Til internasjonale tiltak   100 000   691 340   620 775   1 735 178   379 645 
Kjøpskostnader, frakt etc.   1 790 344   1 687 816   1 240 278   1 036 582 
Admin. og markedsføring   194 405   193 340   68 138   52 522   7 762   12 340 
Årets resultat   424 854   684 728   (108 232)   (15 205)   (1 535 087)   709 040 
Ekstraordinære poster   -     -   
Beholdning 30.6   3 606 464   3 181 609   63 929   172 160   2 185 377   3 720 464 

                  Lion Mints                  Lions Lys                        LCIF
2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007

Beholdning 1.7   442 856   1 212 158   268 709   319 932   304 221   10 711 
Innbetalt   279 931   290 637   12 249   8 777   321 219   293 510 
Til tiltak i Norge   -     195 500   17 000   60 000 
Til internasjonale tiltak   421 413   864 439   605 000   -   
Admin. og markedsføring
Årets resultat   (141 482)   (769 302)   (4 751)   (51 223)   (283 781)   293 510 
Ekstraordinære poster
Beholdning 30.6   301 374   442 856   263 958   268 709   20 440   304 221 

Diverse andre CSFII   SUM ALLE AKTIVITETER
2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007 2007/2008 2006/2007

Beholdning 1.7   270 232   236 749   12 192   37 217   8 372 443   7 512 436 
Innbetalt   134 365   168 673   7 501 186   5 215 913   14 540 344   12 896 562 
Til tiltak i Norge   -     10 000   -     -     1 699 414   1 822 967 
Til internasjonale tiltak   137 796   125 190   7 347 555   5 220 000   11 038 282   7 210 049 
Kjøpskostnader, frakt etc.   -     -     75 163   8 112   3 105 785   2 732 511 
Admin. og markedsføring   -     -     7 946   12 827   278 251   271 028 
Årets resultat   (3 431)   33 483   70 522   (25 025)   (1 581 389)   860 007 
Ekstraordinære poster   -     -     -     -   
Beholdning 30.6   266 801   270 232   82 713   12 192   6 791 055   8 372 443 

1. Bevilget, ikke utbetalt : Narkofondet kr. 36.900 -. Katastrofeberedskapen kr.

1



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se årsberetning i sak 3.35.1 og regnskaper med noter i sak 3.35.2.  

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  
Regnskapet er nå utarbeidet etter den nye standarden for idelle organisasjoner. Tallene er 
identiske med det som ble behandlet i GRM i november 2008.  

Kommentarer til regnskapet ble utarbeidet til møte i august. Den eneste vesentlige endringen 
er at momsrefusjonen ble ca. kr. 100.000 lavere enn forutsatt i august (men innarbeidet i 
tallene fra november). 

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Regnskapet for 2007/2008 med årsberetning, regnskap og noter godkjennes

Sak: KOMMENTAR TIL REGNSKAPET PR. 30.06.08

Møtedato: 14. og 15.02. 2009 Saksnr: 3.35 – 2008/09

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Regnskapet for 2007/2008 med årsberetning, regnskap og noter godkjennes.



Årsberetning for 2007/08 for Multippeldistrikt 104, Norge 

Generelt 
Lions Club International MD 104 er administrasjonskontoret for Lionsklubbene i Norge. 
Lions er verdens største frivillige serviceorganisasjon. I Norge hadde vi 30. juni 2008 totalt 
12.680 medlemmer i 493 Lionsklubber. Kontoret holder til i Ensjøveien 18, 0661 Oslo.  

Årsregnskapet er i forhold til tidligere år endret, og utarbeidet etter ”God Regnskapsskikk 
(høringsforslag) for Ideelle Organisasjoner”. For ordens skyld har vi bakerst i 
noteopplysningene satt opp regnskap og aktivitetsregnskap slik det har blitt presentert 
tidligere.  

Ledelse 
Multippeldistriktets ledelse, guvernørrådet (GR) består av ti distriktsguvernører valgt av sine 
distriktsmøter samt guvernørrådsleder, assisterende guvernørrådsleder og fem ledere av de 
ulike fagområdene valgt av riksmøtet. Administrasjonen består av generalsekretær og hans 
stab. Lions Aid Norway (LAN), Stiftelsen Det er Mitt Valg (DMV) og The Lion har egne 
styrer og ledelse som alle rapporterer til GR. 
  
Årets distriktsguvernører var: 
A: Arild Dahle, LC Andøy,   B: Martha Kalland, LC Malvik/Saxedatter,  
C: Kari Øvstedal, LC Gulen,   D: Atle Lerøy, LC Vaksdal,  
E: Bjørn Lian, LC Stavanger/Tasta,  F: Alexander Grønvold, LC Vegårdshei,  
G: Sigmund Kjos, LC Røyken Øst,  H: Hans Reykdal, LC Oslo/Christiania,  
J: Asbjørn Hollund, LC Enebakk K: Knut Jørgen Carlsen, LC Vestre Toten. 

Guvernørrådsleder var Helge Toftner, LC Vestby og assisterende guvernørrådsleder Ole 
Fjeldtvedt, LC Sandnes/Riska. Arbeidet har tatt hensyn til strategi- og langtidsplan, årsplaner 
for MD104, samt planer i våre distrikter og fagområder. Arbeidet har vært forankret i Lions 
etiske norm, mål og vår visjon: 

”Å skape større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær  
hjelp og å yte frivillig innsats med lokalt engasjement og internasjonalt samarbeid.” 

Hovedmål for Guvernørrådet 2007 – 2008 
• Handle etter mottoet ”Challenge to Change” 
• Gjennomføring av prosessen ”Fornyelse i Lions” 
• Gjennomføre informasjonskampanjen for å gjøre Lions bedre kjent 
• Implementere forenklinger i rutiner, prosesser og regelverk i organisasjonen 
• Øke antall medlemmer i hvert distrikt til minst 1250. 
• Oppnå målsettingen i Campaign SightFirst II, bidrag fra klubbene på 14,6 mill kroner 

og minst 30 modellklubber  
• Utdeling av 900.000 tulipaner i årets Lions Tulipanaksjon 
• Øke dekningen av ”Det er mitt valg” med 10% 
• Gjennomføre ungdomsutvekslingsprogrammet med 150 studenter ut og 130 inn 
• Gjennomføre og videreutvikle ungdomsprosjektet i Uganda 
• Minst én Leo-klubb i hvert distrikt 
• Øke andelen av midler til IR-arbeide til 40%  



Våre økonomiske mål ble oppnådd, men vi har langt igjen når det gjelder medlemsvekst og 
klubbetableringer. Dessverre oppnådde vi ikke målsettingen om at alle distrikter skulle ha 
minst 1250 medlemmer. Totalt sank medlemstallet med 273 til 12680. Kun to distrikt, D og K, 
kunne oppvise medlemsvekst. Fem distrikt hadde ved årets utgang færre enn 1250 
medlemmer. Dette vil ha konsekvenser for bl.a. utgiftsrefusjoner fra hovedkontoret. 

Egenkapitalen er på 3,5 mill kroner eller 27 % noe som ansees som meget tilfredsstillende ut 
fra den vedtatte målsettingen om 25 % egenkapital slik at vi har mulighet til å møte 
uforutsette situasjoner. Alle fonds med unntak av ungdomsfondet, har god beholdning, og det 
er blitt bevilget mye penger til internasjonale tiltak. Det vil bli gjort særskilte tiltak for å 
styrke ungdomsfondet i lionsåret som kommer. 

Økonomien i LAN og DMV er god. Narkofondet, som i stor grad brukes til å finansiere 
kursene i DMV, er nå på ca. 3,6 mill kroner etter nok en meget vellykket Lions Tulipanaksjon.  

Fornyelse i Lions 
Verdenspresidentens motto ”Challenge to Change” passet fint inn i den pågående prosessen 
”Fornyelse i Lions”, som igjen var en forutsetning for informasjonskampanjen som ble kjørt i 
april 2008. Informasjonskampanjen hadde to formål, dels å gjøre Lions mer kjent, dels å 
vekke interesse for å bli medlem i Lions. Det er vanskelig å måle effekten, men vi observerte 
stabilitet i medlemstallet mot slutten av lionsåret. 
Endringer i regler og rutiner i sentralorganisasjonen viste seg å ta lengre tid enn planlagt. 
Forslag til omfattende endringer blir lagt fram for Guvernørrådet kommende år (2008-09) og 
på Riksmøtet 2009.  

Våre aktiviteter 
Aktiviteter er fellesbetegnelsen for innsamling av midler og for de tjenester Lions gjør for 
omgivelsene, lokalt, nasjonalt og internasjonalt. Klubbene er kjernen i virksomheten. Disse 
støttes av ledere innenfor fagområder i distriktene og på landsbasis. Fagområdene, som stort 
sett har sammenfallende ledelsesstruktur sentralt og i distriktene, er: 
Internasjonalt arbeid, ungdomsarbeid, arbeid mot narkotika og rus, lederopplæring og 
medlemsutvikling – alle med riksmøtevalgte ledere. PR/informasjon er lagt til lionskontoret, 
samt til medlemsbladet The Lion. IT er lagt til lionskontoret. 

Hovedkomiteen for Lions Røde Fjær aksjonen 2009 ble etablert i løpet av året og 
planleggingen er i full gang. De innsamlede midler skal gå til utvidelse av Regnbuesenteret 
ved Norges Blindeforbunds senter i Hurdal.  

Internasjonalt arbeid 
Leder: MD-IRC Evy Einarsen, LC Porsanger 

Katastrofefondet 
MD 104 har også i år gitt bistand når katastrofer har oppstått, og har kanalisert midler og hjelp 
sammen med andre hjelpeinstanser. Dette viser at Lions er og skal være ”Til Tjeneste” når 
katastrofer oppstår. Økonomisk bistand på til sammen 1,75 mill. kr. er gitt til. 

• Flomrammede i Uganda 
• Jordskjelv i Kina 



• Flomrammede i Bangladesh og Burma 
• Skogbrannene i Hellas 

Det har ikke vært nødvendig å styrke katastrofefondet i år, men likevel har klubber innbetalt 
over 227.000 kr – noe som viser Lions vilje til å hjelpe i katastrofesituasjoner. 

Øyehelse prosjektene 
I oktober 2007 ble vår første øyeklinikk i Malawi åpnet i byen Mzuzu, og klinikken 
gjennomførte 50 øyeoperasjoner pr. uke i de to første ukene den var i drift. I tillegg til 
øyeoperasjoner jobbes det med informasjon om forbygging av unødvendig blindhet og 
skolering av helsepersonell. Dette er den sjette øyeklinikken vi har bygget i vårt 
øyehelseprosjekt i Uganda og Malawi. Den neste (og siste) klinikken i Malawi er allerede 
kommet langt i planleggingen. 

Klubber, soner og distrikter er flinke til å gjennomføre spinoff prosjekter i de områdene vi 
driver øyehelseprosjektene. Bl.a. ble det åpnet en skole i Malokotera – litt utenfor Mzuzu – 
kort tid etter at øyeklinikken i Mzuzu ble åpnet.  

Lions Aid Norway (LAN) 
LAN gjør, sammen med sine rådgivere og våre stedlige representanter i Malawi og Uganda, 
en enorm innsats i øyehelseprosjektene våre. LAN har også fått i oppdrag å finne nye land 
hvor vi kan gjøre tilsvarende innsats. Samtidig jobbes det med tiltak som skal sikre 
bærekraften etter hvert som vi faser ut vår innsats i Uganda og Malawi. Finansieringen er 
sikret gjennom innsamlede midler i Campaign SightFirst II. 

Campaign SightFirst II (CSF II) 
Våre klubber bidro med totalt 14,7 mill til CSF II, hvilket er 0,1 mill over målsettingen. Dette 
ble oppnådd ved stor innsats fra neste alle vår klubber, og med dyktig ledelse av våre 
koordinatorer Ole Fjeldtvedt og Marit Klokkerhaug. Det ble totalt signert 62 modellklubb-
kontrakter hvor  klubben forpliktet seg til å innbetale minst $ 400 pr. medlem. Med disse 
resultatene kan vi trygt fastslå at målet om minst 40 % av våre midler til IR-arbeide ble 
oppnådd. 

Prosjekttur for IRCer 
Samtlige distrikts-IRC’er har i løpet av de to siste årene vært på prosjektbesøk i Uganda eller 
Malawi, noe som vi allerede ser har ført til økt engasjement for våre IR-aktiviteter.  

Ungdomsprosjekt i Uganda 
Det første prosjektet hvor 5 ungdommer løste forskjellige oppgaver i samarbeid med ungdom 
og Lions i Uganda, ble en suksess. Flere nye prosjekter, bl.a. å starte en grisefarm, er kommet 
i gang. I sommerens program (2008) reiste hele 12 norske og 1 dansk ungdom nedover på 
tilsvarende prosjekt. Søknaden til disse plassene var enorm, så dette er kanskje en ny måte å 
involvere ungdom i lionsarbeide. 

Fadderordning 
Nesten 155 klubber har bidratt med til sammen kr 381.200 til fadderordningen i Uganda. Det 
ser ut til at de årlige innbetalingene har stabilisert seg på dette nivået. Antall fadderbarn ligger 
på ca 120. 

Nordisk Samarbeidsråd (NSR) 



Vårt NSR-prosjekt i Minsk i Hvite-Russland ble ytterligere forsinket dette lionsåret. Takket 
være tålmodig innsats av vår prosjektleder Erik Evang er de fleste hindringer nå ryddet av 
veien og NSR-delen av prosjektet nærmer seg fullførelse. Distrikt K vil fortsette sitt 
engasjement i å fullføre byggeprosjektet.  
I mellomtiden har det neste NSR-prosjektet, restaurantskolen ”Casa Minuta” i Romania, 
kommet i gang. Prosjektet ledes av MD101 Sverige. Norge vil presse på for å få til bedre 
kvalitetssikring av fremtidige NSR-prosjekter.  

Arbeid for og med ungdom 
Leder:  MD-YC Christopher Knag, LC Bergen Vest 
Leder:  MD–NAC Hilde Straumsheim, LC Sykkylven-Sigtuna 

Året 2007/2008 har vel vært et blandet år for YC området. Antall aktive Leoklubber er nå i 
realiteten 2. Det må til nytenkning i hvordan Leo skal kunne bli en attraktiv møteplass for 
ungdom, og hvordan Lions skal bidra til gjenreising av Leo. 

Ungdomsutveksling/-leir 
Totalt sendte vi sommeren 2008 ut 100 ungdommer, som er et godt stykke unna planen på 
150. Vi mottok 120 ungdommer fra 42 nasjoner. Tilbakemeldingene så langt tyder på at 
leirarrangørene har gjort en utmerket innsats.  Utfordringene med å skaffe vertsfamilier ble 
større enn noensinne, og denne problematikken må nå drøftes på alvor. Over ungdomskontoen 
sponset vi 5 ungdommer til de norske leirene. 
Ni ungdommer fra Malaysia og 1 fra Australia deltok på vandreleiren, som ble arrangert i 
desember 2007 og januar 2008 av distriktene C, G og F. Ungdommene hadde et flott opphold 
i de tre distriktene. En stor takk til YEC’er og vertsfamilier for god innsats.  

Mens leirene 2007 ble avsluttet var YE-utvalget godt i gang med planleggingen for sommeren 
2008. Den engelskspråklige brosjyren var klar til Convention i Bangkok, hvor YEPC Per 
Gunnar Nyheim deltok og sørget for å skaffe kontakter med oversjøiske leirtilbydere.    

Helsesportsuka for funksjonshemmede i Tana ble arrangert for 27. gang i perioden 5/8 – 11/8 
(2007).   
Beitoleiren ble arrangert for 36. gang i perioden 29/6 - 13/7 (2008). 29 deltagere fra 13 ulike 
nasjoner hadde to fine uker på Grønolen Fjellgård. Finansieringen av disse leirene er blitt en 
utfordring som klubbene må ta mer på alvor.. 

Lions Ungdomspris 
Lions ungdomspris ble delt ut for femte gang under Riksmøtet i Haugesund. Årets prisvinner 
var 18 år gamle Monica Sik Holm som har skrevet og fremfører en musikal om kloakkbarna i 
Bucuresti. Inntekten av musikalen går nettopp til disse barna. Kandidaten var foreslått av 
Distrikt 104G v/YEC Marith Jensen Tørnby.   

Fredsplakatkonkurransen 
Årets vinner av Fredsplakatkonkurransen ble Anniken Bjørnstad, elev ved Jansløkka skole i 
Asker. LC Blakstad (104G) hadde sendt inn vinnertegningen. Denne aktiviteten er nå flyttet 
til fagområdet NA, og ny leder er Vidar Waaden, LC Lørenskog Vest. 

Orkester Norden 



Åtte ungdommer fra Norge har deltatt i Orkester Norden denne sommeren. Ny vri på turneen 
var konsert på Hurtigruten. Foruten konserter i Kristiansand spilte orkesteret bl.a. i Tromsø og 
Hammerfest. Heller ikke i år nådde den norske deltageren til finalen i musikkonkurransen 
under EuropaForum i Cannes. Nivået er utrolig høyt blant disse ungdommene.  

Leo 
Leorådet har blitt ledet av Liv-Kristine Syversen, Leo Club Oslo Rustad. Dessverre er nesten 
alle Leoklubbene gått i oppløsning, og det må drastiske og raske tiltak til for å blåse liv i Leo 
igjen.  

Narkofondet 
Samlede utbetalinger fra narkofondet var ca. 1,6 mill. Hoveddelen av dette er for kurs i 
stiftelsen ”Det er mitt valg”. Av andre store utbetalinger, bør nevnes Lions Tulipanpris på kr. 
50.000,- + omkostninger og bidrag på kr. 100.000 til årets TV aksjon.  Årets Lions 
Tulipanpris ble tildelt en ildsjel innen forebyggende arbeid mot rusmisbruk, Bente Hauger. 
Hun har i mange år jobbet i Politiets hundepatrulje i Oslo og deretter for barnevernet i Asker, 
og med sin solide kompetanse er hun som pensjonist fremdeles i full aktivitet. Hun og 
mannen har dessuten engasjert seg privat ved å åpne sitt hjem for til sammen 13 barn med 
narkotikaproblemer 
Resultat etter årets tulipanaksjon hvor klubbene delte ut 906.000 tulipaner – en økning på 
30.000 - vil være at fondets beholdning pr. 30.06.08 er ca. kr. 3,6 mill. Dette sikrer 
finansieringen av vårt arbeide for å bekjempe rusmisbruket blant ungdommen.  

Det er mitt valg. 
For regnskapsåret 2007 gikk stiftelsen med et overskudd på ca kr.220 000 dette takket være 
økt salg av kurs og bøker samt lavere personalkostnader. For øvrig henvises til egen 
årsmelding for stiftelsen ”Det er mitt valg”.  

Medlemsutvikling 
Leder: MD-MEC Knut Erik Wollan, LC Narvik 

Ved utgangen av lionsåret hadde vi 12.680 medlemmer, en nedgang på 273. Det er fortsatt et 
forsvinnende lite antall av disse som blir registrert som transfer.  
Det er stiftet 1 ny klubb og 3 klubbfilialer, mens 12 klubber er lagt ned.  

Distriktene A, B, D, F og H er under grensen på 1250 medlemmer ved årets slutt. Distrikt K 
har klar å komme seg over grensen igjen takket være målbevisst satsning.  Ingen distrikt 
nådde sine målsetninger på medlemstall. 
Kvinneandelen er sakte økende, men det er fortsatt langt fram til en naturlig fordeling av 
menn og kvinner i vår organisasjon.  

Informasjonskampanjen har forhåpentligvis bidratt til å dempe nedgangen i medlemstallet, 
men vi ser neppe effekten av dette før i kommende lionsår. 

Årets Mr(s) Lion 
Klubbene ble oppfordret til å utnevne sin ”Årets Mr(s) Lion” til et medlem som hadde gjort 
en spesiell innsats. Guvernørrådslederen utnevnte sin Mr Lion 2007/08 på Riksmøtet i 
Haugesund – en mangeårig engasjert lion, Otto Brødholt fra LC Hobøl. 



Lederopplæring 
Leder: MD-LDC Finn Erling Haug, LC Birkenes 

VDG-opplæringen ble gjennomført etter ny opplæringsplan for VDG-ene, og ble avsluttet ved 
riksmøtet i Haugesund. Det tidligere norske brevkurset er omarbeidet til et seminar over to 
dager. 
En rekke opplæringsprogram på klubbnivå, bl.a. for klubbpresident og klubb-K’er er revidert. 
Det er satt i gang forundersøkelser med tanke på å arrangere Regional Leadership Institute i 
Norge – en lederutdanning på høyt nivå.  

Møter og representasjon 
Guvernørrådet har holdt fem ordinære møter samt en telefonkonferanse. Riksmøte 2008 ble 
holdt i Haugesund med LC Karmøy som teknisk arrangør. Det ble et meget vellykket 
Riksmøte. Deltakelsen var forholdsvis bra med 315 delegater fra 209 klubber.  

Norge var representert under Convention i Chicago, Europa Forum i Bukarest, NSR på 
Lidingø og ved Riksmøtene i de andre nordiske landene samt Tyskland. Guvernørrådsleder 
(GRL) deltok også på to CC-møter i København. Hovedtema på disse to møtene var fornying 
av NSR møteinnhold og organisering.  

Administrasjonen  
Administrasjonen har bestått av generalsekretær Egil Moe-Helgesen, økonomikonsulent 
Solveig Selle Gran og informasjonskonsulent/redaktør Vibeke Aasland. I tillegg har Otto 
Brødholt vært engasjert som rådgiver på timebasis. Pr. 30.06.2008 utgjorde denne 
bemanningen ca. 3,5 årsverk, hvorav ca. 3 årsverk arbeidet med Lions Norge 

Medlemsbladet The Lion kom ut med seks nummer. Bladet utvikles stadig og i tillegg legges 
nå nyheter og annet stoff fortløpende ut på våre nettsider. 
Jon Sigurd Vangsøy er fortsatt engasjert til salg av annonser. 

Sluttkommentarer 
Styret mener at forutsetningen for fortsatt drift er til stede, og årsregnskapet for 2007/2008 er 
satt opp under denne forutsetning. Det indre miljø er tilfredsstillende, og sykefraværet har 
vært innenfor det normale. Det har ikke vært skader eller ulykker på arbeidsplassen. Lions 
Norge har stor fokus på miljø, og driver ikke virksomhet som forurenser det ytre miljø. Over 
50% av våre ansatte er kvinner.  

Resultatregnskap (drift) er avsluttet med et underskudd på kr. 4.014, mens kapitalen med 
selvpålagt restriksjon (riksmøtefondet) er økt med kr. 22.951. Formålskaåpitalen med ekstern 
påklagt restriksjon (aktivitetsmidler) er gjort opp med et underskudd på kr. 1.581.389,- som i 
det vesentlige skriver seg fra utbetalinger fra Katastrofefondet. Vi mener at vedlagte balanse, 
og aktivitetsregnskap med tilhørende noter viser et rettvisende bilde av organisasjonens 
stilling pr. 30.06.2008 og av driften i regnskapsåret avsluttet samme dato. 

Oslo, 15. november 2008. 



Ole Fjeldtvedt    Hroar Thorsen       Willy Rudolf Bygdevold            
Guvernørrådsleder        Assisterende  
                                   Guvernørrådsleder 

Jarle B. Lande    Arne Bjørn Romuld  Halvard Møgster 

Odd Audun Rage        Solbjørg Kolsrud  Atle Jarl Holsen   

Jan Storo         Einar Thorbjørnsen              Inger Margrethe Kristiansen 

Helge Toftner        Egil Moe-Helgesen 
Guvernørrådsleder 2007/2008       Generalsekretær



Aktivitetsregnskap Note 2007/2008

1) Anskaffede midler
a) Medlemsinntekter
   i) Medlemskontingent 1   5 097 780 
   ii) Inntekter vedr. informasjonskampanjen 1   2 536 300 
b) Tilskudd (ikke offentlige) 2   518 294 
c) Innsamlede midler, gaver mv.
   i) Innsamlede midler og gaver til bestemt formål 3   9 894 329 
d) Opptjente inntekter fra operasjonelle aktiviteter fordelt på
   i) aktiviteter som oppfyller organisasjonens formål 3   5 256 537 
e) Finans- og investeringsinntekter 0
f) Andre inntekter 5   814 878 

Sum anskaffede midler   24 118 117 

2) Forbrukte midler
a) Kostnader til anskaffelse av midler
   Innsamlinger og gaver   2 310 391 
   Andre kostnader til anskaffelser   370 515 

Sum kostnader til anskaffelse 4,6   2 680 907 

b) Kostnader til organisasjonens formål
   i) Tilskudd, bevilgninger til oppfyllelse av organisasjonens formål
       Tilskudd og bevilgninger til bestemte formål 7   12 168 881 
       Andre tilskudd 7   1 175 000 
   ii) kostnader til aktiviteter som oppfyller formålet
    Aktiviteter dekket av midler til bestemte formål 7   5 014 570 
    Andre kostnader 7   1 376 057 

Sum kostnader til org. formål 4   19 734 507 

c) administrasjonskostnader 4   3 265 154 

Sum forbrukte midler 4   25 680 568 
  
3) Årets aktivitetsresultat (overforbruk)   (1 562 451)

4) Tillegg/reduksjon formålsskapital
c) Formålskapital med eksternt pålagte restriksjoner 8   (1 581 389)
d) Formålskapital med selvpålagte restriksjoner 8   22 951 
e) Annen formålskapital 8   (4 014)
Sum tillegg / reduksjon formålskapital   (1 562 451)

  -   
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Balanse pr. 30.06.2008
Omarbeidet

Note 6/30/08 7/1/07 Justering 6/30/07
Eiendeler
Anleggsmidler
Inventar m.v. 9 26 494 64 456 0 64 456

Omløpsmidler
Fordringer
Utestående fordringer 10 2 632 658 914 849 0 914 849
Forskuddsbetalte kostnader 879 412 545 988 0 545 988
Andre fordringer 11 2 232 984 1 022 536 0 1 022 536
Sum fordringer 5 745 054 2 483 374 0 2 483 374

Bankinnskudd 12, 14 7 088 434 11 738 010 0 11 738 010

Sum omløpsmidler 12 833 488 14 221 384 0 14 221 384

Sum eiendeler 12 859 982 14 285 840 0 14 285 840

Egenkapital og gjeld

Formålskapital
Formålskapital med eksternt pålagte restriksjoner 14, 1. linje 6 791 055 8 372 443 8 372 443 0
Formålskapital med selvpålagte restriksjoner 8 326 677 303 726 303 726 0
Annen formålskapital 8 3 504 938 3 508 951 0 3 508 951

Sum formålskapital 8 10 622 670 12 185 120 8 676 169 3 508 951

Avsetninger
Sum avsetninger 13 419 574 419 574 −303 726 723 300

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 280 105 258 035 0 258 035
Mellomregning med aktivitetsregnskapet 0 0 −8 372 443 8 372 443
Conventionlotteriet 379 002 390 183 0 390 183
Skyldige offentlige avgifter 734 276 704 222 0 704 222
Annen kortsiktig gjeld 15 424 355 328 706 0 328 706

Sum kortsiktig gjeld 1 817 738 1 681 146 −8 372 443 10 053 589

Sum formålskapital og gjeld 12 859 982 14 285 840 0 14 285 840
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NOTER TIL ÅRSREGNSKAPET FOR 2007/2008

Organisasjonen har benyttet seg av valgadgangen i regnskapsloven og
utarbeider årsregnskapet etter "God Regnskapsskikk (høringsforslag) for Ideelle
Organisasjoner". Den alternative regnskapsstandarden medfører en rekke endringer
i presentasjonen i forhold til hvordan regnskapet har vært utarbeidet i tidligere år.
Inngående balanse er omarbeidet i samsvar med de nye bestemmelsene i
standarden, og følgelig er inngående balanse i implementeringsåret brukt som
fjorårstall i balanseoppstillingen. Den nye regnskapsstandarden gir videre fritak
for å vise sammenlignbare nøkkeltall for de siste 5 år vedrørende formålsprosent.

Inntektsføring
Alle inntekter fra medlemsavgifter og annen fakturering til Lionsklubbene
inntektsføres ved faktureringen. 
Innbetalinger fra klubbene til våre forskjellige aktiviteter, inntektsføres når
beløpet er godskrevet bankkonto.

Fordeling av kostnader.
Kostnader er i størst mulig grad direkte henført til den aktiviteten de hører til. 
Kostnader tilhørende mer enn en aktivitet er så godt som mulig fordelt på en
rimelig, pålitelig og konsistent måtem på de ulike aktiviteter.

Vedfordelig av kostander, er noe henført direkte, noe fordelt prosetvis.
Klassifisering og vurdering av balanseposter
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter poster som forfaller til betaling 
innen et år. Øvrige poster er klassifisert som anleggsmidler/langsiktig gjeld. 
Omløpsmidler vurderes til laveste av anskaffelseskost og virkelig verdi. 
Kortsiktig gjeld balanseføres til nominelt beløp på etableringstidspunktet.
Anleggsmidler vurderes til anskaffelseskost og avskrives lineært over
driftsmiddelets levetid. 
Avsetningen av mulig krav på merverdiavgift (se note 13) er opprettholt. 
Vi vil i kommende regnskapsår søke å avklare om beløpet skal innbetales
eller ikke.

Varige driftsmidler
Varige driftsmidler balanseføres og avskrives over driftsmiddelets
levetid dersom de har en levetid på 3 år eller mer, og har en kostpris på
mer enn kr. 15.000.-.

Fordringer
Fordringer er oppført i balanse til pålydende. Avsetning til mulig tap 
på kr. 41.477.- er ført som reduksjon av fordringene.

Pensjonsforpliktelser
Pr. 30.06.2008 omhandlet pensjonsordningen tre personer.
Premiebeløpet er kostnadsført i sin helhet. 
Pensjonsordningen tilfredsstiller den nye tjenestepensjonsordningen.
Pensjonskostnadene er ikke aktuarberegnet.

Note 1 Medlemsinntekter
2007/2008

Medlemskontingent   4 804 000 
Riksmøteadministrasjon   157 951 
Lions ulykkesforsikring   135 829 
Sum innbetalt som kontingent   5 097 780 
Ekstraordinær kontingent ifm informasjonskampanjen:
Inntekter vedr. informasjonskampanjen 2007/2008   1 276 300 
Inntekter vedr. informasjonskampanjen innbetales i  2008/2009   1 260 000 
Sum inntekter vedr. informasjonskampanjen   2 536 300 

Note 2 Tilskudd
2007/2008

Tilskudd fra Lions International vedr. info-kampanjen   100 000 
Tilskudd fra Lions International vedr. The Lion   418 294 
Sum tilskudd   518 294 

Note 3 Innsamlede og opptjente midler

Lions har som prinsipp at innsamlede midler minus direkte kjøpskostnader 
i sin helhet skal benyttes til formålet. Oversikten viser hvordan innsamlede 
midler og gaver er benyttet til formålet. Et overforbruk av midler (underskudd)
innebærer at midler til formålet er hentet fra formålskapital med bindinger, et 
overskudd blir tilsvarende overført til formålskapital med bindinger.
Se note 8 formålskapital og disponeringer for detaljer.

Innsamlede 
midler til 

bestemt formål

Aktiviteter som 
oppfyller org. 

formål Sum 
Narkotikabekjempelse   539 310   3 519 466   4 058 776 
Annet ungdomsarbeid   1 145 679   859 087   2 004 766 
Katastrofeberedskapen   227 853   -     227 853 
Lion Mints   12 588   267 343   279 931 
Lions Lys   12 249   -     12 249 
LCIF   321 219   -     321 219 
CSFII   7 501 066   120   7 501 186 
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Diverse andre prosjekt   134 365   -     134 365 
Annet   -     610 521   610 521 
Sum   9 894 329   5 256 537   15 150 865 

Note 4 Forbrukte midler Til anskaffelse Til formål Sum Adm.kostn

Narkotikabekjempelse   1 944 462   1 689 460   3 633 922   -   
Annet ungdomsarbeid   224 298   1 888 699   2 112 998   -   
Katastrofeberedskapen   7 762   1 755 178   1 762 940   -   
Lion Mints   421 413   421 413   -   
Lions Lys   -     17 000   17 000   -   
LCIF   -     605 000   605 000   -   
CSFII   83 109   7 347 555   7 430 664   -   
Diverse andre prosjekt   -     137 796   137 796   -   
Annet   421 277   5 872 406   6 293 682   3 265 154 
Sum forbrukte midler   2 680 907   19 734 507   22 415 415   3 265 154 

Note 5  Andre inntekter
2007/2008

Administrasjon tulipanaksjonen   146 644 
Merverdiavg.kompensasjon   479 502 
Finansposter   180 819 
Annet   7 913 
Sum andre inntekter   814 878 

Note 6 Kostnader til anskaffelse av midler

Innsamlinger og gaver:
Narkotikabekjempelse   1 944 462 
Annet ungdomsarbeid   224 298 
Katastrofefondet   7 762 
CSFII   83 109 
Annet   421 275 
Sum   2 680 907 

Note 7 Kostnader til organisasjonens formål

Tilskudd, bevilgninger tl bestemte formål::
Narkotikabekjempelse   1 689 460 
Annet ungdomsarbeid   195 478 
Katastrofeberedskapen   1 755 178 
Lion Mints   421 413 
Lions Lys   17 000 
LCIF   605 000 
CSFII   7 347 555 
Diverse andre   137 796 
Sum   12 168 881 

Andre tilskudd:
Til distriktene         1 155 000 
Til nye klubber   20 000 
Sum   1 175 000 

Aktiviteter dekket av midler til bestemte formål:
Annet ungdomsarbeid   1 693 221 
Informasjonskampanjen    3 321 349 
Sum   5 014 570 

Andre kostnader:            
Kostnader The Lion   853 564 
Ulykkesforsikring     135 829 
Riksmøte                    135 000 
Opplæring/org.utvikling   172 949 
Annet                     78 715 
Sum   1 376 057 

Note 8 Endringer i formålskapitalen

Formålskapital med eksternt pålagte restriksjoner:
Inngående 

balanse Tilført Anvendt
Utgående 
balanse

Narkotikabekjempelse   3 181 609   4 058 776   3 633 922   3 606 463 
Annet ungdomsarbeid   172 160   2 004 766   2 112 997   63 929 
Katastrofeberedskapen   3 720 464   227 853   1 762 940   2 185 377 
Lion Mints   442 856   279 931   421 413   301 374 
Lions Lys   268 709   12 249   17 000   263 958 
LCIF   304 221   321 219   605 000   20 440 
CSFII   12 192   7 501 186   7 430 664   82 714 
Andre prosjekter   270 232   134 365   137 796   266 801 
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Sum   8 372 443   14 540 344   16 121 732   6 791 055 

Formålskapital med selvpålagte restriksjoner:
Avsetning framtidige riksmøter:   303 726   217 951   195 000   326 677 

Annen formålskapital:   3 508 951   -     4 014   3 504 938 
SUM   12 185 120   14 758 295   16 320 746   10 622 670 

Prinsippendring fra tidligere år er at endring i avsetning framtidige riksmøter
nå føres via driftsregnskapet. Dette på grunn av at avsetningen er flyttet til 
formålskapital med selvpålagte restriksjoner.

Note 9 Anleggsmidler
30.06.2008 30.06.2007

Inventar og maskiner 01.07   64 456   176 326 
Tilgang   -     -   
Avskrivninger   (37 962)   (111 870)
Sum anleggsmidler 30.06   26 494   64 456 
Avskrivningstid er 3 - 5 år

Note 10 Utestående fordringer
30.06.2008 30.06.2007

Ikke innbetalt vedr tulipaner   477 418   544 900 
Ikke innbetalt vedr. ungdomsutveksling   497 648   39 400 
Lån til Distrikt 104 D   550 000   -   
Mellomværende med LAN   491 939   290 899 
Mellomværende med Lions Røde Fjær 2009   210 000   -   
Andre debitorer   405 653   39 650 
Sum   2 632 658   914 849 

Note 11 Andre fordringer
30.06.2008 30.06.2007

Ref. Oak Brook vedr. The Lion   96 755   120 000 
Ref. Oak Brook vedr. informasjonskampanjen   100 000   -   
Ekstraord. kontingent vedr. informasjonskampanjen   1 260 000 
Merverdiavgiftskompensasjon   467 624   579 087 
Ikke innbetalt vedr. Lion Mints   100 000   115 000 
Påløpne renter   195 105   208 449 
Annonser The Lion nr 6 2007-2008   13 500   -   
Sum andre fordringer   2 232 984   1 022 536 

Note 12 Likvider er tilhørende
30.06.2008 30.06.2007

Formålskapital med eksterne restriksjoner (aktivitetsregnskapet)   5 715 989   7 788 143 
Garanti husleie   131 080   126 488 
Skattetrekkskonto   68 450   93 126 
Driftskonti   1 172 914   3 730 253 
Sum likviditer   7 088 434   11 738 010 

Note 13 Avsetninger

Endring: 30.06.2008 30.06.2007
Avsetning ved årets begynnelse   419 574   716 971 
Fjorårets overføring red. på fordringer   45 237   71 607 
Tilført for fremtidige Riksmøter   157 951   157 158 
Anvendt til Riksmøte   (195 000)   (195 000)
Mottatt overskudd fra Riksmøtearrangement   60 000   44 171 
Endring avsetning tap på fordringer - drift   (1 276)   (45 750)
Endring avsetning tap på fordringer - aktivitet   (2 485)   19 380 
Overført som formålskapital med selvpålagte restriksjoner   (22 951)   (303 726)
Overført som reduksjon på fordringer   (41 477)   (45 237)
Avsetning ved årets slutt   419 574   419 574 

Avsetningen består av:
Avsetning merverdiavgift   419 574   419 574 
Avsetning tap på fordringer   41 477   45 237 
Fremtidige riksmøter   326 677   303 726 
Tap på fordringer overført fordringer   (41 477)   (45 237)
Fremtidige riksmøter overført formålskapital med selvpålagte restriksjoner   (326 677)   (303 726)

  419 574   419 574 

Note 14 Aktivitetskonto
30.06.2008 30.06.2007

Formålskapital med eksterne restriksjoner   6 791 055   8 372 443 
Fakturert, ikke innbetalt   (1 075 066)   (584 300)
Formålskapital med eksterne restriksjoner (aktivitetsregnskapet). Se note 12   5 715 989   7 788 143 

Note 15 Annen kortsiktig gjeld 30.06.2008 30.06.2007
Skyldige feriepenger   69 133   65 260 
Distriktskontingent fakturert, ikke innbetalt   7 207   4 165 
Øvrige avsetninger   348 015   259 281 
Sum påløpne, ikke forfalte utgifter   424 355   328 706 
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Personalkostnader, revisjon
2007/2008

Lønn og feriepenger   1 478 990 
Arbeidsgiveravgift   215 235 
Pensjonskostnader   98 548 
Andre ytelser   16 693 
Sum personalkostnader   1 809 467 

Gjennomsnitt antall årsverk (inkl. redaktør) 3,50
Årsverk knyttet til drift av Lionskontoret (eks DMV) 3,00

Daglig leder Styre
Årslønn daglig leder (90 % stilling)/styre   493 113   -   
Pensjonskostnader   41 516   -   
Øvrige ytelser   13 643   -   
Daglig leders lønn og andre godtgjørelser gjelder kalenderår.
Kostnad i forhold til regnskapsår vil ikke avvike vesentlig.

2007/2008
Honorarer revisor   61 625 
Annen bistand   -   
Totalt revisjon   61 625 

Kostnader etter art:

Varekjøp   2 868 818 
Personalkostnader   1 809 467 
Avskrivninger   37 962 
Andre kostnader   20 964 168 
Finanskostnader   153 
Sum kostnader   25 680 568 

I aktivitetsregnskapet er inntekter og kostnader fordelt på aktivitet i den grad dette er mulig. 
Dette omfatter også rente- og finansposter. Deler av renteinntektene er henført til den
inntektsbringende aktiviteten som har generert avkastningen.

Formålsprosent   76,85 
Administrasjonsprosent   12,71 

RESULTATREGNSKAP ETTER TIDLIGERE REGNSKAPSSTANDARD
Noter Regnskap Regnskap Budsjett

Administrasjon og drift 2007 - 2008 2006 - 2007 2007 - 2008
INNTEKTER
Innbetalt som kontingent 1 5 097 780 5 179 732 5 203 000
Inntekter vedr. infokampanjen 2 2 636 300 0 0
Tilskudd The Lion, annonser 468 854 533 067 548 000
Salg rekvisita, matrikkel, E-post 330 590 224 908 355 000
Andre inntekter 306 357 276 940 270 000
SUM INNTEKTER 8 839 881 6 214 647 6 376 000
PRODUKSJONSKOSTNADER
Avsatt til Riksmøteadministrasjon 157 951 157 158 161 200
Lions ulykkesforsikring 135 829 150 921 145 000
Kjøp rekvisita, matrikkel, E-post 218 123 178 645 260 000
SUM PROD. KOSTNADER 511 903 486 724 566 200
NETTO DRIFTSINNTEKTER 8 327 977 5 727 923 5 809 800

DRIFTSKOSTNADER
Personalkostnader 1 809 467 1 693 703 1 777 791
Lokalkostnader 229 113 212 683 243 000
Revisjon 61 625 66 250 70 000
Kontor- og adm.kostn. 525 678 555 560 579 000
The Lion - trykk og porto 649 181 623 498 635 000
Reiser, møter 1 104 438 1 076 656 1 167 975
Andre driftskostnader 76 000 57 815 75 000
Reklame, PR 2 500 120 563 100 000
Prosjekt "organisasjon" 3 341 349 194 650 250 000
Endring avsetning for ubetalte fakturaer klubber −1 276 −45 750 0
Endring avsetning framtidige riksmøter −22 951
Avskrivninger 37 962 111 870 120 000
Overført til distriktene 1 155 000 1 225 000 1 155 000
SUM DRIFTSKOSTNADER 8 968 085 5 892 500 6 172 766

DRIFTSRESULTAT −640 108 −164 577 −362 966
Netto effekt ref. moms og mulig krav om momsbetaling 479 502 579 087 350 000
Finansresultat 179 544 109 158 50 000
RESULTAT 18 938 523 668 37 034

AKTIVITETSREGNSKAPET ETTER GAMMEL REGNSKAPSSTANDARD
    Narkotikabekjempelse     Annet ungdomsarbeide

2007/2008 2006/2007 2007/2008
Beholdning 1.7 3 181 609 2 496 881 172 160
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Innbetalt 4 058 776 4 035 123 2 004 766
Til tiltak i Norge 1 549 173 1 469 238 113 241
Til internasjonale tiltak 100 000 691 340
Kjøpskostnader, frakt etc. 1 790 344 1 687 816 1 240 278
Admin. og markedsføring 194 405 193 340 68 138
Årets resultat 424 854 684 728 −108 232
Ekstraordinære poster 0 0
Beholdning 30.6 3 606 464 3 181 609 63 929

                  Lion Mints                  Lions Lys
2007/2008 2006/2007 2007/2008

Beholdning 1.7 442 856 1 212 158 268 709
Innbetalt 279 931 290 637 12 249
Til tiltak i Norge 0 195 500 17 000
Til internasjonale tiltak 421 413 864 439
Kjøpskostnader, frakt etc.
Admin. og markedsføring −141 482 −769 302 −4 751
Årets resultat
Ekstraordinære poster 301 374 442 856 263 958
Beholdning 30.6

Diverse andre CSFII
2007/2008 2006/2007 2007/2008

Beholdning 1.7 270 232 236 749 12 192
Innbetalt 134 365 168 673 7 501 186
Til tiltak i Norge 0 10 000 0
Til internasjonale tiltak 137 796 125 190 7 347 555
Kjøpskostnader, frakt etc. 0 0 75 163
Admin. og markedsføring 0 0 7 946
Årets resultat −3 431 33 483 70 522
Ekstraordinære poster 0
Beholdning 30.6 266 801 270 232 82 713

    Katastrofeberedskapen                        LCIF
2007/2008 2006/2007 2007/2008

Beholdning 1.7 3 720 464 3 011 423 304 221
Innbetalt 227 853 1 101 025 321 219
Til tiltak i Norge 20 000 0
Til internasjonale tiltak 1 735 178 379 645 605 000
Kjøpskostnader, frakt etc.
Admin. og markedsføring 7 762 12 340 −283 781
Årets resultat −1 535 087 709 040
Ekstraordinære poster 20 440
Beholdning 30.6 2 185 377 3 720 464

  SUM ALLE AKTIVITETER
2007/2008 2006/2007

Beholdning 1.7 8 372 443 7 512 436
Innbetalt 14 540 344 12 896 562
Til tiltak i Norge 1 699 414 1 822 967
Til internasjonale tiltak 11 038 282 7 210 049
Kjøpskostnader, frakt etc. 3 105 785 2 732 511
Admin. og markedsføring 278 251 271 028
Årets resultat −1 581 389 860 007
Ekstraordinære poster 0 0
Beholdning 30.6 6 791 055 8 372 443
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Totalt

  3 633 922 
  2 112 998 
  1 762 940 
  421 413 
  17 000 
  605 000 
  7 430 664 
  137 796 
  9 558 836 
  25 680 569 
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2006/2007
187 365
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1 782 903
88 228

620 775
1 036 582

52 522
−15 205

172 160

2006/2007
319 932

8 777
60 000

−51 223

268 709

2006/2007
37 217

5 215 913
0

5 220 000
8 112

12 827
−25 025

0
12 192

2006/2007
10 711

293 510

0

293 510

304 221
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